
دبیر کل حزب اراده ملت ایران معتقد است: در صورت 
مشارکت بالای مردم در انتخابات آینده با نامزدهای موجود 
هم می توان مجلسی همسو با دولت تشکیل داد تا در شرایط 

پساتحریم، وضع اقتصادی مردم را به سرعت بهبود یابد.
دوران  در  اولویت کشور  ترین  پورمهم  احمد حکیمی 
پساتحریم را ایجاد رونق اقتصادی و اشتغال دانست و افزود: 
با روی کارآمدن مجلسی همسو با دولت چنین امری ممکن 

می شود و کفه اقتصادی مجلس آینده باید سنگین تر از کفه 
سیاسی آن باشد. وی با بیان این که مجلس آتی باید بیشتر از 
قانونگذاری به امر نظارت بپردازد، تصریح کرد: به اندازه کافی 
قانون وجود دارد و وقت اجرای آن رسیده است. نمایندگان 
مجلس آینده بهتر است مقررات زدایی را نیز در دستور کار 
خود قرار دهند چرا که در بخش صادرات و واردات، سرمایه 

گذاری، تولید و ... 

لیست اصولگرایان در حالی بسته شد که سهم نیروهای حامی احمدی نژاد در آن به شدت چشمگیر است. 40 درصد از این 
لیست به جبهه پایداری و جبهه یکتا تعلق گرفت که هر دو گروه از حامیان سرسخت احمدی نژاد هستند. این درحالی است 
که اصولگرایان سنتی نه تنها کمترین سهم از این لیست نصیب شان شد، بلکه محمد نبی  حبیبی و اسدالله بادامچپان دو عضو 

بلندپایه اصولگرایان نیز از ورود به لیست نهایی آنان بازماندند...

پایداری ها و یکتایی ها 40 درصد سنتی ها 26 درصد

 جای خالی اصولگرایان
در لیست اصولگرایان
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تایید صلاحیت  شده ها  چه کسانی هستند؟ 

قائم مقام وزیر کشور:

51 درصد ثبت نام کنندگان اولیه تایید شدند

واگذاری غیرکارشناسی زمین های مرغوب قم

دبیر کل حزب اراده ملت ایران:

با نامزدهای موجود هم می توان 
مجلسی همسو با دولت تشکیل داد
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روزنامه صبح ایران

وزیر اطلاعات تاکید: ما باید در فضای رقابتی اسلامی انتخابات را برگزار کنیم؛ یعنی 
اخلاق اسلامی را رعایت کنیم. احکام شرع را رعایت کنیم؛ چون انتخابات در کشوری 
اسلامی و در نظامی اسلامی پیاده می شود. ائمه ما اجازه نمی دهند برای رسیدن به 
هدف از طریق معصیت وارد شویم. حضرت سید الشهدا )ع( می فرماید کسی که از 
طریق معصیت بخواهد دنبال کاری برود از رسیدن به نتیجه باز می ماند و در 

معرض آسیب بیشتری قرار می گیرد.
 حجت الاسلام والمسلمین سید محمود علوی که شامگاه 
جمعه در مسجد حضرت مهدی )عج( به مناسبت دهه فجر 

و سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی سخنرانی می کرد، با اشاره به سخنان رئیس جمهور 
در جمع سربازان گمنام امام زمان در وزارت اطلاعات، گفت: آقای روحانی عنوان 
کردند که »ما در این کشور یک پرچم در احتزاز داریم و آن در دست مقام  معظم 
رهبری است و ما در زیر این پرچم حرکت می کنیم.« دهه فجر موقعیتی است که باید 
در آن با مقام معظم رهبری تجدیدبیعت کنیم و با روح  بلند امام راحل تجدید میثاق 
کنیم. با خون شهدایی تجدید میثاق کنیم که با خون خودشان خواستند در این 
کشور اخلاق اسلامی حکم فرما باشد و مردم این کشور دلهایشان باهم باشد. علوی 

با بیان اینکه گاهی ماجراهای باعث شده است بین مردم ...

توصیه های انتخاباتی وزیر اطلاعات:

انتخابات را در فضای رقابتی و اسلامی برگزار کنیم

2

باید »برجام 2« 
را برای توسعه کشور 
آغاز کنیم

رییس جمهوری در مراسم آغاز عملیات اجرایی برقی شدن راه آهن تهران- مشهد:

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

جوان گریزی سیاست نظام نیست
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر در مقطعی و یا در مواردی شاهد جوان گریزی هستیم، 

مطمئن باشید این سیاست نظام نیست، بلکه نتیجه تصمیم گیری های شخصی و سلیقه ای است.
آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار اعضای شورای مرکزی حزب اسلامی کار و شورای جوانان، با 
تبریک دهه ی مبارک فجر و با ابراز امیدواری نسبت به برگزاری پرشور و تاریخی مراسم 22 بهمن امسال، 
خاطر نشان کرد: مردمی که دهه ی فجر را در تاریخ انقلاب اسلامی رقم زده اند و هر ساله با حضور در 
راهپیمایی 22 بهمن بر بعد مردمی نظام تأکید و آن را به جهانیان نشان می دهند، امسال نیز در آستانه 
برگزاری انتخابات هفتم اسفند، بیست و دوم بهمنی پرشور خلق خواهند کرد. وی با توجه به ماهیت 

سخنان دیدار کنندگان که بیشتر پرس وجو از سرنوشت ردّ صلاحیت شده ها بود، با تأکید بر اینکه مردم 
تصمیم خود را برای حضور پرشور در انتخابات گرفته اند، گفت: برای رفع نگرانی ردّ صلاحیت ها شده 
هم خبرها حاکی از آن است که در بازنگری های شورای نگهبان،  25 درصد تأیید شده اند که در صورت 
صحت این خبر، شاهد انتخاباتی رقابتی در اسفند ماه خواهیم بود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، با بیان شرایط و پیش زمینه های برگزاری انتخاباتی پرشور، سراسری و با حضور طرفداران همه ی 
جریان ها و جناح های درون خانواده انقلاب، گفت: اگر درصدی از رد صلاحیت  شده ها براساس اعتدال و 

حق بینی به عرصه انتخابات و رقابت بازگشته باشند ...
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عربستان برای چه می خواهد 
با داعش بجنگد؟

در خبرها آمده که عربستان سعودی آمادگی خود را برای 
پیوستن به نیروهای ائتلاف ضد داعش در سوریه اعلام کرد 
که این خبر می تواند تفسیرها و تعابیر مختلفی داشته باشد.

چنین  علل  می توان  خبر  این  بیشتر  توضیح  برای 
رویکردی از سوی ریاض را در چند نکته مهم دانست:

- حرکت کلی تحولات سوریه به روند سیاسی تمایل پیداکرده به این معنا که بازیگران 
مهم عرصه تحولات سیاسی - نظامی سوریه به ویژه قدرت های بزرگ چشم انداز تحولات 
این عرصه را در گفتگوی سیاسی می بینند و لذا ریاض در تلاش برای یافتن جایگاهی در 

آینده این عرصه جدید است.
- از سوی دیگر نشست های اخیر ژنو - وین و پاریس با موضوع سوریه نشان داد 
که نیروهای بین المللی در یک اقدام جدی در تلاشند که پس از پنچ سال درگیری و 
خون ریزی که بیشترین خسارات آن را مردم سوریه پرداخت کردند در شرایط جدید برای 
یافتن یک راه حل مسالمت آمیز در سوریه که محصول تغییر شرایط منطقه ای برای آینده 

است، تلاش نمایند.
- پیروزی های اخیر ارتش سوریه و نیروهای مقاومت علیه تروریست های معارض و فتح 
سنگر به سنگر در عرصه نظامی، حاکمان ریاض را به این نقطه حیاتی رسانده که عمر 
نیروهای تروریستی در سوریه رو به افول است و لذا آنان یا باید تصمیم به مشارکت در 
سرکوب نیروهای باقی مانده تروریستی دست پرورده خود بگیرند تا از گردونه تحولات عقب 
باشند یا با اعزام نیروی نظامی بتوانند در. فرایند پیروزی مستمر سوریها خلل ایجاد کنند تا 

در اینده سیاسی این جغرافیا نقش بهتری داشته باشند. 
- نقش پذیری عربستان در ائتلاف ضد داعش به نوعی تجدید حیات سیاسی جریان 
عربی - غربی گذشته است که خواهان براندازی در سوریه بوده و لیکن با تغییر شرایط اینک 
خواهان فرآیند سیاسی با مشارکت مخالفان است و برای پر رنگ شدن ظرف معارضان 
عربستان مجبور به پذیرش شرایط جدید حتی با اعلام مشارکت در نبرد علیه تروریستهای 

دست پرورده خود شده است.
- به نظر می رسد پس از 5 سال بحران و تنش آفرینی در خاک سوریه همسایگان 
دمشق به این نقطه اساسی پی بردند که دمشق فتح شدنی توسط آنان نیست و نیروهای 
سوریه و مقاومت دست برتر را در تحولات میدانی منطقه دارند و این خود عامل مهمی در 
اجبار ریاض به پذیرش واقعیت های منطقه شده است که این موضوع هم می تواند دلیل 
دیگری بر عمل گرایی ریاض برای چشم انداز اینده خود در منطقه و یا نیروهای تحت امرش 

در سرزمین شامات باشد.
سخن پایانی اینکه عربستان با توجه به نقش موثر در بی ثباتی و تلاش برای ایجاد یک 
آرایش جدید سیاسی اینک به اهداف و رویاهای خود نرسیده و مجبور است بستر خواسته 
های خود را در شرایط پیش روی منطقه دنبال کند و آن فرآیند چیزی جز روند سیاسی 

در سوریه در سایه اجماع بین المللی نیست.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

جوان گریزی سیاست نظام نیست
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر در مقطعی و یا در مواردی شاهد 
جوان گریزی هستیم، مطمئن باشید این سیاست نظام نیست، بلکه نتیجه تصمیم گیری های 

شخصی و سلیقه ای است.
به گزارش ایلنا، آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار اعضای شورای مرکزی حزب 
اسلامی کار و شورای جوانان، با تبریک دهه ی مبارک فجر و با ابراز امیدواری نسبت به 
برگزاری پرشور و تاریخی مراسم 22 بهمن امسال، خاطر نشان کرد: مردمی که دهه ی 
فجر را در تاریخ انقلاب اسلامی رقم زده اند و هر ساله با حضور در راهپیمایی 22 بهمن بر 
بعد مردمی نظام تأکید و آن را به جهانیان نشان می دهند، امسال نیز در آستانه برگزاری 
انتخابات هفتم اسفند، بیست و دوم بهمنی پرشور خلق خواهند کرد. وی با توجه به 
ماهیت سخنان دیدار کنندگان که بیشتر پرس وجو از سرنوشت ردّ صلاحیت شده ها بود، 
با تأکید بر اینکه مردم تصمیم خود را برای حضور پرشور در انتخابات گرفته اند، گفت: 
برای رفع نگرانی ردّ صلاحیت ها شده هم خبرها حاکی از آن است که در بازنگری های 
شورای نگهبان،  25 درصد تأیید شده اند که در صورت صحت این خبر، شاهد انتخاباتی 
رقابتی در اسفند ماه خواهیم بود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با بیان شرایط و 
پیش زمینه های برگزاری انتخاباتی پرشور، سراسری و با حضور طرفداران همه ی جریان ها و 
جناح های درون خانواده انقلاب، گفت: اگر درصدی از رد صلاحیت  شده ها براساس اعتدال 
و حق بینی به عرصه انتخابات و رقابت بازگشته باشند، مردم با شوق و اشتیاق فراوان و از 
میان نامزدهای موجود، به افراد مورد تأیید خویش رأی می دهند و خواست آنان از دل  
صندوق ها بیرون می آید.  آیت الله هاشمی رفسنجانی، در پاسخ به سوال یکی از حاضران 
مبنی بر اینکه »چرا جوان گریزی در پست های کلیدی کشور رو به افزایش است؟«، به 
انتخابات مجلس شورای اسلامی در ابتدای انقلاب اشاره کرد و گفت: در آن دوره اکثریت 
جوانان در انتخابات شرکت کرده و پیروز میدان رقابت بودند و پس از آن نیز تا چند دوره 
در پست های مدیریتی و سمت های انتخابی و انتصابی بر سر کار بودند و اگر در مقطعی 
و یا در مواردی شاهد جوان گریزی هستید، مطمئن باشید این سیاست نظام نیست، بلکه 
نتیجه تصمیم گیری های شخصی و سلیقه ای است. وی با تأکید بر نقش و جایگاه جوانان در 
همه ی مقاطع مبارزه، پیروزی، ثبات، دفاع مقدس، سازندگی و دوره های بعدی یادآور شد 
که »جوان ها جنگ را اداره و تمام کردند و کشور را از نو ساختند« و سپس افزود: انرژی، 
توان، سواد و انگیزه بالای جوانان،  مکمل تجربیات و اندوخته های ارزشمند مدیران باتجربه 
و دارای سن بالاست و  عاقلانه ترین کار تلفیق دانش و تجربه افراد است و اگر این دو با هم 

همکاری کنند، دستاوردهای خوبی عاید کشور خواهد شد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید بر اینکه آگاهی و سواد روزافزون جوانان 
دیگر هیچ گونه انسداد و استبداد را تحمل نمی کند، گفت: ما هم علاقه مندیم که جوانان با 

انرژی و تحصیلکرده وارد میدان شده و امور کشور را به دست گیرند.
وی با ارائه تحلیلی از میزان تأثیر و سطح حضور زنان ایران اسلامی در مسئولیت های 
اجتماعی قبل از انقلاب، به برنامه های نظام در جهت نهادینه کردن تحصیل خانم ها اشاره 
کرد و با ابراز خرسندی از رشد تحصیلی زنان و حتی حضور آنان در مسئولیت های مدیریتی 
وآموزشی، به ویژه در مدارس و دانشگاه ها، گفت: جامعه ی امروز ایران مردمی فرهیخته، 
باسواد، آگاه و همچنین امیدوار به آینده از زنان و دختران تحصیلکرده ای است که در میادین 

مختلف پا به پای مردان رشد می کنند.

فرمانده سپاه پاسداران:

عربستان جرات اعزام نیرو  به سوریه را ندارد
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان اینکه عربستان جرات اعزام نیرو به 
سوریه را ندارد، گفت: ارتش عربستان یک ارتش کلاسیک است وتوان مقابله با رزمندگان 

اسلام را ندارند.
به گزارش مهر، سردار سرلشکر محمدعلی جعفری فرمانده کل سپاه در حاشیه مراسم 
تشییع 6 شهید مدافع حرم در ستاد فرماندهی نیروی زمینی سپاه، در جمع خبرنگاران، 
اظهارداشت: پیروزی های اخیر در سوریه و شکست های گسترده و پی در پی جبهه مقابل 
مقاومت تمام محاسبات آنها را به هم ریخته است. وی در پاسخ به سؤالی در خصوص 
ادعای عربستان مبنی بر اعزام نیرو به سوریه گفت: آنها فکر می کردند با پشتیبانی و تامین 
مالی می توانند امتیازی در سوریه به دست آورند ولی پیروزی های اخیر جبهه مقاومت، تمام 
برنامه های آنها را به هم ریخته است. فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تاکید کرد: 
آنها ادعا کرده اند که نیرو اعزام خواهند کرد اما فکر نمی کنم جرات چنین کاری داشته باشند 
چون ارتش آنها یک ارتش کلاسیک است و تاریخ نشان داده توان مقابله با رزمندگان اسلام 
را ندارند. سرلشکر جعفری ادامه داد: این کار آنها به منزله تیر خلاص به خودشان خواهد 
بود که البته ظاهرا راه دیگری جز این نمی بینند اما در این صورت شکست آنها قطعی است. 

آنها گنده گویی کردند و البته اگر چنین اتفاقی هم بیفتد، از نظر ما موضوع بدی نیست. 
وی همچنین در مورد پیروزی بزرگ مقاومت در شکستن محاصره دو شهر نبل و الزهرا 
اظهار داشت: این پیروزی های بزرگ نتیجه مقاومت شیعیان این دو منطقه بود و در آینده 
مقاومت اسلامی دستاوردهای بزرگتری خواهد داشت. سرلشکر جعفری خاطرنشان کرد: 
یکی از نتایج این پیروزی ها این بود که عربستان و ترکیه مذاکرات صلح را کنار بگذارند و 
ادعای اعزام نیرو به سوریه را داشته باشند.  جعفری با تأکید بر اینکه شهدای مدافع حرم 
با مقاومت و اصرار خود، خود را به این مناطق می رسانند، اظهار کرد: اینها با وجود اینکه 
می دانند سیاست و تدبیر این است که از ایران کسی برای مبارزه به آنجا نرود، اما این اشتیاق 
و میل برای دفاع از انقلاب و مقاومت اسلامی میان آنها موج می زند. وی با اشاره به بیانات 
اخیر مقام معظم رهبری در بیان ویژگی های مدافعان حرم، خاطرنشان کرد: مقام معظم 
رهبری برای شهدای مدافع حرم سه امتیاز ویژه قائل می شوند. ایشان جانفشانی این شهدا 
برای حفظ حریم اهل بیت )ع(، دفاع از مرزها در خاک کشورهای دیگر و همچنین شهادت 

در غربت را از جمله ویژگی های شهدای مدافع حرم می دانند.

قائم مقام وزیر کشور خبر داد:

51 درصد ثبت نام کنندگان اولیه تایید شدند
قائم مقام وزیر کشور از تایید صلاحیت نهایی 6 هزار و 180 نفر از داوطلبان انتخابات 
دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در شورای نگهبان خبر داد و گفت: بیش از 51 درصد 

از ثبت نام کنندگان اولیه تایید صلاحیت شدند.
حسینعلی امیری بعدازظهر شنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: در آخرین ساعات 
روز جمعه مهلت 20 روزه شورای نگهبان برای بررسی صلاحیت داوطلبان به پایان رسید 
و اسامی تایید صلاحیت شدگان نهایی در اختیار وزارت کشور قرار گرفت. وی یادآور شد 
که وزارت کشور در حال اعلام نتیجه بررسی صلاحیت ها به فرمانداری های سراسر کشور 
است. قائم مقام وزیر کشور آمار رد صلاحیت شدگان را 5 هزار و 205 نفر عنوان کرد و 
افزود: 147 نفر در مراحل قبلی در هیات های اجرایی و هیات مرکزی نظارت بر انتخابات 

تایید صلاحیت شده بودند که در شورای نگهبان رد صلاحیت شدند.
امیری با بیان این که نظر شورای نگهبان بجز برای این 147 نفر قاطع و نهایی است، 
گفت: 147 نفر چنانچه دارای اسناد مثبته بوده و اعتراض دارند با ارائه اسناد خود می توانند 

به شورای نگهبان اعتراض خود را ارائه و تقاضای تجدید نظر کنند.
به گزارش ایرنا، هیات های اجرایی در نخستین گام بررسی صلاحیت ها با استناد به 
استعلام از مراجع چهارگانه و تحقیقات محلی نسبت به بررسی صلاحیت داوطلبان این 
دوره در تاریخ های پنجم تا چهاردهم دی ماه اقدام کردند و نتایج آن را در اختیار داوطلبان 
و هیات های نظارت استانی اعلام کردند. آن دسته از داوطلبانی که در این مرحله صلاحیت 
آنها رد شده یا احراز نشده بود، می توانستند از تاریخ 16 تا 19 دی ماه اعتراض خود را 
تسلیم هیات نظارت کنند. هیات های نظارت استانی نیز از 20 تا 26 دی ماه نسبت به 
بررسی صلاحیت داوطلبان اقدام و نتایج آن را به هیات مرکزی نظارت بر انتخابات اعلام 
کردند. شورای نگهبان نیز از 27 دی ماه تا 16 بهمن ماه صلاحیت داوطلبان را بررسی و در 
نهایت بامداد دیروزـشنبه- اسامی آن را به وزارت کشور اعلام کرد. آن دسته از داوطلبانی که 
صلاحیت آنها در هیات های اجرایی و نظارت تایید شده بود و در شورای نگهبان صلاحیت 
آن ها احراز نشد، از 17 تا 19 بهمن ماه فرصت دارند تا اعتراض خود را به شورای نگهبان 
تسلیم کنند. داوطلبان قطعی انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی می توانند از 

29 بهمن ماه به مدت یک هفته تبلیغات خود را آغاز کنند. 

حسین سبحانی نیا:

دولت در برقراری ارتباط با لندن 
مختار و مجاز است

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
دور اندیشی مصوبات مجلس اظهار داشت: دولت به طور قانونی مختار و مجاز برای  افزایش 

سطح روابط با انگلیس و بازگشایی سفارت است.
حسین سبحانی نیا در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت با اشاره به سفر اخیر 
وزیر امور خارجه کشور به لندن و طرح مسئله صدور روادید در آینده ای نزدیک، اظهار 
داشت: بعد از دخالت کارکنان سفارت انگلیس در امور داخلی کشور مجلس تصویب کرد که 
سطح روابط با این کشور کاهش یابد. دولت نیز به قانون عمل کرد و سفارت انگیس در ایران 
بسته شد. نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس نهم شورای اسلامی ادامه داد: بر همین 
اساس تامدتی بین تهران و لندن روابط دیپلماتیکی برقرار نبود تا اینکه به سطح کاردار غیر 
مقیم و کاردار مقیم روابط افزایش یافت. اکنون که ظریف در سفر به لندن و در حاشیه 
کنفرانس کمک کنندگان به سوریه، موضوع روادید را پیگیری کرده است که طبق مصوبه 
مجلس است. وی با تاکید بر اینکه مصوبه مجلس در خصوص کاهش روابط با انگلیس، 
افق بلندی را در نظر گرفته است، گفت: در این قانون به دولت اجازه داده شد تا هر زمان 
که لازم بود سطح روابط با انگلیس را افزایش دهد؛ بنابراین دولت مجاز و مختار است که 
روابط با لندن را افزایش دهد. به گفته این نماینده  هیچ منع قانونی برای بازگشایی سفارت 
انگلیس و صدور روادید بین این دو کشور وجود ندارد. نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: دولت برای افزایش سطح روابط با 
انگلیس به این موضوع توجه داشته باشد که لندن باید رویه گذشته را تغییر دهد و دیگر در 
امور داخلی کشور ما دخالت نکند در غیر اینصورت مجدد سفارت انگلیس بسته خواهد شد.

تایید صلاحیت  شده ها
 چه کسانی هستند؟ 

اطلاعات جدید در مورد نتیجه بررسی صلاحیت ها خبر از تایید صلاحیت 1400 
چهره دیگر دارد که هنوز اسامی شاخص های اصلاح طلب در میان آن وجود ندارد.

اخبار  اجرایی،  هیات های  در  بررسی ها  مهلت  پایان  با  ایلنا،  گزارش  به 
خوشحال کننده ای به اصلاح طلبان رسید اما در مرحله بعد هیات های نظارت  روی 
خوشی به اصلاح طلبان نشان ندادند؛ با توجه به جدول زمان بندی انتخابات، شورای 
نگهبان امروز نتیجه بررسی نهایی رد یا تایید صلاحیت ها را اطلاع رسانی خواهد کرد؛ 
اخبار موثقی که از نتیجه بررسی صلاحیت ها تا کنون در اختیار ایلنا قرار گرفته، به 

شرح ذیل است:
تایید صلاحیت شدگان

در حوزه انتخابیه تهران تا کنون علی مطهری نماینده کنونی مجلس و محمدعلی 
وکیلی پور مدیرمسئول روزنامه ابتکار تایید صلاحیت شده اند.

و  شرقی  آذربایجان  در  اصلاح طلب  چهره های  از  ساعی  زهرا  دکتر  صلاحیت 
مدیرکل پیشین زنان و خانواده استانداری تهران که از حوزه انتخابیه تبریز، اسکو 
و آذرشهر ثبت نام کرده بود، تایید شده است. همچنین علیرضا فیروزی که از حوزه 
انتخابیه فسا برای انتخابات مجلس دهم داوطلب شده بود، از سوی شورای نگهبان 

تایید صلاحیت شد.
از حوزه تهران همچنین نام فاطمه واعظ جوادی، مرضیه وحید دستجردی در 
میان تایید صلاحیت شده ها هستند. همچنین از حوزه قصر شیرین، فتح الله حسینی 

نماینده کنونی مجلس شورای اسلامی تایید صلاحیت شده است.
اسامی دیگر تایید صلاحیت شده ها از حوزه تهران به این شرح است:

اسدالله بادامچیان ، زهره الهیان ، مهرداد بذرپاش، داوود پرچمی، کاظم جلالی، 
سهیلا جلودارزاده ، سیدمهدی جولائی ، محمدنبی حبیبی، غلامعلی حدادعادل، 
حسین   ، سجادی  سیدکمال   ، سبحانی  حسن   ، زمانی  محسن   ، رهبر   فاطمه 
شیخ الاسلام  ، حسین طلا ، محمدحسن غفوری فرد، ابوالفضل ظهره وند، محمدرضا 
عارف ، لطف الله فروزنده ، علی فلاحیان، حبیب الله کاسه ساز  ، مصطفی کواکبیان، 
، علی مطهری، حسین مفتح، محمدرضا  ، مهدی کوچک زاده   اسماعیل کوثری 
مفتح ، بهنام ملکی، علیرضا محجوب، بیژن نوباوه وطن، مرتضی آقاتهرانی، مجتبی 
رحماندوست، فاطمه آلیا ، سیدمحمود ابوالمعالی ، محمد ناظمی اردکانی، فاطمه 

واعظ جوادی ، مرضیه وحید دستجردی.
رد صلاحیت شدگان

جمله  از  رهامی  محسن  حجت الاسلام  و  نیا  منتجب  رسول  حجت الاسلام 
شخصیت هایی هستند که نامشان در میان تایید صلاحیت شده ها وجود ندارد.

محسن هاشمی، فاطمه هاشمی فرزندان آیت الله هاشمی نیز از دیگر چهره های 
اصلاح طلب هستند که صلاحیت آنها تایید نشده است.

به گزارش ایلنا، نام حجت الاسلام مرتضی اشراقی نوه امام راحل نیز در میان تایید 
صلاحیت شدگان دیده نمی شود.

حجت الاسلام محمد اشرفی اصفهانی فرزند شهید محراب و رییس هیات بدوی 
رسیدگی به تخلفات نهاد ریاست جمهوری نیز رد صلاحیت شده است.

مهدی نادمی عضو شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان و عضو بنیاد امید 
ایرانیان نیز از دیگر چهره های اصلاح طلبی است که رد صلاحیت شده است.

فاطمه راکعی دبیر کل جمعیت زنان مسلمان نواندیش و عضو شورای مرکزی 
حزب اتحاد ملت ایران نیز از سوی شورای نگهبان رد صلاحیت شده است.

از دیگر چهره های رد صلاحیت شده از سوی شورای نگهبان برای انتخابات مجلس 
دهم، مجید فراهانی دبیر کل حزب ندای ایرانیان است.

همچنین نام محسن مهرعلیزاده معاون رییس جمهوری دولت اصلاحات در میان 
رد صلاحیت شده ها قرار دارد.

فراگیر  ائتلاف  تعاون دولت خاتمی و رییس ستاد  صلاحیت علی صوفی وزیر 
اصلاح طلبان استان تهران نیز از سوی شورای نگهبان تایید نشده است. داریوش 
قنبری نماینده ادوار مجلس نیز از رد صلاحیت خود به ایلنا خبر داد و گفت بر اساس 

خبری که فرمانداری ایلام به دست وی رسیده است، صلاحیتش تایید نشده است. 
احمد شوهانی نماینده کنونی مردم ایلام نیز در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، ضمن تایید 
خبر رد صلاحیتش گفت: اینگونه که نمایندگان و همکاران تا کنون به بنده اطلاع داده اند، 

به جز بنده، حدود 20 نفر دیگر از همکاران من در مجلس رد صلاحیت شده اند.
 نتایج افرادی که از حوزه تهران رد صلاحیت شده اند، به شرح زیر است:

سیدجلال ساداتیان ، سجاد سالک ، مرتضی الویری ، شهربانو امانی ، محمدمهدی 
امامی ناصری ، اشرف بروجردی ، قدرت الله حشمتیان ، محمد خون چمن ، فاطمه 
داداشیان، ابوالقاسم رئوفیان، فاطمه راکعی ، مسعود حیدری، طاهره رضازاده، محسن 
رهامی، فیاض زاهد ، حسین زمانیان، محمدمهدی فقیهی ، سیدعلی قائم مقامی ، 
قاسم شعله سعدی ، علی صوفی، سمیه طهماسبی ، هادی غفاری، مجید فراهانی، 
سیدعلی محتشمی پور  فرزند علی اکبر محتشمی پور، رسول منتجب نیا   ، سیدحسن 
، فاطمه  نواب  نقاشی، سیدابوالحسن  نادمی، حسین  موسوی تبریزی ، سیدمهدی 

سادات مقیمی، فاطمه هاشمی بهرمانی
انصراف

محسن هاشمی بهرمان، وحید ابوالمعالی، محمد رویانیان

هشدار رضایی به عربستان؛

احتمال جنگ بزرگ منطقه ای وجود دارد 
 دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام نسبت به اعزام ارتش عربستان به سوریه 

هشدار داد و پیش بینی کرد در صورت برخورد روسیه، ترکیه، عربستان و سوریه با 
یکدیگر و ورود آمریکا یک جنگ بزرگ منطقه ای، شعله ور شود.

به گزارش ایلنا، محسن رضایی  با انتشار مطلبی در اینستاگرام خود که در پی 
انتشار خبر استقبال آمریکا از ورود نیروی زمینی ارتش عربستان به سوریه و هشدار 

کرملین نسبت به وقوع یک جنگ در منطقه منتشر شده است، به شرح زیر است:
پس از شکست داعش و النصره در عراق )الرمادی( و سوریه )مخصوصا حلب(، 
عربستان و آمریکا تصمیم گرفته اند که سربازان سعودی را برای نجات باقیمانده 

تکفیری ها و درگیری با ارتش سوریه، وارد سوریه کنند.
در چنین شرایطی، برخورد روسیه، ترکیه، عربستان و سوریه با یکدیگر و پس از 

آن هم با ورود امریکا، یک جنگ بزرگ منطقه ای، محتمل است.
بی تردید با چنین حرکتی از سوی دولت سعودی که دیوانه وار به هر اقدامی 
دست می زند، کل منطقه از جمله عربستان در آتش خواهد سوخت که البته ایران 

از آن دور خواهد بود.

یادداشت

اخبــار
بر  نظارت  مرکزی  هیات  سخنگوی 
انتخابات گفت: با بررسی شکایات داوطلبان 
تعداد  اساسی،  قانون  نگهبان  شورای  در 
1500 داوطلب به آمار 40 درصدی تائید 
صلاحیت شدگان انتخابات مجلس دهم 

اضافه شد.
ایرنا، سیامک ره پیک روز  به گزارش 
شنبه در گفت و گویی افزود: اسامی تائید 
صلاحیت شدگان ساعت چهار بامداد دیروز 

- شنبه- به وزارت کشور ارسال شده است.
وی تصریح کرد: با تأیید صلاحیت هزار 
و 500 داوطلب دیگر، تعداد داوطلبان تأیید 
صلاحیت شده مجلس شورای اسلامی به 
6 هزار و 300 نفر افزایش یافت. سخنگوی 
هیات مرکزی نظارت بر انتخابات خاطرنشان 
تایید  داوطلبان  تعداد  افزایش  با  کرد: 
کرسی  هر  برای  رقابت  شده،  صلاحیت 
مجلس از بین 16 داوطلب به بیش از 20 
داوطلب افزایش یافت. ره پیک با بیان این 
که تعداد کل داوطلبان مجلس نهم اعم از 
تایید، رد و عدم احراز شده، پنج هزار و 300 
نفر بود، گفت: فقط تعداد داوطلبان تایید 
صلاحیت شده مجلس دهم از کل داوطلبان 
مجلس نهم بیشتر است. وی همچنین اظهار 
داشت: تعداد داوطلبان تایید صلاحیت شده 
در هیات نظارت برانتخابات، 40 درصد بود 
که این رقم در شورای نگهبان به 55 درصد 
افزایش یافت. وی افزود: در هیچ دوره ای 

از انتخابات مجلس این تعداد داوطلب تایید 
صلاحیت شده نداشتیم، البته بخشی از این 
افزایش ناشی از افزایش داوطلبان مجلس 
و بخشی هم ناشی از افزایش تعداد تایید 

صلاحیت شدگان است. 
بر  نظارت  مرکزی  هیات  سخنگوی 
داوطلبان  وضعیت  شد:  یادآور  انتخابات 
مجلس اعم از تایید یا ردصلاحیت شده 
در هر حوزه انتخابیه و استانی به صورت 
تفکیکی در آخرین ساعات شب گذشته در 

اختیار وزارت کشور قرار گرفت. 
اعتراض  روند  به  همچنین  پیک  ره 
داوطلبانی که از سوی شورای نگهبان رد 
صلاحیت شده اند، اشاره کرد و افزود: این 
افراد دو گروه هستند؛ گروه نخست کسانی 
هستند که از سوی هیات مرکزی نظارت 
بر انتخابات تایید صلاحیت شده بودند اما 
از سوی شورای نگهبان رد شدند و گروه 
دیگر کسانی هستند که صلاحیت آنها از 
سوی هیات مرکزی نظارت هم رد شده 
بودند. وی ادامه داد: گروه نخست که به آنها 
»رد ابتدایی« هم گفته می شود می توانند 
بر اساس اطلاعیه صادر شده ظرف سه روز 
شکایت خود را اعلام کنند و شورای نگهبان 
هم به مدت یک هفته این شکایات را بررسی 
می کند. وی همچنین گفت: گروه دوم از 
آنجایی که از سوی هیات مرکزی نظارت 
رد صلاحیت شده و شکایت هم کردند و 

است  نیز شده  آنها رسیدگی  به شکایت 
مجاز به شکایت مجدد نیستند. سخنگوی 
هیات مرکزی نظارت بر انتخابات در ادامه به 
آخرین وضعیت داوطلبان مجلس خبرگان 
رهبری اشاره کرد و گفت: هم اکنون در 
حال بررسی و تجدید نظر پرونده داوطلبان 
مجلس خبرگان رهبری هستیم و نتیجه 
بررسی صلاحیت ها 21 بهمن مشخص 
کرد:  اظهارامیدواری  پیک  ره  شود.  می 
ها،  گروه  نظارتی،  اجرایی،  های  دستگاه 
احزاب و شخصیت ها در چارچوب قانون 
فعالیت کنند و اعلام مواضع و اقدامات آنها 
با رعایت قانون باشد تا انتخاباتی با آرامش، 
امنیت و با مشارکت بالا داشته باشیم. ثبت 
دوره  دهمین  انتخابات  داوطلبان  از  نام 
مجلس شورای اسلامی از 28 آذرماه آغاز 
و تا چهارم دی ماه ادامه داشت که 12 هزار 
و 123 نفر نام نویسی کردند. هیات های 
اجرایی در نخستین گام بررسی صلاحیت 
ها با استناد به استعلام از مراجع چهارگانه 
و تحقیقاتمحلی نسبت به بررسی صلاحیت 
داوطلبان این دوره در تاریخ های پنجم تا 
چهاردهم دی ماه اقدام کردند و نتایج آن 
را در اختیار داوطلبان و هیات های نظارت 
استانی اعلام کردند. آن دسته از داوطلبانی 
که در این مرحله صلاحیت آنها رد شده یا 
احراز نشده بود می توانستند از تاریخ 16 تا 
19 دی ماه اعتراض خود را تسلیم هیات 

استانی  نظارت  نظارت کنند. هیات های 
نیز از 20 تا 26 دی ماه نسبت به بررسی 
صلاحیت داوطلبان اقدام و نتایج آن را به 
اعلام  انتخابات  بر  نظارت  مرکزی  هیات 
کردند. شورای نگهبان نیز از 27 دی ماه تا 
16 بهمن ماه صلاحیت داوطلبان را بررسی 
و در نهایت بامداد امروزـشنبه- اسامی آن 
اعلام کرد. 40 درصد  وزارت کشور  به  را 
داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسلامی 
پیش از این در هیات های نظارت استان ها 
تائید صلاحیت شده بودند که با بررسی های 
شورای نگهبان 15 درصد دیگر )1500 نفر( 
به احراز صلاحیت شدگان افزوده شد. به 
این ترتیب 6300 نامزد در انتخابات دهمین 
می  رقابت  اسلامی  شورای  مجلس  دوره 
کنند. آن دسته از داوطلبانی که صلاحیت 
آنها در هیات های اجرایی و نظارت تایید 
شده بود و در شورای نگهبان صلاحیت آن 
ها احراز نشد، از 17 تا 19 بهمن ماه فرصت 
دارند تا اعتراض خود را به شورای نگهبان 
انتخابات  قطعی  داوطلبان  کنند.  تسلیم 
دهمین دوره مجلس شورای اسلامی می 
توانند از 29 بهمن ماه به مدت یک هفته 
تبلیغات خود را آغاز کنند. انتخابات دهمین 
با  همزمان  اسلامی  شورای  مجلس  دوره 
انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری هفتم اسفندماه 94 در سراسر کشور 

برگزار می شود.

سخنگوی هیات مرکزی نظارت بر انتخابات خبرداد:

افزایش 1500 نفری تائید صلاحیت شدگان

رییس جمهوری در مراسم آغاز عملیات اجرایی 
برقی شدن راه آهن تهران- مشهد، هماهنگی قوا 
و نهادها را برای سرعت بخشیدن به روند توسعه 
کشور ضروری دانست و تاکید کرد: باید »برجام 2« 

را برای توسعه کشور آغاز کنیم.
حسن  دکتر  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
روحانی روز شنبه در این مراسم که همزمان بهره 
برداری از چندین پروژه  ریلی، عمرانی، صنعتی و 
بهداشتی در استان خراسان رضوی نیز آغاز شد، 
ابراز امیدواری کرد تا اربعین آینده، مشهد و کربلا از 

طریق راه آهن متصل شوند.
دکتر روحانی، توسعه ریلی را یکی از اهداف 
مهم دولت تدبیر و امید برشمرد و گفت: توسعه 
خطوط ریلی،  محیط زیست سالم، آرامش روحی 

و روانی، نقل و انتقال ارزان، صرفه جویی در مصرف سوخت 
و لذت سفری با مسیر و زمان کوتاه برای مردم عزیز ایران به 

ارمغان خواهد آورد.
رییس  جمهوری با اشاره به آغاز عملیات اجرایی قطار 
قطار  همچنین  و  اصفهان   – قم   – تهران  سریع السیر 
سریع السیر مشهد – تهران تأکید کرد: باید همه قطارهای 
افزایش  برای  کشور  مرزهای  و  اصلی  بنادر  به  را  کشور 

ارتباطات با همسایگان متصل کنیم.
دکتر روحانی ادامه داد: خط راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران در آینده به کشورهای آذربایجان و عراق متصل خواهد 
شد و با اتصال راه آهن کشور به شهر بصره در عراق، امیدوارم 
مردم عزیز و زائران اباعبدالله الحسین )ع( در اربعین سال 
آینده با قطار به زیارت مرقد مطهر امام سوم شیعیان شرفیاب 
شوند. رییس  جمهوری همچنین پروژه اتصال راه آهن مشهد 
به تهران با قطار سریع السیر را به لحاظ این که پایتخت 
معنوی به پایتخت سیاسی کشور متصل می شود، حائز 

اهمیت دانست.
دکتر روحانی با اشاره به اجرای رسمی برنامه جامع اقدام 

مشترک )برجام( گفت: امروز کشورهای مختلف، بخش 
خصوصی و ایرانیان خارج از کشور متقاضی فعالیت در کشور 

هستند و کشور در مسیر آبادانی بیشتر قرار گرفته است.
رییس  جمهوری با بیان این که فضای کشور برای حرکتی 
سریع به سمت توسعه و اشتغال زایی جوانان فراهم شده 
است، گفت: شرط آن وحدت، همدلی، همزبانی، جهاد، 

فداکاری، حضور در صحنه و اتحاد همه قوا خواهد بود.
دکتر روحانی با اشاره به تلاش های گسترده  دولت برای 
توسعه ناوگان هوایی و سفرهای بهتر و مطمئن تر زیارتی 
و ضروری،  اظهار داشت: قرارداد خرید هواپیماهای جدید 
مسافربری، تحولی بزرگ در ناوگان هوایی کشور خواهد بود 
و در زمینه توسعه ریلی و جاده ای نیز دولت اقدامات مناسبی 

اتخاذ خواهد کرد.
رییس  جمهوری تأکید کرد: باید با نوسازی ناوگان حمل 

و نقل کشور سالهای تحریم را جبران کنیم.
دکتر روحانی همچنین از وزارتخانه راه و شهرسازی و  
همه دست اندرکاران پروژه برقی سازی راه آهن مشهد – 

تهران قدردانی و تشکر کرد.
رییس  جمهوری در ابتدای سخنان خود نیز با تبریک 

ایام الله دهه مبارک فجر به ملت و مردم 
خراسان رضوی به ویژه شهر مقدس مشهد 
گفت: مشهد یکی از مراکز اصلی حرکت 
و طوفان انقلاب در سال 56 و 57 بود و 
مقام معظم رهبری، آیت الله واعظ طبسی 
و شهید هاشمی نژاد از ارکان آغاز و هدایت 

انقلاب در مشهد بودند.
دکتر روحاني ادامه داد: بانوان مشهدی 
و  فعال  نهضت اسلامی حضوری  نیز در 

پررنگ داشتند.
کرد:  مردم  تصریح  جمهوری  رییس  
ایران کماکان بعد از 37 سال مسیر انقلاب 
و راه امام را به خوبی حفظ کرده اند و با 
بیعت با خلف صالح بنیان گذار کبیر انقلاب 

اسلامی همان راه را ادامه می دهند.
دکتر روحانی با اشاره به تقارن دهه فجر و پیروزی های 
ملت غیور ایران در مذاکرات هسته ای با قدرت های جهانی و 
فرجام برجام یک، تاکید کرد: باید »برجام 2« را برای توسعه 
کشور آغاز کنیم. رییس  جمهوری خاطرنشان کرد: باید از 
امروز به دنبال این باشیم که تا از فرصت برجام برای توسعه 

کشور استفاده کنیم.
دکتر روحانی در ادامه با بیان این که مجلس خبرگان 
مجلس شورای  و  بوده  نهاد حکومتی  مهم ترین  رهبری 
اسلامی نیز از لحاظ قانون گذاری و ایفای نقش در توسعه، 
اخلاق، مادیات و معنویت کشور حائز اهمیت است،  اظهار 
داشت: هر چه نمایندگان عالم تر، با تجربه تر و کاردان تر، در 
کنار دولت و قوه قضاییه و تحت رهبری های مقام معظم 

رهبری باشند،  به نفع ملت ایران خواهد بود.
رییس  جمهوری با اشاره به استعدادهای فراوان داخلی 
برای توسعه و پیشرفت کشور گفت: هر چه هماهنگی بین 
دستگاه های کشور و نیروهای مسلح افزایش یابد، سرعت 

رسیدن به اهداف نیز  بیشتر خواهد شد.

رییس جمهوری در مراسم آغاز عملیات اجرایی برقی شدن راه آهن تهران- مشهد:

باید »برجام 2« را برای توسعه کشور آغاز کنیم
اخبار

وزیر اطلاعات تاکید: ما باید در فضای رقابتی اسلامی 
انتخابات را برگزار کنیم؛ یعنی اخلاق اسلامی را رعایت 
کنیم. احکام شرع را رعایت کنیم؛ چون انتخابات در کشوری 
اسلامی و در نظامی اسلامی پیاده می شود. ائمه ما اجازه 
نمی دهند برای رسیدن به هدف از طریق معصیت وارد 
شویم. حضرت سید الشهدا )ع( می فرماید کسی که از طریق 
معصیت بخواهد دنبال کاری برود از رسیدن به نتیجه باز می 

ماند و در معرض آسیب بیشتری قرار می گیرد.
 حجت الاسلام والمسلمین سید محمود علوی که 
شامگاه جمعه در مسجد حضرت مهدی )عج( به مناسبت 
دهه فجر و سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی سخنرانی می 
کرد، با اشاره به سخنان رئیس جمهور در جمع سربازان 
گمنام امام زمان در وزارت اطلاعات، گفت: آقای روحانی 
عنوان کردند که »ما در این کشور یک پرچم در احتزاز 
داریم و آن در دست مقام  معظم رهبری است و ما در زیر 
این پرچم حرکت می کنیم.« دهه فجر موقعیتی است که 
باید در آن با مقام معظم رهبری تجدیدبیعت کنیم و با 
روح  بلند امام راحل تجدید میثاق کنیم. با خون شهدایی 
تجدید میثاق کنیم که با خون خودشان خواستند در این 
کشور اخلاق اسلامی حکم فرما باشد و مردم این کشور 
دلهایشان باهم باشد. علوی با بیان اینکه گاهی ماجراهای 
باعث شده است بین مردم، نخبگان جامعه و فعال های 
سیاسی اختلافاتی به وجود بیاید، یادآور شد: اختلاف نظر 

چیز خوبی است، اما نباید به دعوا کشیده شود. باید زیر 
پرچم مقام معظم رهبری هرکس حرفش را با منطق بزند 
و اگر کسی حرف او را قبول ندارد با منطق جواب دهد. 
اگر این را تمرین کنیم شرایط بهتری خواهیم داشت. وی 
افزود: کشور ما، کشوری است که در آن نظام مان را بر 
پایه انتخابات تنظیم کرده ایم. انتخابات ریاست جهوری، 
شورای اسلامی، مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
و سایر انتخابات های صنفی، انتخابات هایی است که در 
کشور ما کارها بر اساس آن تنظیم می شود و طبیعی است 
که دسته بندی سیاسی در آن وجود داشته باشد. دسته 
بندی ها که در برابر نظام نیست، در برابر دسته دیگر ممکن 
است باشد. مثل دو تیم فوتبال که مقابل همدیگر مسابقه 
می دهند. وزیر اطلاعات با تاکید بر لزوم حفظ وحدت 
بین صفوف مردم، بیان کرد: وحدت بین مردم باعث یاس 
و سرخوردگی دشمنان نظام خواهد شد. هر چه وحدت 
بیشتر باشد، علاقمندان به انقلاب امیدوارتر خواهند بود. 
وی یادآور شد: از عرصه هایی که وحدت ملت ما را به 
نمایش می گذارد، یکی راهپیمایی هاست که الحمد الله 
مردم ما همواره حماسه های حضور عجیبی را به نمایش 
گذاشته اند. از طرف دیگر صندوق های رای و انتخابات 
هست که حضور مردم همواره پیام داده است. صندوق رای 
داری دو معنا است. یکی اینکه من جمهوری اسلامی ایران 
را قبول دارم که در انتخابات شرکت می کنم. مقام معظم 

رهبری هم به این مشارکت حداکثری تاکید دارند. یک 
معنای دیگر این است که انتخابی است که مردم می کنند. 
علوی تاکید: ما باید در فضای رقابتی اسلامی انتخابات را 
برگزار کنیم؛ یعنی اخلاق اسلامی را رعایت کنیم. احکام 
شرع را رعایت کنیم؛ چون انتخابات در کشوری اسلامی 
و در نظامی اسلامی پیاده می شود. ائمه ما اجازه نمی 
دهند برای رسیدن به هدف از طریق معصیت وارد شویم. 
حضرت سید الشهدا )ع( می فرماید »کسی که از طریق 
معصیت بخواهد دنبال کاری برود از رسیدن به نتیجه باز 
می ماند و در معرض آسیب بیشتری قرار می گیرد.« 
وی افزود: اینکه افراد از کاندیداهای مورد علاقه خودشان 
تعریف کنند و توانمندی ها و کارایی های خودشان را 
بگوید مشکلی ندارد، اما سراغ این نرویم که برای اینکه 
کاندیدای ما رای بیاورد، کاندیداهای دیگر را له کنیم و 
با آبروی آنان بازی کنیم. این را اسلام نمی پسندد. وزیر 
اطلاعات با اشاره به امنیت مثال زدنی در جمهوری اسلامی 
ایران، خاطر نشان کرد: در دو و نیم سال گذشته، وضعیت 
امنیتی اغلب کشورها رو به پایین رفته است. صدای انفجار 
از عربستان شنیده شده است، از کویت و ترکیه شنیده 
شده است از افغنستان و پاکستان و عراق گاه و بیگاه انفجار 
رخ داده است. الحمد الله  نسبت به دو سال و نیم پیش 
در کشور ما خیلی کمتر شاهد ناامنی بوده ایم و الان کمتر 

خبرهای مربوط با نا امنی می شنویم.

توصیه های انتخاباتی وزیر اطلاعات:

انتخابات را در فضای رقابتی و اسلامی برگزار کنیم

و  اعتدال  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
توسعه کشور گفت: نگاه ما در حزب اعتدال 
و توسعه، حفظ منافع ملی و اهداف انقلاب 

اسلامی است.
دکتر محمود واعظی که در جمع اعضای 
شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه استان 
قم سخن می گفت، اظهار داشت: هدف 
ما این است که این انقلابی که میراث امام 
خمینی )ره( می باشد را صیانت و حفظ 

کنیم و آن را به نسل جدید برسانیم.
وی با اشاره به اینکه ما چیزی مهمتر 
از انتخابات نداریم و انتخابات از دو جهت 
مهم است، افزود: در انتخابات امسال ادامه 
اعتدال و عقلانیت در کشور نهادینه خواهد 
شد و حماسه سال 92 یک حادثه اتفاقی 
تلقی نمی شود و دولت می تواند آن عهد 
و پیمانی که با مردم بسته را با حمایت خود 
مردم اجرا کند . وی با تاکید بر اینکه دکتر 
لاریجانی در مجلس شورای اسلامی برای 
دولت زحمات زیادی کشیدند، خاطر نشان 
کرد: دولت نیازمند مجلسی است که بتواند 
با آن مجلس به قول و قرارهایی که به مردم 

داده، عمل کند .
خود  سخنان  ادامه  در  واعظی  دکتر   
انتخابات 7 اسفند 94 را مقدمه ای برای 
بیان داشت:  انتخابات سال 96 دانست و 
تشکیلات حزب اعتدال و توسعه، تشکیلات 
ساله   15 سابقه  و  نیست  ساخته  دولت 
دارد ، ما با معتدلین تعامل کرده، از منافع 
شخصی عبور و به منافع ملی فکر می کنیم 

و معتقدیم که اگر در انتخابات پیش رو، عقلا 
انتخاب شوند در راستای منافع کشور است.

و  اعتدال  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
توسعه کشور افزود: نگاه ما نگاه ملی است و 
برای ما کشور و انقلاب مهم است، ما نباید 
دعواهای جناحی بکنیم و باید دور هم جمع 
شویم و اهداف انقلاب و آرمان های شهدا 
را محقق کنیم. وی با تاکید بر اینکه حزب 
اعتدال و توسعه با اصلاح طلبان و اصولگرایان 
معتدل رقابت نخواهد کرد، گفت: سیاست ما 
»نه« به افراد تندرو است، افرادی که کنترل 

زبان و رفتار آنها دست خودشان نیست.
وی با اشاره به اینکه این دولت اعتقادش 
این است که امید را باید با عمل به مردم 
نشان داد چرا که مردم ما فهیم هستند، 
باید  کاندیدا  شخص  کرد:  نشان  خاطر 
خودش قابلیت داشته باشد و بتواند با مردم 
ارتباط برقرارکند ، درصدی خودش باشد و 

درصدی هم حزب کمک کند .
وی در بخش دیگری از سخنان خود 
ضمن انتقاد از عملکرد رسانه ملی، افزود: 
صدا و سیما هیچ تغییری در رویکرد خود 
در زمان انتخابات ریاست جمهوری و پس 
از انتخاب آقای دکتر روحانی نشان نداد و 
به درستی  را  برجام  بزرگ  پیروزی  حتی 

بازتاب نداد.
حزب اعتدال و توسعه قم برای 
انتخابات مجلس لیست می دهد

دبیر حزب اعتدال و توسعه استان قم نیز 
در این نشست با اشاره به تاریخچه فعالیت 

این حزب در استان قم گفت: حزب اعتدال 
با  و  سال 1384  در  قم  استان  توسعه  و 
پیگیری چند نفر از دوستان آغاز به کار نمود 
و عضوگیری را شروع کرد. منصور رحیمی 
در  قم  توسعه  و  اعتدال  حزب  داد:  ادامه 
انتخابات گذشته با مشی اعتدالی در صحنه 
حضور فعال داشته و به حمدالله اعضای 
شورای مرکزی از صاحب نظران و مسئولین 

دلسوز نظام و انقلاب می باشند .
خوبی  همکاری  ما  کرد:  تصریح  وی 
و  داریم  استان  سیاسی  فعالان  دیگر  با 
مرکزی  شورای  بندی  جمع  با  امیدواریم 
برای  استان  در  خوبی  لیست  یک  حزب 

انتخابات مجلس داشته باشیم.
راه ما به سوی یک حزب 

فراگیر و گسترده است
رئیس تشکیلات حزب اعتدال و توسعه 
کشور نیز در این نشست طی سخنانی گفت: 
راه ما به سوی یک حزب فراگیر و گسترده 
می باشد و برای رسیدن به آن باید مسیر را 

طی کرده و برنامه ریزی نمائیم.
دکتر شجاعی در خصوص شکل گیری 
ان  اظهار داشت:  استانی حزب،  شوراهای 
شاالله با تلاش دوستان در استان ها یک 

حزب قدرتمند خواهیم داشت .
پیگیر رد صلاحیت 

و عدم احرازها بوده ایم
رئیس شورای مرکزی حزب اعتدال و 
توسعه استان قم نیز در بخشی از این نشست 
طی سخنانی گفت: پیگیر ردصلاحیت و 

عدم احراز کاندیداها در استان قم بوده ایم.
اظهار داشت: در  پناه  مهندس عباس 
استان قم در خصوص شناسایی کاندیداهای 
همسو با دولت با تشکل های مختلف رایزنی 
هایی صورت گرفته و امیدواریم به جمع 

بندی قابل قبولی برسیم.
وی در ادامه سخنان خود با تاکید بر اینکه 
با برنامه های پسابرجام دولت،  امیدواریم 
بتوانیم مشکلات اقتصادی و اشتغال را حل 
کنیم، افزود: بعد از انتخابات مهمترین مسئله 
ما اشتغال است ، حفظ اشتغال موجود و 
ایجاد اشتغال مولد و پایدار در دستور کار قرار 
دارد و برای این منظور پتانسیل بالقوه بسیار 
خوبی در استان قم و کشورجهت توسعه 
و عمران داریم و همچنین بسترهای لازم 

جهت این امر نیز فراهم است.
نباید کاری کرد که عده ای

 بی دلیل از قطار انقلاب پیاده شوند
و  اعتدال  حزب  دبیر  سیاسی  معاون 
توسعه استان قم نیز در این نشست طی 
داریم  تقاضا  مسئولین  از  سخنانی گفت: 
زمینه های فراهم شدن مشارکت حداکثری 
آحاد مردم را در انتخابات فراهم کنند تا 
کاندیداها در فضای سالم به رقابت بپردازند .

مهندس فراهانی افزود: ما نباید زمینه 
را تنگ کنیم تا عده ای از قطار انقلاب بی 
دلیل پیاده شوند و امروز بسیار خرسندیم 
است  افرادی  دست  کشور  مدیریت  که 
که براساس اعتدال و عقلانیت در کشور 

مدیریت می کنند .

دکتر واعظی در جمع اعضای شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه استان قم :

نگاه ما حفظ منافع ملی و اهداف انقلاب اسلامی است

حسن لاسجردی



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,331,000یک مثقال طلا

999,810یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,800,000سکه بهار آزاد ی

9,835,000سکه امامی

4,940,000نیم سکه

2,650,000ربع  سکه

1,760,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 131



مدیر امور شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم  گفت : طرح های 
جدید این  موسسه تحت عنوان صندوق سرمایه گذاری کوثر یکم و 
صندوق آرمان به عنوان سپرده گذاری های جدید با هدف پرداخت 
سود علی الحساب مناسب به مشتریان و جذب سرمایه گذاری  است 

که مطابق با سیاست های بانک مرکزی  می باشد. 
 مسعود اقدسی صبح روز گذشته  در آستانه 18 بهمن ماه سالروز 
تاسیس موسسه اعتباری کوثر در سال 1389  در جمع خبرنگاران  با  
تبریک ایام الله دهه فجر به ملت همیشه قهرمان ایران که  از ابتدای 
انقلاب  تاکنون با وفاداری ، گذشت ، ایثار ، شجاعت ، بصیرت و حضور 
خود این نهال مبارک را با همه مشکلات حفظ نموده تا هر روز بالنده تر 
و سربلند تر شود اظهارداشت : ایام دهه فجر  یادآور به ثمر  رسیدن 
جانفشانی های مردم آزاده ای است که در برابر استبدادی دیرینه و 
وابسته به بیگانه به پا خاستند و انقلاب بزرگ و تاریخی خود را به 

پیروزی رساندند.
اقدسی  در ادامه   آزاد سازی نبل و الزهرا به مردم سوریه و ایران 
که حاصل مجاهدت های رزمندگان و سرداران دلیر و همیشه پیروز 
اسلام است  تبریک  گفت افزود: نائل شدن تنی چند از پاسداران شجاع 
استان قم به درجه رفیع شهادت را در این عملیات پیروزمندانه به محضر 
حضرت ولی عصر )عج ( و نائب برحقش امام خامنه ای )مدظله العالی( 

تبریک و تسلیت عرض می نمایم.
وی در  در بخش دیگری ازسخنان خود  با اشاره به سالروز تاسیس 
موسسه کوثر  گفت : خدمت رسانی به مردم در سازمانی که مزین به 
نام مبارک کوثر است موفقیت ها و افتخارات بیشماری را برای موسسه 

همراه داشته است  
افزایش سرمایه موسسه اعتباری کوثر

 به 6 هزار میلیارد ریال
 اقدسی ادامه داد :یکی از آنها تقارن اهم وقایع و رویدادهای موسسه 
در سال های متوالی با دهه مبارک فجر می باشد که از جمله آنها:اخذ 
مجوز پذیره نویسی سهام موسسه از سوی بانک مرکزی در بازار بورس 
بهادار در 17بهمن ماه سال 90،ثبت موسسه اعتباری کوثر در اداره 
ثبت شرکت ها به شماره ثبتی 433259 در 18 بهمن ماه سال 91و 
بازگشایی نماد کوثر در فرابورس،مجوز فعالیت موسسه و افزایش سرمایه 
اولیه در در18 بهمن ماه سال 92، مجوز پذیره نویسی جهت افزایش 
سرمایه در 5 بهمن ماه سال 93و نهایتا ثبت افزایش سرمایه ثانویه از 
3000 میلیارد به 6000 میلیارد ریال جهت تبدیل شدن به بانک در 

بهمن ماه سال 1394 می توان نام برد.

  موسسه اعتباری کوثر درجمع  ده شرکت پیشرو 
اقدسی با اشاره به عملکرد مثبت و نقشه راه مناسب از انتخاب موسسه 
اعتباری کوثر به عنوان یکی از ده شرکت پیشرو و برتر در همایش 
شرکت های برتر ایران خبر داد و این را نشانه درایت و مدیریت متعالی 
و تخصصی مدیر عامل محترم موسسه جناب آقای دکتر رضایی دانست.

 مشارکت در برنامه های فرهنگی برای ما افتخار  است 
مدیر امور شعب استان قم در  بخش دیگری از سخنان  خود به 
فعالیت های فرهنگی این موسسه  اشاره کرد گفت : خداوند را شاکریم 
که همچون سنوات گذشته توانسته ایم شرکت فعالانه در جشن ها 
و اعیاد مذهبی و ملی و ولادت ها و همچنین مراسم عزاداری و ایام 
شهادت و برنامه های فرهنگی ائمه اطهار و برنامه های بزرگداشت 19 
دی و دهه فجر داشته باشیم و این را مایه افتخار مدیریت و کارکنان 
استان قم دانست . به گزارش  روابط  عمومی موسسه اعتباری کوثر 
استان قم  ،وی با برشمردن نمونه هایی از فعالیت های فوق الذکر مانند 
جشن ولادت پدر بزرگوار امام عصر )عج ( امام حسن عسگری و مراسم 
شهادت بانوی کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( ، مراسم 

19 دی ، دهه بصیرت و مشارکت در همایش بنیاد ملی نخبگان و 
جشنواره فیلم و تئاتر دهه فجر و ... گفت : هدف فعالیت های فرهنگی 
کوثر تحقق فرموده مقام معظم رهبری )مبنی بر خدمت به قم خدمت 
به کشور و آبروی نظام (می باشد. وی ادامه داد تولید اپلیکیشن قیام 
19 دی و نصب تاریخ نگار انقلاب از 9 دی تا 22 بهمن در ورودی شهر 
قم از دیگر توفیقات موسسه در راستای فعالیت های فرهنگی خود 
بوده است که برای اولین بار انجام شده است.   اقدسی در ادامه تصریح 
کرد: در همین  این ایام بازدید گروهی از موزه عبرت و حضور در مرقد 
مطهر امام راحل تجدید عهد و میثاقی مجدد با آرمان های انقلاب و 
رشادت های دلیرمردان این آب و خاک داشتیم. وی افزود : تولید کتاب 
انقلاب اسلامی ایران نیز در راستای ایفای مسئولیت انقلابی خود در 
کنار دیگر نهادها و سازمان ها پیشکش کوچکی خواهد بود تا به قدر 

وسع خود در بزرگداشت این روزها قدمی برداشته باشیم.
مدیر شعب استان قم با توجه به حساسیت موجود در استان قم و 
نزدیک شدن به روزهای انتخابات  اظهارداشت : خانواده موسسه اعتباری 
کوثر در استان قم علیرغم اینکه وابستگی به گروه و جناحی ندارد علاوه 

بر حضور پرشور و پررنگ همچون سال های گذشته در راهپیمایی 
22 بهمن که وظیفه ذاتی همه مردم میهن اسلامی ایران است در روز 

انتخابات نیز حضور حداکثری خواهند داشت.
مدیر امور شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم  در بخش دیگری از 
سخنان خود گفت : طرح های جدید این  موسسه تحت عنوان صندوق 
سرمایه گذاری کوثر یکم و صندوق آرمان به عنوان سپرده گذاری های 
جدید با هدف پرداخت سود علی الحساب مناسب به مشتریان و جذب 
سرمایه گذاری  است که مطابق با سیاست های بانک مرکزی  می باشد.  
وی در ادامه با تقدیر و تشکر از مسئولین و مردم شریف استان قم 
در راستای اعتلای نام مقدس کوثر از همه خواست تا با نظرات و 

پیشنهادات خود این مجموعه را در خدمت رسانی بهتر یاری نمایند.
اقدسی  در پایان با نوید شروع به کار شعب جدید و خودپردازهای 

موسسه در سطح استان لیست آنها را به شرح ذیل اعلام نمود:
ردیف نام شعبه شاخص شعبه آدرس تلفن نمابر:

1. سرپرستی استان 28 بلوار شهید صدوقی )زنبیل آباد(-نبش کوچه 
32945008    32945055-58 34

2.  بلوارامین 2801 خیابان شهید گلزاری )سالاریه (-نبش گلزاری 4 
32944434 32944600-5

3. امام خمینی)ره( 2802 خیابان امام خمینی )ره( 36620297-9 
36624214

4. هفتم تیر 2803 خیابان هفت تیر-جنب برج میلاد 36700730   
36709015   36700740

5. شهیدان زین الدین 2804 بلوار شهید صدوقی )زنبیل آباد(-نبش 
کوچه 34 32945540-3 32945515

6.  توحید 2805 میدان توحید 38803081-3 38803507
(-روبروی  آذر  دل  )شهید  طالقانی  خیابان  طالقانی 2806    .7

بیمارستان ایزدی  37757973-6  
8. ایثار 2807 میدان جانبازان )فلکه صفائیه (-ابتدای خیابان نیایش 

روبروی مصلی 37745135-8 37747606
9.  نوزده دی 2808 میدان جهاد ابتدای خیابان 19دی یک )باجک 

یک (  37757181-4
10. باجه سرای ایرانی - کیلومتر 3جاده قدیم قم تهران بعد از 

ترمینال مسافربری فروشگاه بزرگ سرای ایرانی
22بهمن  بلوار  پردیسان  شهر   - ما  شهر  فروشگاه  باجه    .11

32806908
12.  بیست عدد خودپرداز عضو شبکه شتاب در سطح استان.

 مدیر امور شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم اعلام  کرد :

طرح های جدید موسسه اعتباری کوثربرای پرداخت تسهیلات

در هفته ای که گذشت چین در هر روز هفته در صدر لیست واردات کالا به ایران از حیث 
ارزش )دلار(، قرار گرفته و در روزهای مختلف هفته، کشورهایی از قبیل اوکراین، امارات 

متحده عربی، برزیل، آرژانتین و... در جایگاه دوم واردات کالا به ایران قرار گرفتند.
 بنا به اعلام سامانه بر خط گمرک در روز چهارشنبه هفتم بهمن ماه؛ کشور چین در صدر 
لیست واردات کالا به ایران از حیث ارزش )دلار(، قرار گرفته است. از کشور چین معادل 23 

میلیون و 128 میلیارد و 703 دلار کالا به ایران وارد شده است.
همچنین در روز چهارشنبه، رتبه دوم واردات کالا به ایران، به اکراین تعلق گرفته است، 

از این کشور معادل 18 میلیون و 750 هزار و 547 دلار کالا به کشور واردات داشته ایم.
جمهوری کره نیز در رتبه سوم جای گرفته است. از این کشور در تاریخ هفتم بهمن ماه 

معادل 12 میلیون و 314 هزار و 823 دلار کالا به کشور وارد شده است.
همچنین در روز پنج شنبه هشتم بهمن ماه کشور چین همچنین در صدر واردات کالا به 
ایران از حیث ارزشی )دلار(، قرار گرفته است. از این کشورمعادل 17 میلیون و 653 هزار و 

455 دلار کالا به کشور وارد شده است.
در این روز جایگاه دوم واردات کالا به ایران به امارات متحده عربی تعلق گرفته است. از این 
کشور معادل 9 میلیون و 507 هزار و 329 دلار کالا به کشور وارد شده است. جایگاه سوم 
واردات کالا به ایران نیز در این روز به جمهوری کره تعلق گرفت است. از این کشورر معادل 

هفت میلیون و 52 هزار و 600 دلار کالا به ایران وارد شده است.
همچنین در روز شنبه 10 بهمن ماه، چین همچنان در صدر لیست واردات کالا به ایران 
قرار گفته است. از این کشور معادل 33 میلیون و 437 هزار و 783 دلار کالا به کشور وارد 

شده است.
در این روز برزیل به صدر لیست واردات کالا به ایران راه یافته است. از این کشور معادل 

18 میلیون و 502 هزار و 277 دلار کالا به کشورر وارد شده و در روز شنبه این کشور در 
جایگاه دوم واردات کالا به کشور قرار گرفته است. جمهوری کره نیز در روز شنبه)10 بهمن( 
جایگاه سوم واردات کالا به ایران از حیث ارزش )دلار(، را کسب کرده است. از این کشور 

معادل 12 میلیون و 214 هزار و 707 دلار کالا به کشور وارد شده است.
چین در روز یکشنبه 11 بهمن ماه، همچنان جایگاه خود را در صدر لیست واردات کالا به 
ایران حفظ کرده است. از این کشور در روز یکشنبه معادل 41 میلیون و 369 هزار و 870 
دلار کالا به ایران وارد شده است. در این روز جایگاه دوم واردات کالا به کشور به آرژانتین 
تعلق گرفته و از این کشور معادل 27 میلیون و 586 هزار و 470 دلار کالا به ایران وارد 

شده است. 
جایگاه سوم واردات کالا روز یکشنبه به جمهوری کره، تعلق گرفته است. در این روز از 

کشور کره به ایران معادل 17 میلیون و 352 هزار و 725 دلار کالا وارد شده است.
چین در روز دوشنبه 12 بهمن ماه در صدر لیست واردات کالا به کشور قرار گرفته است. 
از این کشور معادل 27 میلیون و 234 هزار و 821 دلار کالا به ایران وارد شده است. امارات 
متحده عربی نیز در روز دوشنبه جایگاه دوم را در لیست واردات کالا به ایران از حیث 
ارزش)دلار(، کسب کرده است از این کشور معادل 12 میلیون و 30 هزار و 396 دلار کالا 

به ایران وارد شده است.
هند نیز در دوازدهم بهمن ماه، جایگاه سوم را در لیست واردات کالا به ایران کسب کرده 
است. از این کشور در روز دوشنبه معادل 10 دلار و818 هزار و 443 دلار کالا به ایران وارد 

شده است.
چین همچنان در روز سه شنبه 13 بهمن ماه در صدر لیست واردات کالا به ایران قرار 
گرفته است. در این روز معادل 39 میلیون و 823 هزار و 969 دلار کالا به کشور وارد شده 

است. در این روز امارات متحده عربی نیز با واردات 17 میلیون و 298 هزار و 714 دلار کالا 
به ایران در جایگاه دوم واردات کالا به ایران قرار گرفته است.

در این روز از اوکراین نیز معادل 15 میلیارد و 75 هزار و 796 دلار کالا به ایران وارد شده 
و به این ترتیب، جایگاه سوم را در لیست واردات کالا به ایران از حیث ارزش )دلار(، کسب 

کرده است. 

چه کشورهایی در صدر لیست واردات کالا به ایران هستند؟

بهبود اوضاع و احوال بورس تهران بعد از برجام و جلو افتادن این بازار 
از سایر بازارها موجب شد تا تمام صنایع حاضر در بورس تهران به جز 
چند صنعت، بازدهی های قابل توجهی نصیب همراهان خود کرده و 

کام همراهان خود را شیرین کنند.
بهبود وضعیت بورس تهران بعد از دو سال رکود و هجوم دوباره 
خریداران برای خرید سهم و همچنین ورود نقدینگی جدید به این 
بازار موجب شد تا در کنار افزایش قیمت سهام شرکتها،صنایع بورسی 

با رشد قابل توجهی مواجه شوند و بازدهی های خوبی بدهند.
و  برجام  اجرای  از  بعد  سیاسی  تحریم های  لغو  ترتیب  این  به 
خوش بینی ناشی از بهبود وضعیت اقتصادی باعث شد تا بورس تهران 
روزهای خوبی را برای سهامداران خود رقم بزند و با افزایش قیمت ها، 
اندکی از زیان های رفته آنها را جبران کند به طوری که افزایش 
مشارکت سهامداران برای خرید سهام شرکتها و ورود سرمایه جدید 
به این بازار موجب شد تا میانگین بازدهی بورس تهران به حدود 19 

درصد برسد و تمام صنایع بورسی با تغییر رویه مواجه شوند.
بر این اساس مثبت شدن بورس تهران بعد از ماه ها انتظار موجب 
شد تا اکثر صنایع بورسی به خصوص صنایع مرتبط با لغو تحریم ها 
با رشد بیشتری مواجه شوند و بازدهی قابل توجهی نصیب همراهان 

خود کنند.
بررسی های ایسنا از وضعیت بازدهی صنایع بورسی در یکماه اخیر 
نشان می دهد که در این بین از میان 39 صنعت بورسی 34 صنعت با 
بازدهی مثبت مواجه شدند و تنها 3 صنعت روند نزولی به خود گرفتند 
و مابقی صنایع نیز بدون تغییر به کار خود پایان دادند.در این میان 16 
صنعت نیز بازدهی بیشتری از بازدهی شاخص بورس کسب کردند و 

سهامداران خود را خشنود کردند.
بر این اساس با لغو تحریم های بین المللی صنایع متاثر از لغو تحریم 
ها بیشتر مورد توجه اهالی تالار شیشه ای قرار گرفتند و موجب 

مثبت شدن سایر صنایع شدند به طوری که لغو شدن تحریم ها و انعقاد 
قراردادهای جدید موجب افزایش قیمت سهام شرکتهای خودرویی، 
پالایشگاهی، انبوه سازی، بیمه، دارویی، حمل و نقلی و فلزات اساسی 
شد.از میان صنایع مختلف بورسی، شرکتهای بانکی با وجود لغو 
تحریم های سوئیفت به همراه شرکتهای رایانه ای، سیمانی و قندی از 
اقبال کمتری برخوردار شدند و بازدهی اندکی نصیب همراهان خود 

کردند.
به این ترتیب از میان صنایع مختلف بورسی، صنعتی که با بیشترین 

بازدهی در این مدت مواجه شده و مورد توجه اهالی تالار شیشه ای قرار 
گرفته است، صنعت خودرو است که در این مدت با انعقاد قراردادهای 
جدید و همچنین افزایش سرمایه برخی شرکتها مورد توجه شدید 
اهالی تالار شیشه ای قرار گرفته و با تشکیل صف های میلیونی خرید 
توانسته بازدهی 60 درصدی را در یکماه اخیر نصیب همراهان خود 

کند.
بعد از صنعت خودرو، سایر معادن با در اختیار داشتن تک سهم 
تامین ماسه و ریخته گری توانسته بازدهی چشمگیر 49 درصدی را 

نصیب همراهان خود کند و در رتبه دوم جدول قرار بگیرد؛ استخراج 
نفت که شرکت حفاری را در دل خود دارد با کسب بازدهی 41.5 
درصدی بیشترین بازدهی را بعد از دو صنعت دیگر کسب کرده و در 

رتبه سوم قرار گرفته است.
محصولات فلزی با کسب بازدهی 41 درصدی، فنی و مهندسی 
با بازدهی 39 درصدی و فرآورده های نفتی با در اختیار داشتن 
شرکتهای پالایشگاهی بازدهی 33 درصدی در یک ماه اخیر کسب 

کردند و موجب خوشحالی همراهان خود شدند.
آلات  ماشین  بازدهی، صنعت  درصد  با 27  مالی  سایر  صنعت 
با 26 درصد، محصولات کاغذی با 25 درصد، انبوه سازی، بیمه و 
مواد دارویی هر کدام با 23 درصد، کانه فلزی با 22 درصد، سرمایه 
گذاری های با 21 درصد، حمل و نقل با 21 درصد و فلزات اساسی 
با 19.5 درصد از صنایعی بودند که با اقبال سهامداران مواجه شدند 

و توانستند بازدهی بیشتری از بازدهی شاخص بورس کسب کنند.
در این میان صنعت بانکداری با وجود لغو تحریم های سوئیفت با 
اقبال چشمگیری مواجه نشده و به دلیل ابهامات مربوط به تحریم 
بانک صادرات نتوانسته چندان مورد توجه سرمایه گذاران قرار بگیرد به 
طوری که این صنعت در یکماه اخیر به بازدهی 12 درصدی رضایت 
داد و بعد از صنایع دیگر قرار گرفت.صنعت رایانه با 11 درصد ، سیمان 
با 10 درصد، ذغال سنگ با 9.5 درصد، قند و شکر با 7 درصد، زارعت 
با 6 درصد و کاشی و سرامیک با 5 درصد بازدهی از صنایعی بودند که 

با اقبال کمتری نسبت به دیگر صنایع مواجه شدند.
در این میان با وجود مثبت بودن بورس تهران صنایعی همچون 
وسایل ارتباطی که تک سهم پارس الکتریک را در اختیار دارد با 
زیان 11 درصدی، محصولات چرمی با زیان 10 درصدی و صنعت 
منسوجات با زیان 4 درصدی در یکماه از شرکتهای دارای بازدهی 

منفی بودند که کام همراهان خود را تلخ کردند. 

صنایعی که سود خوبی دادند

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی کشور از کارفرمایان 
خواست تا به جهت سهولت در تامین مایحتاج خانوارهای کارگری، 
عیدی و پاداش کارگران را تا پیش از پایان سال به حسابهای آنها 

واریز کنند. 
فتح الله بیات اظهار کرد: کارگرانی که یکسال کاری را پشت 
سر می گذارند چشم امیدشان به آخر سال است و طبعا تمدید 
قراردادهای کار به لحاظ حفظ امنیت شغلی و عیدی و پاداشی که 

طبق قانون به آنها تعلق می گیرد، برایشان اهمیت دارد. 

وی افزود: در این بین بیشترین دغدغه متعلق به کارگران قراردادی 
و پیمانی است که قراردادهای موقت یکساله دارند. متاسفانه رواج 
قراردادهای موقت، امنیت شغلی کارگران را از بین برده و به همین 
دلیل همواره نگرانند که آیا بعد از تعطیلات عید می توانند بازگشت 

به کار داشته باشند یا نه؟ 
رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی کشور در ادامه از 
کارفرمایان دولتی و خصوصی خواست تا عیدی و پاداش کارگران 
را تا پیش از پایان سال به حسابهای آنها واریز کند تا خانوارهای 

کارگری در تامین معاش و مایحتاج اولیه دچار مشکل نشوند. 
وی در ادامه به نحوه پرداخت عیدی کارگران اشاره کرد و گفت: 
علیرغم آنکه مصوبه مجلس شورای اسلامی میزان پرداخت عیدی 
کارگران را مشخص کرده و دو ماه پایه حقوق را به عنوان حداقل 
و سه ماه پایه حقوق را به عنوان حداکثر میزان عیدی دریافتی 
پیش بینی کرده است اما میزان عیدی کارگران بسته به مدت 

قرارداد و روزهای مرخصی متفاوت است. 
بیات با بیان اینکه کارگران به سنوات و تعداد روزهایی که کار 
کرده اند مستحق دریافت عیدی هستند، افزود: عیدی و پاداش پایان 
سال را کسانی کامل می گیرند که در طول یکسال ارتباط خود را با 

محل کارشان قطع نکرده باشند و بیمه آنها رد شده باشد. 
این مقام مسوول کارگری تصریح کرد: طبعا کسانی که محل کار 
را ترک کرده یا تعداد روزهای کمتری بر سرکار بوده اند به نسبت 
تعداد روزهای حضور و قراردادی که با کارفرمای خود دارند ، عیدی 
می گیرند ولی اگر کارگری در نیمه دوم سال مشغول کار شده یک 

ماه حداقل حقوق به عنوان عیدی دریافت می کند. 
به گفته وی چنانچه کارفرما عیدی و پاداشی کمتر از آنچه که 
کارگر استحقاق گرفتن آن را دارد بپردازد، اجحاف بزرگی در حق 

نیروی کار خود روا داشته است. 

رییس اتحادیه عطاران و سقط فروشان گفت: داروهای گیاهی 
تحت نظر وزارت بهداشت تولید می شوند اما کارخانه های تولیدی، 
این قبیل داروها را به صورت غیرقانونی به عطاری ها می فروشند 
که بیشتر تاکید معاونت غذا و دارو بر ممنوعیت فروش داروهای 
گیاهی خطرساز همچون داروهای، ترک اعتیاد، لاغری و چاقی 

در عطاری هاست.
علیرضا رضایی قهرودی، اظهار کرد: بنده به عنوان یک واحد عطاری 
با یکی از کارخانه های تولید داروهای گیاهی به قصد خرید وارد 
مذاکره شدم و این کارخانه قبول کرد که هر چقدر دارو بخواهم به من 
تحویل می دهد؛ حال این سوال مطرح می شود مسئولانی که دم از 
قانون می زنند، چرا نمی روند سرچشمه آب را ببندند و فقط می توانند 

عطاری های را تحت فشار قرار دهند؟
رضایی افزود: همه روزه شاهدیم که داروهای تقلبی چینی و تاریخ 
مصرف گذشته در ناصرخسرو، کوچه مروی به فروش می رسد، چرا 
ماموران و بازرسان مربوطه جلوی آنها را نمی گیرند که جان انسان ها 
را به خطر می اندازد؟ وی از مردم درخواست کرد که هر زمان تخلفی 
را مشاهده کردند با مدارک و مستندات گزارش دهند تا طبق قانون با 

واحد متخلف برخورد و مغازه آنها حداقل 15 روز پملب شود.
رییس اتحادیه عطاران و سقط فروشان همچنین اظهار کرد: پروانه ای 
که برای عطاری ها صادر می شود پروانه فروش گیاهان دارویی است 

و تعهد محضری از آنها می گیریم که دخالت در امور پزشکی نکنند.
وی گفت: با معاونت غذا و دارو جلساتی داشتیم و بیشتر تاکید آن ها 
بر عدم فروش داروهای گیاهی خطرساز مثل ترک اعتیاد، لاغری، 
چاقی و دیگر داروهای خطرساز در عطاری هاست که باید از فروش 
آنها ممانعت شود.  رضایی همچنین اظهار کرد: بیشتر تخلفاتی که 
شاهدیم در عطاری های فاقد پروانه کسب صورت می گیرد، این 
عطاری ها تحت پوشش اتحادیه نیستند و تخلفاتی که بعضا شاهدیم 

توسط این واحدها صورت می گیرد.  همچنین پیش از این رییس 
کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت بر مبارزه قاچاق کالا و ارز 
استان تهران گفته بود اتحادیه عطاری ها فقط مجوز فروش گیاهان 
دارویی را دارند و فروش داروهای گیاهی در داروخانه ها که به عنوان 
مبادی رسمی فروش دارو هستند، عملا وجود خارجی هم دارد که 
قانونی است.  به گفته علی اکبرپور احمدنژاد، فروش داروهای گیاهی 
توسط عطاری ها ممنوع است و عطاری هایی که اقدام به فروش داروی 

گیاهی می کنند، مرتکب تخلف می شوند. 

رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی کشور:

عیدی کارگران باید امسال به موقع پرداخت شود 
رییس اتحادیه عطاران و سقط فروشان؛

فروش غیرقانونی داروهای گیاهی به عطاری ها

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
 موجب اجراییه صادره از شعبه 7 محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره 
2/94ج/1419 ثبت گردیده له ناصر احمدی و علیه محمد فرسمه و رضا ولی بیگی و شرکت 
تعاونی مسکن مهر 57 که محکوم علیه محکوم است به پرداخت 500/000/000 ریال به 
انضمام خسارات دادرسی و تاخیر تادیه در حق محکوم له و تادیه حقوق اجرائی به صندوق 
دولت که محکوم له در راستای استیفا محکوم به اقدام به توقیف اموال به شرح ذیل نموده 

که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده است:
1- یکدستگاه مخزن پلاستیکی 2000 لیتری به همراه یک شیر نصب شده مارک 

طبرستان – دست دوم به مبلغ 1/700/000 ریال 
2- یکدستگاه هیلتی 16 کیلوئی مارکpukko و شماره ی سریال 20111362 به مبلغ 

3/700/000 ریال 
3- تعداد 7 دست دوش حمام آی پی سی – در داخل کارتن – قیمت هر دست 

350/000 ریال جمعا به مبلغ: 2/450/000 ریال
4- تعداد 9 عدد فلاش تانک مارک فلاش تانک ایران – در داخل کارتن – قیمت هر عدد 

340/000 ریال و جمعا: 3/050/000 ریال
5- تعداد سه دستگاه پمپ آب بالابر به همراه مخزن مربوطه – یکی از آنها مارک والن 

تینو و دو عدد فاقد مارک – جمعا به مبلغ: 5/000/000 ریال
6- تعداد 8 عدد قرقره و شیلنگ آتش نشانی – قیمت هر دستگاه 250/000 ریال و 

قیمت 8 دستگاه مبلغ: 2/000/000 ریال
7- تعداد 26 عدد شیرتکی روشوئی آی پی سی اخوان قیمت هر عدد 600/000 ریال و 

جمعا 15/600/000 ریال
8- تعداد 10 عدد شیر حمام طرح ورنا- اخوان قیمت هر عدد 600/000 ریال وجمعا 

6/000/000 ریال 
9- تعداد 29 عدد شیر آشپزخانه طرح ورنا- اخوان قیمت هر عدد 650/000 ریال و 

جمعا 18/850/000 ریال
10- تعداد 23 عدد شیر توالت ورنا- اخوان قیمت هر عدد 500/000 ریال و جمعا 

:11/500/000 ریال 
11- تعداد سه عدد درب آسانسور به رنگ طوسی فلزی قیمت هر عدد 1/650/000 ریال 

و جمعا4/950/000 ریال 
12- تعداد یک بالابر مصالح به همراه سیم بکسل و دینام و قرقره و شاسی آهنی مربوطه 

– دست دوم به مبلغ: 3/700/000 ریال 
13- یک پکیج مارک ویستا به کار بسته شده به رنگ سفید مبلغ 16/500/000 ریال 

14- تعداد 37 حلقه سیم 1/5 افشان مارک هادی برق-100 متری – هر حلقه 350/000 
ریال و جمعا: 12/950/000 ریال  

15- تعداد 17 حلقه سیم 2/5 افشان مارک هادی برق- هر حلقه 450/000 ریال و 
جمعا: 7/650/000ریال

16- تعداد سه حلقه سیم تلفن ایراتل 500 متری هر حلقه 2/800/000 ریال وجمعا : 
8/400/000 ریال

17- تعداد 22 عدد قفل کلیدی لوکس – پنج ستاره درب چوبی مارک Basic هر دست 
: 100/000 ریال و جمعا: 2/200/000 ریال

18- تعداد 22 دست گیره درب چوبی جمعا به مبلغ: 1/800/000 ریال
19- تعداد یکدستگاه اسکلت فلزی کابین آسانسور 6 نفره به مبلغ:16/000/000 ریال
20- تعداد 50 عدد چراغ دیواری هر عدد 100/000 ریال جمعا: 5/000/000 ریال 

21- تعداد سه عدد آیفون تصویری تک نما – هر عدد 1/500/000 ریال و جمعا: 
4/500/000 ریال

جمع کل اموال که 21 قلم می باشد مبلغ 152/500/000 ریال برآورد می گردد.
که مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ 94/12/10 ساعت 8 الی 8/30 صبح به آدرس 
قم ، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق 
مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد فوق الذکر 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید 
و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع 
وبه کسانی که بالاترین قیمت را پیشنهاد دهند واگذار می گردد برنده مزایده باید ده درصد 
ارزش مزایده را فی  المجلس و الباقی را قبل از یکماه پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در 
یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتربه این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی – دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 
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قاسم رضایی پرچمدار کشتی فرنگی ایران

در نخستین رده بندی اعلام شده از سوی اتحادیه جهانی کشتی در سال 2016 
،قاسم رضایی کماکان با کسب عنوان دومی جهان در وزن 98 کیلوگرم،صاحب برترین 

جایگاه در میان فرنگی کاران ایرانی است.
 به گزارش ایسنا،رده بندی برترین فرنگی کاران جهان در پایان ماه ژانویه 2016 به 

شرح زیر است:
 59 کیلوگرم:  1- اسماعیل بوررو مولینا، قهرمان جهان )کوبا( 2- روشن بایراموف، 
نایب قهرمان جهان )آذربایجان( 3- المات کبیسپایف، نفر سوم جهان )قزاقستان( 40 
المورات تاسمرادوف، نایب قهرمان جام پادوبنی )ازبکستان(... 14- محمدرضا گرایی،نفر 

سوم جام نیکولاپتروف)ایران(.
 66 کیلوگرم:  1- فرانک استابلر، قهرمان جهان )آلمان( 2- ریو هان سو، نایب 
قهرمان جهان )کره جنوبی( 3- داوور استفانک، نفر سوم جهان )صربستان( 4- آرتم 
نفر سوم جهان )روسیه(... 13- مهدی زیدوند)ایران(... 15- محمدعلی  سورکوف، 

گرایی،نایب قهرمان آسیا)ایران(. 
71 کیلوگرم:  1- رسول چونایف، قهرمان جهان )آذربایجان( 2- آرمن واردانیان، 
نایب قهرمان جهان )اوکراین( 3- آدام کوراک، نفر سوم جهان )روسیه( 4- زکریا تال 
روس، نفر سوم جهان )سوئد(... 6- افشین بیابانگرد، قهرمان جام تختی )ایران(... 10- 

رامین طاهری، قهرمان آسیا )ایران(
 75 کیلوگرم:  1- رومن ولاسوف، قهرمان جهان )روسیه( 2- دوژان کارتیکوف، نفر 
سوم جهان )قزاقستان( 3- کیم هیون وو )کره جنوبی( 4- مارک مادسن، نایب قهرمان 
جهان )دانمارک(... 8- سعید عبدولی، قهرمان جام تختی )ایران(... 14- پیام بویری، 

نفر سوم جام تختی )ایران(
 80 کیلوگرم:  1-سلجوق جبی، قهرمان جهان )ترکیه( 2- لاشا گوبادزه، نفر سوم 
جهان )گرجستان( 4- یوگنی سالی یف، قهرمان جام ایوان پادوبنی )روسیه( 4- ویکتور 
ساسونوفسکی، نایب قهرمان جهان )بلاروس( 5- یوسف قادریان، نفر سوم جهان )ایران(

 85 کیلوگرم:  1-ژان بلنیوک، قهرمان جهان )اوکراین( 2- سامان طهماسبی، نفر 
سوم جهان )آذربایجان( 3- داوید چاکوتادزه،  نفر اول بازیهای اروپایی )روسیه( 4- رستم 
آساکالوف، نایب قهرمان جهان )ازبکستان( 5- حبیب الله اخلاقی، نفر سوم جهان 
)ایران(... 14- مجتبی کریم فر )ایران(...18-داود عابدین زاده،قهرمان جام تختی)ایران(.

 98 کیلوگرم:   1- آرتور آلکسانیان، قهرمان جهان )ارمنستان( 2- قاسم رضایی، 
نایب قهرمان جهان )ایران( 3- اسلام ماگومدوف، نفر سوم جهان )روسیه( 4-دیمیتری 

تیمچنکو، نفر سوم جهان )اوکراین(
 130 کیلوگرم:  1- رضا کایالپ، قهرمان جهان )ترکیه( 2- میجان لوپز، نایب قهرمان 
جهان )کوبا( 3- بلال ماخوف، نفر سوم جهان )روسیه( 4- صباح شریعتی، نفر دوم 
بازیهای اروپایی )آذربایجان(... 8- مهدی علیاری، قهرمان آسیا )ایران(... 14- بهنام 

مهدی زاده،نفر سوم جام تختی )ایران(.. 19- بشیر باباجان زاده،نفر سوم آسیا )ایران(. 

خاطرات خوش ادینیو از ایران
ادر لوسیانو ادینیو از خاطرات و تجارب فوتبالی خودش در ایران با ساکرنت برزیلی 

صحبت کرده است.
 ادر لوسیانو ادینیو فوتبالیست خوشنام برزیلی 8 سال در ایران بازی کرد و توانست آقای 
گل لیگ ایران نیز شود. او در دو تیم مس کرمان و تراکتورسازی در فوتبال ایران بازی کرد 
و توانست خاطرات خوبی از خود به جای بگذارد. او اکنون در لیگ برزیل بازی می کند و 

تصمیم گرفته است تا سال های پایانی فوتبالی خود را در لیگ برزیل سپری کند.
او فوتبال خود را در کاریاکیکا در کاکسیکبا آغاز کرد و بعد از درخشش در سطح ایالتی 
در ریودوژانیرو در پاراننزه درخشید تا به لیگ پرتغال رفت و در ژیل ویسنته نیز عملکرد 
خوبی از خود به جای گذاشت تا توجه مس کرمان را به خود جلب کند و راهی لیگ ایران 
شود و مدت 8 سال را در فوتبال ایران سپری کند. او البته چند نوبت هم به لیگ های 
کشورهای عربی رفت و در واقع پس از حضور در السیلیه راهی لیگ برزیل شد تا همانجایی 
که فوتبال خود را شروع کرده است به فکر اختتام آن نیز باشد. ادینیو در مجموع 75 گل 
به ثمر رساند تا برترین گلزن خارجی در تاریخ لیگ ایران باشد. او در سال 2014 با به ثمر 

رساندن 20 گل توانست آقای گل لیگ ایران هم شود.
او درباره حضور در ایران به عنوان یک بازیکن برزیلی گفت: وقتی اولین بار به ایران آمدم 
موهایم عجیب بود و به همین خاطر همه من را رونالدینیو صدا می کردند. در واقع موهایم 
آن زمان شبیه کارلوس آلبرتو بود )با خنده(. بعد از اینکه توانستم تکنیک خود را نشان دهم 
و در لیگ ایران جا بیفتم هواداران من را رونالدینیو ایران صدا می زدند. دیگر کسی نبود که 
من را ادینیو صدا بزند. من ایران را خیلی دوست دارم و حضور در این کشور برای من یادآور 
خاطرات خوبی بود که فراموش نمی کنم. ادینیو ادامه داد: در ایران تنها مردها می توانند 
وارد ورزشگاه شوند که برای من عجیب بود چرا که اینجا در برزیل برخلاف ایران همه افراد 
می توانند وارد ورزشگاه شوند با این حال در هر بازی هواداران زیادی به ورزشگاه می روند 
و حتی بازی های زیادی با حضور 70 الی 80 هزار نفر برگزار می شود که جو خیلی خوبی 
داشت. علاقه مردم ایران به فوتبال خیلی زیاد است که من را متعجب می کرد. مردم ایران 
تب فوتبالی زیادی دارند. در ایران وقت عبادت خیلی مهم است و حتی در هنگام تمرینات 
نیز باعث می شود تا تمرینات تعطیل شود و بعد از عبادت مجددا از سر گرفته شود. دیگر 
موضوعی که در ایران برایم جالب و اینبار کمی تعجب برانگیز بود قربانی کردن گوسفند در 
کنار زمین بعد از چند شکست بود. ایرانی ها معتقد بودند بعد از چند شکست اگر گوسفند 
قربانی کنید، بدشانسی از شما رفع می شود من این صحنه را بارها در ایران دیدم و دیگر 
به آن عادت کرده بودم. ادینیو درباره خوشحالی ها بعد از گل خود گفت: معمولا علامت 
قلب را درست می کنم یا پیامی برای تشکر از همسرم و فرزندانم نشان می دهم . البته این 
نکته را باید بگویم که نوع خوشحالی کردن در ایران مهم است و حتی وقت می گذارند 
تصمیم بگیرند تا در صورت گلزنی چه نوع خوشحالی از خود نشان دهند. یکبار در هتل 
فردی از من سوال کرد که در بازی فردا اگر گل بزنی چه خوشحالی بروز خواهی داد و 
من هم تنها گفتم باید فکر کنم و فردا این موضوع را خواهی دید. در هر صورت شرایط 
خوبی داشتم و کار به جایی رسید که محبوبیتم در ایران به جایی رسید که نمی توانستم 
در خیابان قدم بزنم یا تنهایی به رستوران بروم چرا که شلوغ می شد )با خنده(. هر کس 
من را می دید عکس می انداخت و به شدت ابراز علاقه می کرد. واقعا این هواداران فوتبال 
را ستایش می کنم. آنها فوق العاده بودند و بسیار با احساس. شاید باور نکنید که هر جا 
ما می رفتیم هواداران همراه ما بودند و آنها هزینه غذا و تمام هزینه های مربوط به من را 
حساب می کردند. طوری که واقعا شرمنده می شدم و تذکر می دادم که اگر این کار را 
تکرار کنید دیگر با شما بیرون نمی آیم )با خنده(. در کل هواداران فوتبال در ایران بسیار 
مهربان و خونگرم بودند. ادینیو درباره دیگر تجارب خود در ایران گفت: کباب های متنوع و 
فوق العاده ای در ایران هستند که هیچ جای دنیا نمونه انها را ندیدم و برای من بسیار خوب 
بود ولی برای حفظ وزنم باید از آنها دوری می کردم. البته آب و هوای ایران خیلی گرم بود 
و این در تابستان به اوج خود می رسد و کار را برای شما سخت می کرد. از ایران یک فرش 
سه متری اصیل ایرانی به من دادند که بسیار گران و خوب بود و بسیار ارزشمند است که 
آن را در خانه خودم گذاشتم. همچنین طلا و الماس و هدایای زیادی نیز به من دادند 
که به همسرم هدیه دادم. البته این تنها در ایران نیست که مهاجمان و گلزنان همیشه در 
اولویت هستند. او زمانی هم که در پرتغال بود در شکست 4 بر یک برابر پورتو که مورینیو 
را داشت گلی زیبا به ثمر رساند. او در باره این موضوع گفت: بله این خاطره خیلی خوبی 
برایم بود. پورتو در سال 2003 تیم قدرتمندی بود و دکو و ویکتوربایا و کارلوس آلبرتو را 

یک شکست خوردیم ولی من توانستم در ترکیب داشت. ما در آن دیدار با نتیجه 4 بر 
یک گل زیبا از پشت محوطه جریمه 

به زیبایی به ثمر برسانم که مورد 
تمجید مورینیو نیز واقع شد و او 
بعد از بازی کلی با من صحبت 
کرد و گفت این یکی از زیباترین 
گل هایی بوده است که دیده. او 
به من گفت که کیفیت بالایی 

دارم و می توانم به جایگاه های 
بالاتری برسم. او نصیحت هایی درباره 

بازی خوب فوتبال با من داشت 
این  نمی کنم.  فراموش  که 
بازیکن برزیلی در پایان گفت: 
یا  مربیگری  برای  ای  برنامه 
ادامه فوتبال و فعالیت هایی در 
این زمینه ندارم ولی راستش 
همین الان دلم برای ایران تنگ 
به  دارم  دوست  و  است  شده 

ایران برگردم )با خنده(.

هفته نوزدهم لیگ برتر فوتبال امروز 18 بهمن با 
انجام 7 دیدار به پایان می رسد که در مهم ترین دیدارها 
ذوب آهن میزبان پرسپولیس است و استقلال به مصاف 

هم نام اهوازی خود می رود.
در آغاز هفته نوزدهم لیگ برتر فوتبال از ساعت 
14:30 امروز 18 بهمن ذوب آهن در خانه پذیرای 
پرسپولیس خواهد بود. دیدار دو تیم همیشه یکی از 
جذاب ترین دیدارهای لیگ برتر بوده ضمن اینکه بازی 
رفت دو تیم در ورزشگاه آزادی با جنجال اشتباه داوری 

و شکست پرسپولیس همراه بود.
پرسپولیس و ذوب آهن یک بار هم در جام حذفی 
امسال به دیدار هم رفتند که باز هم اشتباه داور تاثیر 
زیادی در شکست پرسپولیس برابر این تیم اصفهانی 
داشت. بنابراین قرمزپوشان پایتخت تنها با یک هدف 
به مصاف ذوب آهن می روند و آن هم گرفتن انتقام دو 
شکستی است که معتقدند به ناحق متحمل آن شده اند.

برای حفظ جایگاه سومی خود و  نیز  آهن  ذوب 
احتمالا صعود به رده دوم جدول نیاز به پیروزی برابر 
پرسپولیس دارد؛ کاری که قطعا بسیار سخت خواهد 
بود چون پرسپولیس این روزها بسیار آماده و خوب در 

میادین ظاهر می شود.
در دیگر دیدار امروز از ساعت 14:30 تراکتورسازی 
و پدیده در تبریز به مصاف هم می روند. تراکتورسازان 
اکنون با 27 امتیاز هفتم جدول هستند و در صورت 
پیروزی برابر پدیده می توانند به صعود سه پله ای در 
جدول امیدوار باشند. اما پدیده در صورت پیروزی برابر 
تراکتورسازی تنها فاصله امتیازی اش را با تیم دهم 

جدول یعنی سپاهان کم می کند.
امروز و از ساعت 14:30 یک دیدار هم در مشهد 
انجام خواهد شد که در طی آن سیاه جامگان به دیدار 

امتیازی  جامگان 15  سیاه  می رود.  فولاد  گسترش 
اکنون یکی از گزینه های سقوط به دسته پایین تر است 
و در همه دیدارهایش تنها به فرار از جمع مثلث سقوط 
کننده ها فکر می کند. اما گسترش فولاد با 25 امتیازی 

که اندوخته در میانه های جدول حاشیه امنی دارد و 
امیدوار است که این جایگاه را حفظ کند.

از ساعت 15 نیز سایپا به دیدار تیم دوم جدول 
یعنی استقلال خوزستان می رود. خوزستانی ها پس از 

شکست برابر پرسپولیس در آخرین دیدار نیم فصل اول 
و باخت به فولاد در اولین بازی نیم فصل دوم، صدر 
جدول را به استقلال تهران واگذار کردند و حالا فقط به 

این فکر می کنند که این جایگاه را پس بگیرند.

حریف امروز استقلال خوزستان اما سایپایی است که 
نشان داده می تواند در دیدار با تیم های بزرگ امتیازهای 
حساسی را کسب کند. سایپا اکنون در رده پنجم جدول 
قرار دارد و می تواند با پیروزی برابر استقلال خوزستان، 

دست کم تا رده سوم بالا بیاید.
امروز  دیدار  دیگر  کننده  برگزار  سپاهان  و  فولاد 
هستند. دیدار این دو تیم نیز از ساعت 15 آغاز می شود. 
فولاد هفته گذشته استقلال خوزستان را شکست داد 
تا نیم فصل دوم را طوفانی آغاز کند. فولادی ها در نیم 
فصل اول نتایج بسیار ناامید کننده ای گرفته بودند اما 
پیروزی برابر تیم دوم جدول در هفته قبل توانسته 

روحیه این تیم را چند برابر کند.
سپاهان نیز هفته گذشته با خوش اقبالی از شکست 
برابر پرسپولیس فرار کرد و در حالی که 10 نفره بود 
توانست یک امتیاز از این تیم در ورزشگاه آزادی بگیرد.

از ساعت 15 همچنین صبا و راه آهن به دیدار هم 
می روند. علی دایی سرمربی تیم قمی سال های زیادی 
را به عنوان سرمربی روی نیمکت راه آهن سپری کرده 
و دیدار یکشنبه دو تیم به نوعی دیدار تیم هایی است که 

علی دایی با آن ها خاطرات زیادی دارد.
صبا هفته گذشته بر خلاف تصور از گسترش فولاد 
شکست خورد و این هفته قصد دارد این ناکامی بزرگ 

را با شکست دادن تیم پانزدهم جدول جبران کند.
آخرین دیدار هفته نوزدهم از ساعت 17 در ورزشگاه 
آزادی آغاز می شود که در آن استقلال به دیدار هم نام 
اهوازی خود می رود. دیدار تیم های اول و آخر جدول، 
می تواند بسیار جالب توجه باشد. استقلال روی کاغذ 
کار بسیار آسانی برای پیروزی دارد و می تواند با کسب 
سه امتیاز این بازی، جایگاه خود در صدر جدول را بیش 

از پیش تثبیت کند. 

 سر و ته جدول به هم رسیدند؛

 پرسپولیس در اندیشه انتقام از یحیی

دایی:

صبا به حمایت تماشاگران قمی نیاز دارد 
 سرمربی تیم فوتبال صبای قم 
استان  آبروی  می خواهیم  گفت: 
قم را حفظ کنیم و صبا به حمایت 

تماشاگران قمی نیاز دارد. 
علی دایی بعد از ظهر روز گذشته  
دیدار  از  پیش  خبری  نشست  در 
جمع  در  آهن  راه  و  قم  صبای 
بازی  در  داشت:  اظهار  خبرنگاران، 
نکردیم،  ارائه  خوبی  بازی  گذشته 
اما باید در بازی با راه آهن جبران 
اشتباه  حق  دیگر  و  کنیم  مافات 

کردن نداریم.
به دست  برای  فردا  از  افزود:  وی 
آوردن هدف هایمان تمام تلاشمان را 

می کنیم و می خواهیم به روند خوب پیش از نیم فصل خود باز می گردیم.
سرمربی تیم فوتبال صبای قم گفت: در بازی با گسترش هم گفته بودم که حق نداریم 
اشتباه کنیم و اگر در چنین شرایطی  اشتباه کنیم باید تاوان سختی بدهیم و در بازی با 
گسترش هم اشتباهات فردی داشتیم و این اشتباهات سبب شد استرس به بازیکنان ما 

وارد شود.
دایی بیان کرد: در چند بازی به دلیل اشتباهات فردی بازنده شده ایم، اما در بازی های 

خارج از خانه حق اشتباه نداریم زیرا بازگشت به بازی در چنین فضایی بسیار دشوار است.
وی عنوان کرد: در بازی با گسترش اگر در نیمه اول گل می زدیم روند بازی عوض می شد، 
اما پس از قهرمانی در جام شهدا در این بازی اصلاً نمایش خوبی نداشتیم و امیدوارم بتوانیم 
در آینده این شرایط را تغییر دهیم و آبروی استان قم را حفظ کنیم و نماینده شایسته ای 

برای مردم قم باشیم و صبا به حمایت تماشاگران قمی نیاز دارد.
سرمربی تیم فوتبال صبای قم درباره غایبان تیمش در بازی با راه آهن تصریح کرد: جلال 
علیمحمدی کماکان مصدوم است و امیرحسین صادقی به دلیل محرومیت در این بازی 
نیست و سید مهدی حسینی هم مشکل آسیب دیدگی دارد البته فرید کریمی هم قبل از 

بازی با گسترش مصدوم بود و به همین دلیل در بازی با گسترش فیکس نبود.
دایی درباره عیادتش از سارا عبدالملکی ملی پوش راگبی گفت: من به نمایندگی از تعدادی 
از دوستان به عیادت این ورزشکار رفتم و انشالله با کمک دوستان هر کمکی از دست من 

بربیاید انجام می دهیم البته به طور کلی بانوان ورزش ما مظلوم هستند.
وی درباره احتمال حضور میلاد فراهانی در میدان در بازی با راه آهن افزود: هر احتمالی 
هست و ما نمی توانیم اشتباه دیگری داشته باشیم و هر بازیکنی را ممکن است به میدان 

بفرستیم.

دژاگه: بسیار خوشحالم
ستاره ملی پوش ایرانی العربی بسیار خوشحال است که در پیروزی ارزشمند تیمش نقش 
داشت. او تاکید کرد که همه تلاش خود را به کار می گیرد تا بازی های درخشانی را برای 

العربی به نمایش بگذارد.
در یکی از حساس ترین دیدارهای هفته هفدهم لیگ ستارگان قطر دو تیم الغرافه و العربی 
به مصاف هم رفتند. این دیدار که تقابل بین اشکان دژاگه و جواد نکونام در العربی با مسعود 

شجاعی در الغرافه بود، در نهایت با پیروزی سه بر دو تیم دژاگه و نکونام به پایان رسید.
دژاگه در این دیدار عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داد و یکی از بهترین بازیکنان میدان 
بود و چه بسا هم بتوان گفت که این ستاره ملی پوش ایرانی بهترین بازیکن میدان هم بود.

ستاره ملی پوش ایرانی که روی گل اول و دوم العربی تاثیر مستقیم گذاشت بعد از بازی 
تاکید کرد که از این پیروزی که تیمش به دست آورده بسیار خوشحال است.

او در ادامه گفت: برابر یک تیم قوی و بزرگ پیروزی ارزشمند را به دست آوردیم. این 
سه امتیاز برای ما حیاتی بود و باعث شده تا اعتماد به نفس و روحیه تیم بهتر شود. قبل از 
بازی به خوبی می دانستیم که الغرافه حریف بسیار سخت برای ما است. این تیم در ترکیب 
خود بازیکنان شاخص و بسیار خوبی دارد و بازی کردن و پیروز شدن برابر این تیم اصلا 
آسان نبود اما ما اصرار بر پیروزی داشتیم و نهایت تلاش خود را به کار گرفتیم تا به آنچه که 
می خواستیم برسیم. انگیزه زیادی برای پیروزی در این دیدار بزرگ داشتیم و خوشبختانه 
به هدف خود هم رسیدیم. ستاره ملی پوش ایرانی العربی ادامه داد: تمرکز بالایی در این 

دیدار داشتیم.
 بازیکنان نهایت تلاش خود را به کار گرفتند که دستورات سرمربی تیم را در میدان اجرا 
کنند. از فرصت های خود به خوبی استفاده کردیم و یک پیروزی ارزشمند را به دست 
آوردیم. بسیار خوشحالم که در این پیروزی تیم نقش داشتم و امیدوارم که در دیدارهای 
آینده هم عملکرد خوبی از خود نشان دهیم. العربی با این پیروزی 27 امتیازی شد و به رده 

پنجم جدول رده بندی صعود کرد این درحالی است که الغرافه در رده هشتم جای دارد. 

کشوری فرد:

 دایی لباس های صبا را تامین کرده
 اما پولش را هنوز نداده ایم

محمدرضا کشوری فرد در خصوص شرایط تیم صبا و دیدار امروز مقابل راه آهن اظهار 
داشت: در دور برگشت همه بازی ها سخت و دشوار می شود چرا که برخی تیم ها برای بقا 
در لیگ می جنگندند و برخی دیگر مدعی کسب سهمیه و یا قهرمانی هستند به هر حال 
امتیاز گرفتن در نیم فصل دوم بسیار سخت است اما امیدواریم امروز سه امتیاز خانگی را 

کسب کنیم. 
 وی در مورد اینکه گفته می شود صبا با مشکلات مالی روبروست تاکید کرد: هیچ مشکلی 

در این زمینه وجود ندارد بازیکنان تاکنون 50 درصد قراردادشان را دریافت کردند.
 مدیرعامل باشگاه صبا در مورد اینکه برخی  بازیکنان نسبت به طلب سال گذشته معترض 
هستند گفت: سال گذشته را فاکتور بگیرید خیلی از بازیکنان در تیم های دیگر هم هستند 
که از سال گذشته طلب دارند اما امسال شرایط باشگاه خوب بوده و تاکنون هم مالک برای 
تیم هزینه کرده و مشکل خاصی وجود ندارد.  کشوری فرد افزود: مالک به موقع کار خود را 

انجام داده و قرارداد بازیکنان پرداخت شده است. مسئله خاصی وجود ندارد.  
وی در مورد اینکه گفته می شود علی دایی برای این تیم هزینه کرده خاطرنشان کرد: من 
اطلاع دقیقی از این موضوع ندارم! فقط می دانم که دایی لباس های تیم را تامین کرده است 
و هنوز پول او پرداخت نشده که البته این موضوع هم پرداخت خواهد شد چرا که سند آن 

را تازه زده ایم و مشکلی در این باره هم وجود ندارد.

سرمربی تیم ملی وزنه برداری کشورمان گفت: رستمی 
به صورت خودسرانه کاری انجام نمی دهد و با هماهنگی 

تمرینات را دنبال می کند.
 اردوی تیم ملی وزنه برداری کشورمان در شرایطی این 
روزها در خانه وزنه برداری ادامه دارد که حسین توکلی با 
وجود در اختیار نداشتن نفرات مطرحی چون بهداد سلیمی 
و سعید محمدپور با کیانوش رستمی، سهراب مرادی و چند 
وزنه بردار باانگیزه دیگر مثل بهادر مولایی و محمدرضا براری 
امیدوار است تا در المپیک نتیجه قابل توجهی را به دست 
آورد.  انتقادهای هفته های اخیر علیه حسین توکلی باعث 
شده تا شاید تمرکز سرمربی تیم ملی در آستانه المپیک 
ریو معطوف به حواشی شود تا اینکه وی تمرکز اصلی خود 
را روی تمرینات و نحوه آماده سازی تیم قرار دهد. حسین 
توکلی در خصوص آخرین شرایط تیم ملی وزنه برداری و 
خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار  با  گفت و گویی  ملی پوشان 

تسنیم، انجام داده که در زیر می خوانید:
شرایط اردوها و تمرینات چطور است؟

خدا را شکر خوب است. اردوی خوبی را شروع کرده ایم 
و فدارسیون وزنه برداری فضایی را که در اختیارمان قرار 
است،  کرده  تجهیز  خوبی  به  را  آزادی(  )مجموعه  دارد 
کمی شرایط سخت است و یکی دو تا از ستاره های مان 
را به دلیل آسیب دیدگی هایی که قبل از مسابقات جهانی 
داشتند فعلا در کنار تیم نداریم. زمانی که بهترین وزنه بردار 
تیم نفر سنگین وزن باشد و به دلیل مصدومیت مسابقات را 
از دست بدهد و کنار تیم نباشد کمی مشکل ایجاد خواهد 
شد ولی در هر صورت ما نفرات دیگری داریم که خوب کار 
می کنند. کیانوش رستمی، سهراب مرادی، بهادر مولایی، 
علی هاشمی که هر کدام وزنه های خوبی هستند و امیدوارم 
تا المپیک بتوانند شرایط بهتری پیدا کنند. امسال شرایطی 
که در مسابقات جهانی رقم خورد برای یکسری نفرات مثل 
علی هاشمی و بهادر مولایی خوب بود و شرایط خوبی برای 
آنها رقم خورد ولی این شرایط برای المپیک پاسخگو نیست 
و باید فضا المپیکی باشد و وزنه برداران نیز المپیکی عمل 
کنند، آنجا جایی نیست که به مقام چهارمی و چهاردهمی 
بسنده کنیم. آنجا باید مدال گرفت و تنها رنگ مدال مهم 

است.
انتظارات از وزنه برداری بیشتر از کشتی نباشد، 
انتظاراتی که  براساس  آیا مسئولان  نیست.  کمتر 

دارند، رسیدگی هم می کنند؟
به هر صورت اردوی ما قرار بود زودتر استارت بخورد ولی 
به دلیل مشکلات مالی که برای فدراسیون پیش آمد این 
اتفاق رخ نداد. منابع مالی که فدراسیون وزنه برداری باید 
داشته باشد، خیلی زیاد نیست. این رشته مثل رشته های 
گروهی و توپی رشته ای نیست که ما بتوانیم در بحث 
اسپانسر و تبلیغات کار آنچنانی انجام دهیم، ما هزینه های 
زیادی داشتیم و نبود امکانات مالی باعث شد ما خیلی از 
اردوهای مان را تعطیل کنیم، در هر صورت  اگر ما قرار است 
ما در المپیک جزو رشته هایی باشیم که مدال بگیریم و 
همواره هم جزو رشته هایی بودیم که مدال گرفتیم فضای 
رسیدگی مان و نگاه مان هم باید المپیکی باشد، در هر صورت 
رشته ای که مدال می خواهد و باید مدال بگیرد باید نگاه 
ویژه  تری نسبت به آنها داشته باشیم تا یکسری رشته ها که 
فقط سهمیه می گیرند و در مسابقات در کسب مدال موفق 
نیستند. بی شک باید دیدها متفاوت باشد اما اینگونه نیست. 
ما توجه  ویژه تر مسئولان ورزش مان را نیازمندیم و نگاه 
المپیکی داشته باشند به ما. مرادی تمام تلاشش را می کند 
که تمام کمبودها را جبران کند و امیدوارم بتوانیم یک روند 
خوبی را دنبال کنیم چه به لحاظ اردویی و چه به لحاظ 

شرایط و اردوهایی که برای المپیک نیاز است. باید طوری 
شرایط پیش برود که در المپیک با تمام قوا و با کیفیت 
بالا به این فکر بکنیم که می توانیم نتیجه ای که مدنظرمان 

هست را بگیریم. 
یکسری انتقادها هم وجود دارد. نظرتان در این 

خصوص چیست؟
در هر صورت هر کسی برای خودش نظری دارد، ولی 
قطعا نمی توانند مثل من نظر بدهند که در داخل اردو هستم 
و شرایط را از نزدیک می بینم. اختلاف نظر و اختلاف سلیقه 
همواره وجود داشت و من سعی کردم از انتقادها نهایت 
استفاده کنم چه آنهایی که مثبت بوده و چه آنهایی که 
منفی بوده، آنهایی که مثبت بوده سعی کردیم غره نشویم 
و آنهایی که منفی بود سعی کردیم جبهه نگیریم ولی خب 
حرف های غیرکارشناسانه هم بوده که سعی کردیم منطقی 
و دوستانه با آن برخورد کنیم و اعلام هم کردیم که آن 
چیزی که می گویید به این شکل نیست و توضیح هم دادیم 

که نمی خواهیم کسی را زیر سوال ببریم.
وضعیت کیانوش رستمی به کجا رسید؟

رستمی در حال حاضر در اردوی تیم ملی حضور دارد 
و وی آمده و چند وقتی در تهران کار داشت و با توجه به 
اینکه کار جدی اش را شروع نکرده و هنوز نیاز به کار دارد 
کمی برنامه اش متفاوت است، البته بحث ریکاوری بعد از 
آمریکا نیز مطرح است ولی شرایطش با اردو و کادر فنی 
هماهنگ است. رفت و آمدش و تمریناتی که باید انجام 

بدهد، هماهنگ است.
بعضی ها از این فضا سوءاستفاده می کنند. شما و 
کیانوش می دانید که شرایط چطور است اما یکسری 
در این وسط از آب گل آلود ماهی می گیرند. یکسری 
حرف ها را می زنند در صورتی که از اصل ماجرا خبر 

ندارند. این موضوع را قبول دارید؟
کیانوش رستمی با این همه سابقه و مدال آوری برای 
کشورمان تقاضایی داشتند و با توجه به اینکه شرایط اردویی 
هنوز به طور جدی برای وی شروع نشده و برنامه هایش را 
هم دارد انجام می دهد. ما یک مقطع کوتاهی را تصمیم 
گرفتیم با توجه به اینکه وابستگی شدیدی به خانواده اش 
دارد، بیرون از اردو تمرینات را ادامه دهد. کسانی که از بیرون 
نقد می کنند، باید بدانند که این ورزشکار سالیان سال در 
اردوهای تیم ملی است و مدال آوری برای کشورمان کرده، 
از خانواده دور بوده و نیاز داشت که یک مقطعی را بیشتر در 
کنار خانواده اش باشد و ما این تعامل را بین خودمان ایجاد 
کردیم. وی در شهر خودش تمرین را ادامه داد و زمانی هم 
که در تهران است، پیش خودمان تمرین می کند. فاصله 

زمانی خیلی کمی را در آنجا می ماند و سعی می کند خودش 
را به لحاظ روحی روانی ریکاوری کند و من احساس کردم 
که این نیاز را دارد به او این اجازه را دادم. او الان هم برای 
کوچکترین کارش با اجازه کادر فنی عمل می کند. خودش 
هم این را باور دارد و این به عنوان یک اخلاق و مرام ورزشی 
در وجودش نهادینه شده که کاری را سرخود انجام ندهد و 
این رفت و آمدش هم با اجازه ما بود و این طور نبوده که 
بگوید چه شما اجازه بدهید و چه ندهید من می روم. اصلا 

چنین بحث هایی بین ما نیست.
برخی معتقدند که این موضوع به نوعی ورزشکار 

سالاری است؟
بحث قهرمان سالاری و ورزشکارسالاری نیست و همیشه 
این تعاملات وجود دارد. در هر صورت کیانوش سال هاست 
که وزنه می زند و ورزشکاری در این سطح خیلی بیشتر از 
آدم هایی که از بیرون دلسوزی می کنند یا ادای آدم های 
دلسوز را در می آورند، دلش می سوزد و نمی خواهد که به 
این راحتی شرایطی را به وجود بیاورد که المپیک را از دست 
بدهد. خودش بیشتر از من به این فکر است که در المپیک 
نتیجه بگیرد، ما هم در این فضا باید کمکش کنیم. یک 
ورزشکار در این سطح نیاز به مسائل روحی و روانی دارد 
که شاید فقط خانواده اش بتواند کمک کنند و از عهده من 
خارج باشد. به هر صورت این تعاملاتی هست که بین ما به 
وجود آمده و خوشبختانه کیانوش آنقدر حرفه ای است که 
بدن خودش را آماده نگه دارد و این را در مسابقات جهانی 
به من ثابت کرد که در هر شرایطی هم تمرینش را درست 
انجام می دهد و هم کارش را درست انجام می دهد و سعی 
می کند با برنامه ریزی که در تیم ملی انجام شده طبق آن 
برنامه جلو برود و غیر از آن برنامه هیچ وقت سعی نکرده که 

کاری انجام بدهد. 
شرایط بهداد سلیمی چطور است؟ 

خدا را شکر کمیته پزشکی و تیم پزشکی که با بهداد کار 
می کنند، شرایط خیلی خوبی را رقم زدند تا این جوان به 
مسابقات المپیک برسد. وضعیت زانویش هم روز به روز بهتر 
می شود و من امیدوارم که با شرایط خوب وارد مسابقات 
المپیک شود، البته فقط صرف حضور سلیمی در مسابقات 
المپیک مهم نیست و فکر می کنم خواسته بهداد، جامعه 
وزنه برداری و مردمی که وزنه برداری را دنبال می کنند این 
باشد که بهداد سلیمی آماده را در المپیک ببینند. امیدوارم 
آن بهداد همیشگی را در مسابقات ببینیم، شرایط بهداد 
شرایط خیلی سختی است و با تمام توان تلاش می کند 
و امیدوارم بتواند در المپیک مزد زحمات و تلاش و اراده ای 

که داشته را بگیرد. 

مدیر  عامل باشگاه ذوب آهن اعلام کرد در مقابل اقدام های عربستان نیاز به وحدت رویه 
داریم.

 سعید آذری درباره اینکه روز )جمعه( صحبت های گرشاسبی، عضو هیات مدیره پر سپولیس 
فرار رو به جلو خوانده بود، اظها ر کرد: او در مصاحبه ای که انجام داده بود از بابت داوری ها ابراز 
نگرانی کرده بود. قبل از انجام چنین بازی بزرگی صحبت درباره داوری درست نیست و آن را 
فرار رو به جلو می دانم. به اعتقاد کارشناسان ذوب آهن زیبا ترین فو تبا ل ایران را انجام می دهد 

و نیازی به مسائل داوری ندارد.
او با بیان این که پر سپولیس از صحبت های مدیرانش متضرر خواهد شد نیز گفت: نباید قبل 

از بازی اینگونه صحبت کنیم و به نظرم این پر سپولیس است که متضرر خواهد شد. در دو 
سال گذشته، نان بازی خوب خودمان را خوردیم. کادر فنی و بازیکنان ما تلاش بسیار زیادی 
انجام می دهند و هر نتیجه ای که در این بازی رقم بخورد، نباید آن را به مسائل دیگری ارتباط 
دهیم. ما هم در طول دو سال اخیر از داوری ها سود بردیم و از سویی متضرر شدیم اما نباید 

فرار رو به جلو انجام دهیم.
آذری با بیان اینکه مانند دیدار با استقلال تماشاگران پر سپولیس هم 10 درصد از سکوهای 
فولاد شهر را در اختیار خواهند داشت، ا ضافه  کرد : البته به دلیل سرد بودن هوا تماشاگران 
پر سپولیس را در سکوهای مقابل جایگاه ویژه  و پشت نیمکت پر سپولیس اسکان می دهیم. 
شاید در جریان بازی بخش بیشتری را به پر سپولیس اختصاص دهیم اما حق و حقوق 

تماشاگران خودمان را هم رعایت می کنیم.
وی در ادامه درباره تحرکات عربستان در حوزه فو تبا ل و موضع گیری هایی که از جانب 
فدراسیون فو تبا ل و تیم های ایرانی صورت گرفته است نیز گفت: احتیاج به وحدت رویه داریم و 
باید از پراکندگی پرهیز کنیم. با توجه به این که مهدی تاج موضع تیم های ایرانی را اعلام کرده 
است، سعی می کنیم از صحبت در این باره پرهیز کنیم چراکه موضع تاج از جانب چهار باشگاه 

آسیایی ایران بوده است. ما باید به فکر عزت و اقتدار ایران باشیم.
مدیر  عامل باشگاه ذوب آهن در پاسخ به این سوال که به نظر می رسد موضع باشگاه ها با 
فدراسیون فو تبا ل زاویه دارد، اظها ر کرد: انتظار داشتم علی کفاشیان به عنوان رییس فدراسیون 
فو تبا ل موضع قدرتمندتری داشته باشد. البته از علیرضا اسدی به دلیل مذاکرات خوبی که در 
AFC انجام داد و به نوعی 40 روز را برای ما خرید تشکر می کنم. مطمئنم سعودی ها پای 
مذاکره خواهند آمد و در ایران هم به میدان خواهند رفت. کفاشیان باید موضع بهتری را اتخاذ 
می کرد چراکه ما در سطح آسیا از اقتدار بالایی برخوردار هستیم و تیم  ملی کشورمان رتبه 

نخست رنکینگ آسیا را در اختیار دارد. 
او در پایان درباره مفاد جلسه اسدی نیز با نمایندگان AFC گفت: استراتژی پیشنهادی 
باشگاه ذوب آهن این بود که انجام بازی با نمایندگان قطر و امارات در ایران باشد و اینکه 
ما باید به بهترین نحو از این تیم ها پذیرایی کنیم تا با فرهنگ ایرانی ها آشنا شوند. آنها نباید 
موضع گیری غیر واقعی داشته باشند. البته این قضیه با توجه به تلاش های تاج، کفاشیان و 

اسدی تعدیل خواهد شد.

توکلی: فضا و دید به وزنه برداری المپیکی نیست

آذری: پرسپولیس از صحبت مدیرانش ضرر می کند



علمی و سلامت

5باور اشتباه راجع به سرطان 
در اینجا به 5 مورد از باورهای اشتباه راجع به سرطان اشاره می کنیم که به اشتباه بین 

افراد همه گیر شده است و پشتوانه علمی ندارد.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ 5 باور اشتباه راجع به سرطان که به 

اشتباه بین افراد همه گیر شده است و پشتوانه علمی ندارد عبارتند از: 
شکر به سرطان غذارسانی می کند

شکر در بدن به انرژی تبدیل می شود و سلول های سرطانی نسبت به سایر سلول ها به 
مقادیر بیشتری از گلوکز نیاز دارند تا بتوانند رشد کنند به همین دلیل محققان به این فکر 
افتاده اند که شکر خطر ابتلا به سرطان را افزایش می دهد. اما تحقیقات اخیر نشان داده  
است که چه فرد شکر مصرف کند چه نکند سلول های سرطانی به شکر دسترسی دارند و 

مصرف شکر تاثیر چندانی بر روی خطر ابتلا به سرطان ندارد. 
آنتی اکسیدان ها سرطان را درمان می کنند

گفته می شود که آنتی اکسیدان ها روند رشد سلول های سرطانی را آهسته و یا معکوس 
می کنند و به همین دلیل مصرف غذاها و نوشیدنی هایی که سرشار از آنتی اکسیدان ها 
هستند خطر ابتلا به سرطان را کاهش داده و یا از آن پیشگیری می کند. اما تحقیقات نشان 
داده است که مصرف آنتی اکسیدان ها تاثیر بسزایی در پیشگیری یا مهار سرطان ندارد و 

می توان گفت در این مورد تاثیر کمی دارد.
 بیوپسی سرطان را گسترش می دهد

بیوپسی یا بافت برداری به معنای نمونه برداری از بافت ها است و گفته می شود که 
از طریق آن سلول های سرطانی گسترش می یابند. این باور که بافت برداری سرطان 
را گسترش می دهد در مورد انواع مختلف سرطان صحت ندارد و سرطان بیضه تنها 
سرطانی است که در آن بافت برداری ممکن است بافت ها و سلول های سرطانی را 

گسترش دهد. 
سرطان بیماری مدرن و جدیدی است

علم پزشکی هر سال مواد سرطان زای بسیاری را کشف می کند اما خیلی از عوامل 
بوجودآورنده سرطان همچون اشعه ماوراء بنفش خورشید، دود، عوامل ژنتیکی و وراثتی 
از ابتدا وجود داشته اند. بیماری سرطان در بقایای به جامانده از انسان به 3000 سال پیش 
برمی گردد و حتی در دایناسورها وجود داشته است پس سرطان بیماری نیست که دنیای 

مدرن و پیشرفت علم موجب آن شده باشد. 
سرطان روز به روز بیشتر قربانی می گیرد

تحقیقات نشان داده است با وجود اینکه آمار ابتلا به سرطان در کشورهای در حال توسعه 
رو به افزایش است اما در کشورهای توسعه یافته به تدریج کاهش یافته است. در کشورهای 
توسعه یافته به علت پیشرفت هایی که در روش های پیشگیری و درمان این بیماری انجام 

شده است ابتلا به سرطان یا مهار آن کاهش یافته است. 

هات داگ بخورید، سرطان می گیرید! 
مرکز تحقیقات سرطان در آمریکا اعلام کرد یک هات داگ کامل به اندازه یک پاکت 
سیگار به بدن آسیب رسانده و خطر ابتلا به سرطان روده بزرگ را تا 21 درصد افزایش 

می دهد.
به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ متاسفانه هات داگ یکی از غذاهای 
پرطرفدار است که نمی توان آن را مغذی و سالم دانست. هر ساله افراد به طور متوسط 
50 عدد هات داگ مصرف می کنند که همین مقدار کافی است تا به بدن خود آسیبی 

جدی برسانند. 
اگر بدانید که با خوردن هات داگ چه موادی را به بدنتان وارد می کنید شاید خوردن 
آن را هر چه زودتر متوقف کنید. در واقع گوشت های فرآوری شده به دلیل نیترات بالا 
می توانند منجر به ابتلا به بسیاری از بیماری مانند بیماری های قلبی، دیابت و سرطان 

شوند. 
در سال 2009 موسسه تحقیقات سرطان در آمریکا رابطه بین مصرف هات داگ و خطر 
ابتلا به سرطان را بر اساس 7000 مطالعه علمی بررسی کرد. نتایج تحقیقات موسسه 
سرطان آمریکا نشان داد هر 50 گرم از گوشت فرآوری شده که شما روزانه مصرف می کنید 
یعنی تنها یک هات داگ در روز خطر ابتلا به سرطان روده بزرگ را تا 21 درصد افزایش 

می دهد و می تواند از نظر مضر بودن با یک پاکت سیگار برابری کند. 
علاوه بر این، هات داگ خطری بزرگ برای کودکان محسوب می شود. حدود 17 درصد 
از موردهایی که کودکان بر اثر خفگی جان خود را از دست دادند، بیشتر موارد خفگی به 
دلیل گیر کردن هات داگ در گلویشان بوده است. در واقع،  هر ساله هات داگ ها مسئول 

مرگ 80 کودک است.
با وجود این اطلاع رسانی ها و هشدارها همچنان افراد این فست فودها را غذاهای محبوب 

خود می دانند و مصرف آن ها را کاهش نمی دهند. 
 گفته می شود که مضر بودن هات داگ به علت اضافه کردن ماده نیتریت سدیم به آن 
است تا از این طریق رنگ صورتی زیبایی به آن بدهد. اما خود فرآیند تولید و سرخ کردن 

آن نیز برای سلامتی بسیار مضر است. 
نوع گوشتی که در هات داگ ها استفاده می شود و مواد افزودنی و شیمیایی که به آن اضافه 
می شود مصرف آن را از پایه زیر سوال می برد. شاید دلیل ارزان قیمت بودن این غذا به سایر 

گوشت ها همین بی کیفیت بودن آن و مراحل تولیدش باشد.

مسکنی طبیعی به نام عسل
.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ در اینجا به طرز تهیه درمان های خانگی 
عسل در درمان دردهای بسیاری از جمله دندان درد، بی خوابی،  سرفه و گلو درد اشاره 

می کنیم که در چند دقیقه به دردهای شما التیام می بخشند.
  عسل در درمان بی خوابی

عسل از جمله موادی است که می تواند مانند قرص خواب شما را به خوابی عمیق فرو برد 
و از بی خوابی و اختلالات خواب شما جلوگیری کند. علاوه بر این، بر خلاف قرص خواب 
هیچ اثر جانبی بر سلامتی شما ندارد و حاوی هیچ ماده شیمیایی و مضری نیست. استفاده 
از قرص های خواب موجب عادت به آن ها می شود به گونه ای که پس از مدتی بدون آن ها 
خوابتان کاملا مختل می شود اما عسل طبیعی ترین، ارزان ترین و در عین حال موثرترین 
دارو برای بی خوابی و کم خوابی شما است. برای این کار کافی است قبل از خواب 2 قاشق 

چای خوری عسل میل کنید.
 عسل در درمان دندان درد

دندان درد از جمله دردهای طاقت فرسا است که تمرکز و زندگی روزمره افراد را مختل 
می کند و به درمانی اساسی نیاز دارد. معمولا استفاده از مسکن ها برای التیام این درد 
توصیه می شود که علاوه بر تاثیر زودگذر خود اثرات منفی برای سلامتی افراد دارد و در 
بیشتر موارد موجب خواب آلودگی می شود و از این طریق فرد را از کار و زندگی می اندازد. 
طبیعی ترین راه برای برطرف کردن درد دندان استفاده از عسل است. برای این کار یک 
قاشق چای خوری دارچین و یک قاشق چای خوری عسل را با هم ترکیب کنید و آن را 
مستقیم برای روی دندانتان بگذارید. خواهید دید یعد از مدتی کوتاه دردتان کاهش و یا 

حتی ناپدید می شود. 
عسل در درمان گلودرد

برای درمان گلودرد خود با روشی طبیعی و مقرون به صرفه و در عین حال بسیار سریع 
کافی است به یک لیوان آب گرم 1 قاشق چای خوری آب لیمو و دو قاشق چای خوری 
عسل اضافه کنید. آن را انقدر هم بزنید تا مواد آن کاملا یکدست شود سپس آن را بنوشید 

و از تاثیر معجزه آسای آن لذت ببرید. 
عسل در درمان سرفه

اگر سرفه امانتان را بریده است کافی است دست به کار شوید معجونی درست کنید و آن 
را کنار بگذارید و هنگامی که سرفه به سراغتان می آید از آن استفاده کنید. برای این کار 
کافی است 4 قاشق چای خوری آب لیمو و 8 قاشق چای خوری عسل را با هم به خوبی 
ترکیب کنید و در صورت نیاز یک قاشق آن را بخورید. خواهید دید که بعد از این کار دیگر 

به هیچ شربت و داروی ضد سرفه ای احتیاج نخواهید داشت.

مواد خوشبوکننده هوا 
چه بلایی سرمان می آورد؟ 

مطالعات حاکی از آن است که مواد از بین برنده بوی بد موجود در هوا سمومی دارد که 
برای افراد مخصوصا کودکان بسیار مضر است.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ در دنیای مدرن این روزها با گسترش 
بسیاری از بیماری ها افراد بیشتر مراقب سلامتی خود هستند، مواد غذایی ارگانیک استفاده 
می کنند، سعی می کنند از رژیم غذایی مناسب پیروی کنند و در کل بیشتر به سلامتی 
خود اهمیت می دهند. اما همچنان ناخواسته و ندانسته با خوردن برخی مواد سموم متفاوتی 

را وارد بدن خود می کنند.
 مواد خوشبو و تازه کننده هوا باعث می شود افراد از نفس کشیدن لذت ببرند اما مواد 
شیمیایی و سمی که در این خوشبوکننده ها وجود دارد می تواند به راحتی نفس کشیدن 
افراد را مختل کند. علاوه بر این، بسیاری از مواد موجود در خوشبوکننده های هوا برای 
کودکان حکم سم را دارد و ضرر آن برای آن ها بیشتر از بزرگسالان است. سم شناخته شده 
سیستم ایمنی بدن که موجب آسیب جدی به DNA می شود در این مواد به ظاهر 
مفید وجود دارد.  مواد دیگری همچون اتیل استات و بنزآلدئید که در مواد تازه کننده و 
خوشبوکننده هوا وجود دارد و حتی بوی خوبی که آن ها تولید می کنند نوعی نوروتوکسین 
یا سم محسوب می شوند. برخی از مواد تشکیل دهنده این خوشبوکننده ها مانند استالدهید 
و پروپلین گلیکول سرطان زا هستند. به جای استفاده از مواد تازه کننده و خوشبو کننده هوا 

می توانید از مواد و عصاره های طبیعی و بی ضرر استفاده کنید.
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پژوهشگران دانشگاه »جرج تاون« آمریکا موفق به شناسایی 4 ژن شدند که شبیه به 
سلول های بنیادی عمل می کنند و عامل بروز سرطان هستند.

به گزارش خبرگزاری مهر، محققین این دانشگاه در مطالعات جدید خود بر روی این 4 ژن 
متوجه شدند که این ژن ها به سلول های سرطانی این توانایی را می دهند که شبیه به سلول 
های بنیادی رشد، تکثیر و گسترش پیدا کنند ضمن اینکه نسبت به سایر سلول های سرطانی 
از قدرت بیشتری برخوردار هستند.محققین دانشگاه  »جرج تاون« آمریکا بر این باور هستند که 
کشف این 4 ژن می تواند بستر را برای معالجه بعضی از سرطان ها که مقاومت درمانی نشان می 
دهند هموار کند.محققین آمریکایی با بررسی بر روی 130 ژن در 10 سرطان موجود در اندام 
 Ly6D. Ly6E. شدند که شامل 4 ژن Ly6 سخت بدن مانند سینه، متوجه ژن های خانواده
Ly6H و  Ly6K است که به روند سرطان تسریع می بخشد و در نهایت مرگ زود هنگام 
بیمار را در پی خواهد داشت.همچنین این پژوهشگران می گویند این ژن ها که عامل سرطان 
هستند به سرعت در بدن بدون هیچ مانعی پخش می شوند و مقاومت دارویی را در بر خواهند 
داشت ضمن اینکه مقابله با آنها بسیار مشکل است.این چهار ژن بیشتر در سرطان های مثانه، 
مغز، سیستم عصبی داخلی، گردن رحم، تخمدان، ریه، سر، گردن، پروستات و لوزلمعده دیده 
شده اند.بر همین اساس محققین دانشگاه  »جرج تاون« آمریکا می گویند اگر پزشکان موفق به 
شناسایی وضعیت این ژن ها در بدن بیمار شوند، می توانند گام بزرگی در جهت درمان بعضی 

از سرطان ها بر دارند.

سنتز فتوکاتالیست های مؤثر در حذف  گازهای آلاینده  هوا

استفاده از نشاسته میکروجلبک ها برای تولید بیودیزل

ساخت اسکلت خارجی ارزان برای راه رفتن معلولان

ساخت نسل جدید زیردریایی های خودمختار

یک شرکت آمریکایی نوعی اسکلت خارجی مقرون بصرفه تولید کرده که به معلولان کمک می کند مجددا راه بروند.
به گزارش سرویس فناوری ایسنا، فناوری اسکلت خارجی برقی که تا یک دهه پیش کاملا تخیلی فرض می شد، اکنون به گزینه ای قانونی برای 
بسیاری از افراد دچار فلج جسمی تبدیل شده است. اسکلت های خارجی برقی با کمک اندام و اتصالات موتوری به کاربران مبتلا به انواع خاص معلولیت 
و آسیب های ستون فقرات کمک می کند مجددا راه بروند. اما تنها معضل این فناوری، هزینه های بسیار بالای آن برای اکثر کاربران است. شرکت 
SuitX در برکلی کالیفرنیا امید دارد بتواند این مسأله را با سیستم رباتیک Phoenix حل کند. این فناوری نسبتا سبک با وزن 12 کیلوگرم و قیمت 
نسبتا ارزان 40 هزار دلار تا حدی به مفهوم اسکلت خارجی نزدیک شده است. اسکلت Phoenix تنها برای کمک به راه رفتن مجدد معلولان طراحی 
شده است. سازندگان بدون استفاده از رویکرد چندمنظوره ای که سایر طراحان اسکلت خارجی از آن بهره می برند، توانسته اند تا میزان زیادی وزن و 
هزینه ها را کاهش دهند. این فناوری تنها از دو موتور استفاده می کند که روی هر ران قرار می گیرد. مفاصل ران هر پا را به سمت جلو حرکت داده 
و مفاصل زانو نیز مانند لولای ساده قفل عمل می کنند. اگرچه کاربر همچنان باید از عصای زیر بغل برای هدایت و ثابت نگهداشتن سیستم استفاده 
کنند. از آنجایی که Phoenix برای راه رفتن آرام بر روی سطوح صاف طراحی شده، نیازی به مفاصل برقی برای چرخاندن یا پرش نیاز ندارد. شرکت 
SuitX همچنین در حال تولید ربات های اسکلت های خارجی مخصوص کار سنگین برای کاربردهای صنعتی و شغلی است و امیدوار است بتواند 
قیمت Phoenix را با افزایش تولید مدل های آن در سطح پایین نگه دارد. این اسکلت خارجی تا ماه آینده به فروش می رسد اما برنامه هایی برای 
ساخت یک اسکلت خارجی سبک با قابلیت راه رفتن، توقف، نشستن و ایستادن با قیمت مشابه یک موتورسیکلت در دو تا سه سال آینده وجود دارد. 

مؤسسه فناوری فرانهوفر موفق به ساخت یک زیردریایی 
جدید به نام DEDAVE شده است که به ادعای سازندگان، 
سبک تر بوده و ارزان تر ساخته شده است.به گزارش سرویس 
فناوری ایسنا، محققان موسسه فناوری فرانهوفر می گویند که 
بیشتر زیر دریایی های خود مختار موجود، به دلیل ساختارشان 
بسیار گران قیمت و نیز سنگین وزن هستند و از لحاظ فنی 
ساختار درونی بسیار پیچیده ای دارند. اما گفته می شود که 
زیردریایی DEDAVE این مشکلات را برطرف کرده است.اگر 
چه هیچ اطلاعات دقیقی از قیمت گذاری واقعی این وسیله نقلیه 
ارائه نشده است، اما ظاهرا قیمت کمتری از دیگر زیر دریایی های 
خودمختار خواهد داشت.زیردریایی DEDAVE که کمتر از 

700 کیلوگرم وزن دارد، نسبتا سبک بوده و در نتیجه از روی 
عرشه یک کشتی یا یک جرثقیل به راحتی پرتاب می شود.علاوه 
بر این، DEDAVE بر خلاف بسیاری از رقبای خود، توده ای 
از کابل های پیچیده برق در بین اجزای داخلی خود ندارد و در 
عوض با الهام گرفتن از صنعت خودرو، از یک شبکه کنترل 
بهره می گیرد که میزان سیم کشی را بسیار کاهش می دهد.

این امر سبب سبک تر شدن زیردریایی شده و خدمات رسانی 
به آن را آسان تر می کند. همچنین احتمال وقوع خطاهایی 
مانند اتصال کوتاه یا اتصالات شل را کاهش می دهد.نیروی مورد 
نیاز این زیردریایی توسط هشت باتری تامین می شود که برای 
شارژ شدن به سرعت حذف یا تعویض می شوند.این زیردریایی 

با یک بار شارژ کامل می تواند تا 20 ساعت به طور مستقل 
سفر کرده و تا عمق حداکثر 6000 متری غواصی کند. محفظه 
یک متری تعبیه شده در آن، اجازه نصب و راه اندازی چندین 
حسگر را بسته به کاربرد خاص آن می دهد.  جالب توجه این 
که چهار مورد از این زیردریایی های 3.5 متری را می توان در 
یک کانتینر حمل و نقل جای داد. این بدان معنی است که 
کاربران می توانند در یک سفر از چندین DEDAVE برای 
اقیانوس  مختلف  مناطق  بررسی  و  پوشش دهی،جست وجو 
استفاده کنند.  در حال حاضربرنامه ریزی شده تا قبل از تولید 
انبوه این زیردریایی توسط شرکت فرانهوفر، محققان آن را در 

اعماق آب های سواحل جزایر قناری در اسپانیا آزمایش کنند. 

ساخت نخستین باند زخم از پوست خرچنگ
محققان دانشگاه بولتون در انگلیس به رهبری یک دانشمند ایرانی نخستین باند زخم  

حاوی پوست خرچنگ را طراحی کرده اند که در تسریع درمان زخم کمک می کند.
به گزارش سرویس فناوری ایسنا، ماده اصلی باند تولید شده توسط پروفسور محسن 
میرآفتاب و تیمش، کیتوزان است که در پوست خرچنگ ها وجود داشته و باکتری ها را از 

بین می برد و درمان را تسریع می بخشد.
این باند قرار است برای ساخت به چین ارسال شود؛ اما ابتدا در انگلیس مورد استفاده 

قرار خواهد گرفت.
پروفسور میرآفتاب اظهار کرد: ماده سازنده این باند موسوم به Alchite یک فیبر 
کامپوزیت است که از ترکیب آلژینات بدست آمده از جلبک و کیتوزان ساخته شده است.

به گفته وی، آلژینات و کیتوزان هر دو از مدتها پیش در پزشکی کاربرد داشته اند. 
کیتوزان بطور طبیعی ضدمیکروب بوده و فعالیت ترمیم زخم ها را سرعت می بخشد. از 
این ماده در حال حاضر در حوزه کشاورزی برای کمک به مبارزه با عفونت های قارچی و 
باکتریایی استفاده می شود. علاوه بر آن، کیتوزان دارای توانایی لخته کردن خون بوده و 

درد را با مسدود کردن پایانه های عصبی،  کاهش می دهد.
این ماده اکنون در آمریکا و اروپا برای استفاده در باند زخم بندی تائید شده است. در 
واقع، محصولات حاوی کیتوزان در حال حاضر توسط نیروی دریایی آمریکا مورد آزمایش 
قرار گرفته اند. پروژه میرآفتاب و همکارانش در حقیقت نقطه اوج 10 سال تحقیقات پس 

از این فرآیند تائید است. 

4 ژن سرطان زا کشف شد

محققان دانشگاه صنعتی امیرکبیر، موفق شدند سطوحی را 
تولید کنند که قادر است گازهای آلاینده  هوا از قبیل مونواکسید 
کربن و اکسیدهای نیتروژن را جذب کند. در این طرح مواد 
نانوکامپوزیتی تولید شده است که از خاصیت فتوکاتالیستی 

برخوردارند.
به گزارش سرویس فناوری ایسنا، امروزه آلودگی هوا یکی 
از معضلات مهم جوامع شهری محسوب می شود. این مساله، 
به  خصوص برای بیماران مبتلا به آسم، کودکان و سالمندان 
مشکلات دوچندانی را ایجاد می کند. گازهایی از قبیل مونواکسید 
کربن و اکسیدهای نیتروژن از جمله گازهای سمی به شمار 
می روند که می توانند موجب بروز بیماری های خطرناکی مانند 
سرطان شوند. ازاین رو، امروزه دانشمندان به دنبال راهکارهایی 
جهت کاهش آلودگی هوا به طرق مختلف هستند . دکتر الهه 
کوثری مجری طرح، درباره استفاده از فوتوکاتالیست ها به عنوان 
راه  حل اساسی برای رفع آلودگی های زیست محیطی گفت: 
»فرایند فوتوکاتالیستی، یک فرایند اکسیداسیون پیشرفته است 
که از انرژی نور برای فعال کردن فوتوکاتالیست استفاده می کند. 
این مواد هنگامی  که در معرض گازهای آلاینده قرار می گیرند 
باعث تسریع فرایند اکسید شدن این گازها می شوند و آن ها را 
به گازهای بی خطر یا کم خطر تبدیل می کنند. هدف از اجرای 
این طرح تولید فوتوکاتالیست های نانو کامپوزیتی حاوی گرافن 

است که قادرند مولکول های گازهای سمی از قبیل مونواکسید 
کربن و اکسیدهای نیتروژن را با بازدهی بالا تخریب کنند.«

و  کربن  مونواکسید  گازهای  پژوهشگر،  این  گفته   به 
اکسیدهای نیتروژن به  سختی اکسید می شوند. تصفیه  هوا 
به کمک فوتوکاتالیست های سنتز شده در این طرح به دلیل 
ارزانی، بازدهی بالا، عدم سمیت و همچنین تولید محصولات 
جانبی بی ضرر ناشی از اکسید گازهای آلاینده ها، می تواند 

جایگزین خوبی برای سایر روش های تصفیه  هوا باشد.
همان گونه که اشاره شد مواد تولید شده در این طرح، در 
قالب یک نانوکامپوزیت هستند که اکسید تیتانیوم و گرافن 
عامل دار شده با کبالت اجزای آن را تشکیل می دهند. در 
این مواد دو جزئی، همزمان از خاصیت فتوکاتالیستی اکسید 

تیتانیوم و قابلیت تشکیل کمپلکس گرافن عامل دار شده، 
استفاده  شده است که این موضوع موجب افزایش بازدهی این 

مواد نسبت به مواد مشابه شده است.
کوثری در خصوص مراحل انجام این طرح افزود: »ابتدا لایه  
نازک اکسید تیتانیوم به روش لایه نشانی کند و پاش بر روی 
سطح کوارتز تهیه شد. سپس سطح نانوذرات گرافن اکسید با 
کمک فلز کبالت و ایمیدازول به  منظور تشکیل بهتر کمپلکس 
اصلاح شد. در مرحله  بعد، کامپوزیت اکسید گرافن بر روی 
لایه  نازک اکسید تیتانیوم نشانده شده و در نهایت نانوکامپوزیت 
و  شد  نصب  فتوکاتالیست  آزمون  دستگاه  در  شده  تولید 

آزمایش های مربوطه بر روی آن انجام گرفت.«
 نتایج به دست آمده، تخریب نیتروژن اکسید به میزان 51 
درصد و مونواکسید کربن به میزان 46 درصد را نشان می دهد 
که در مقایسه با سایر فتوکاتالیست ها مطلوب تر است. با وجود 
اینکه فتوکاتالیست ها برای تصفیه  هوا قبلاً هم مورد استفاده قرار 
می گرفت اما تلفیق این روش با ماده ای که همزمان با آلاینده ها 
کمپلکس تشکیل می دهد از نوآوری های این طرح است که 
به طور چشم گیری موجب افزایش فعالیت فتوکاتالیست شده 
است.  این تحقیق حاصل همکاری دکتر الهه کوثری- عضو 
هیأت  علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر- و نعیمه سیف وند- 

دانشجوی دکترای شیمی کاربردی این دانشگاه- است.  

محققان موفق شدند با استفاده از نشاسته ذخیره شده در میکروجلبک ها، ماده پیش ساز 
تولید بیودیزل یا سوخت گازوئیلی پاک را فراهم کنند.

به گزارش خبرنگار مهر، نشاسته ذخیره شده در میکروجلبک ها، ماده اولیه فرایند تخمیر 
برای تولید بیواتانول و لیپید ذخیره شده در آن، ماده پیش ساز تولید بیو دیزل است.

از این رو محققان در یک طرح تحقیقاتی موفق به غنی سازی بر پایه گرانش میکروجلبک های 
تولید کننده نشاسته و لیپید در محیط کشت مختلط  شدند تا بدین واسطه زمینه تولید 

سوخت بیودیزل را ایجاد کنند.
در این طرح روش نوین غربالگری میکروارگانیسم ها بر اساس چگالی سلولی با عنوان غنی 
سازی بر پایه گرانش مطرح شده است.این روش نوین غنی سازی، برای غربالگری گونه های 
میکروجلبک تولید کننده نشاسته و لیپید در محیط کشت مختلط انجام شده که بسیاری 

از معایب کشت خالص میکرو جلبک برای تولید اتانول و بیودیزل، همانند هزینه بالای 
استرلیزاسیون، خطر  آلودگی به گونه مهاجم را برطرف می کند.نتایجی که برای اولین بار 
به دست آمد، نشان داد که غنی سازی بر پایه گرانش روش غربالگری مناسبی برای تولید  
اختصاصی نشاسته و لیپید در میکرو جلبک در شرایط غیر استریل در مقیاس صنعتی است.

این تحقیقات توسط مرتضی حسن پور و مهسا عباس آبادی انجام گرفته است. همچنین این 
طرح تحقیقاتی رتبه دوم ابتکار را در هفدهمین جشنواره خوارزمی کسب کرده است.

به گزارش مهر، بیودیزل )منو اکلیل استر( یک سوخت گازوئیلی پاک است که از منابع 
طبیعی و قابل تجدید مانند روغن های گیاهی ساخته می شود. بیودیزل درست مانند گازوئیل 
نفت در موتورهاي احتراقی کار می کند و برای این کار اصولا هیچگونه تغییر موتوری لازم 

نیست . 

برفک دهان؛ میوه بخوریم یا سبزی؟
عامل ایجاد برفک دهان از قندها تغذیه می کند، بنابراین منطقی است که مواد غذایی 
که حاوی قندهای طبیعی و مصنوعی هستند مصرف نشود تا بیماری زودتر بهبود یابد. این 

مسئله خصوصاً در ابتدای ابتلا باید در نظر گرفته شود. 
بیماری برفک دهان در اثر فعالیت بیش از اندازه نوعی مخمر به نام کاندیدا یا کاندیدا 
آلبیکانز  در دهان ایجاد می شود. کاندیدا به طور عادی بر سطح خارجی پوست، در روده ها، 
دهان، گلو و انتهای روده زندگی می کند. در زنان، کاندیدا، علاوه بر پوست و مکان های 
دیگر، هم رشد می کند.  کاندیدا همواره بر روی بدن وجود دارد، بنابراین اگر رشد آن از حد 
خاصی بیشتر شود، ایجاد مشکل کرده و بیماری کاندیدیازیس  را ایجاد می کند. در زمانی 
که بدن ضعیف است و نمی تواند به خوبی در برابر باکتری ها، قارچ ها یا ویروس ها دفاع کند، 
یا سیستم ایمنی بدن به درستی وظیفه اش را انجام نمی دهد؛ آماده حمله میکروب های 
مختلف هم خواهد شد. رشد بی اندازه ی کاندیدا می تواند علائم بالینی متنوع و دردناکی 
مانند: ناتوانی در تمرکز، خارش، افسردگی، مشکلات گوارشی، خونریزی لثه، سرفه، درد 
چشم و اختلال در سیستم ایمنی بدن را ایجاد کند. این علائم فقط به صورت جسمی بروز 
نمی کند و حالت افسردگی نیز ممکن است در فرد ایجاد شود. لازم است ذکر شود که این 
علائم، علائم کاندیدیازیس مزمن نیست. رشد مزمن کاندیدیازیس می تواند به سری وسیعی 
از علائم فیزیکی و جسمی منجر شود؛ بنابراین توصیه می شود هر چه سریع تر برای درمان 

این بیماری اقدام کرده و رژیم غذایی خاصی را رعایت کرد.
رژیم کلی غذایی در هنگام ابتلا به برفک دهان: برای کنترل این بیماری روش هایی 
توصیه می شود. اول این که درمان با پروبیوتیک ها شروع شده و با رژیم حاوی قند اندک 
ادامه یابد. مصرف بیشتر میوه ها در رژیم غذایی مبتلایان به این بیماری ممنوع است. زیرا 
میوه ها منابع غنی قندهای طبیعی هستند؛ اما توصیه کلی ما این است که پیش از آغاز 
هر رژیم غذایی حتماً با پزشکتان مشورت کنید. کاندیدا و مصرف میوه: کاندیدا از قندها 
تغذیه می کند، بنابراین منطقی است که مواد غذایی که حاوی قندهای طبیعی و مصنوعی 
هستند مصرف نشود تا بیماری زودتر بهبود یابد. این مسئله خصوصاً در ابتدای ابتلا باید در 

نظر گرفته شود. مواد غذایی حاوی قند و فروکتوز برای مبتلایان مضرند.
توصیه می شود همه افراد از مواد غذایی که حاوی قندهای افزودنی هستند همواره پرهیز 
کنند؛ اما در رژیم غذایی فردی که مبتلا به کاندیداست، همه مواد غذایی طبیعی و یا فرآوری 
شده حاوی قندهای طبیعی و غیرطبیعی ممنوع است، این مواد غذایی حتی شامل عسل، 
محصولات لبنی و حتی آبمیوه ها نیز می شود. از آن جا که محصولات غذایی کارخانه ای 
قندهای پنهان هم دارند؛ باید پیش از مصرف دقت کرد، مثلاً در تولید غلات صبحانه غلاتی 
مانند گندم، برنج، ذرت، ارزن، چاودار، گندم سیاه و ... به کار می روند که نباید مصرف شود.

تنها میوه هایی که مبتلایان به کاندیدا می توانند با خیال آسوده مصرف کنند، میوه هایی 
هستند که به لحاظ علمی میوه اند؛ اما به علت نداشتن مزه ی شیرین، آن ها را جزء 
سبزیجات در نظر می گیریم که شامل گوجه فرنگی، آووکادو و زیتون است. این ها قند 
اندکی دارند و در دوران بیماری که مصرف میوه ها ممنوع است؛ می توان از این میوه های 
غیر شیرین خورد. همچنین باید بدانید که میوه های خشک شده و نیز کنسروی نیز نباید 
مصرف شوند. دقت کنید که پوست خیار، هویج، چغندر، همه انواع قارچ ها، پوست سیب 

زمینی، و گوجه فرنگی های کنسروی نیز جزء مواد غذایی هستند که نباید خورده شود.
خوردن دانه ها و آجیل هایی مانند نارگیل، پسته، فندق، گردو و بادام زمینی ممنوع است. 
اما می توان حبوبات، بروکلی، کلم بروکسل، گل کلم، کرفس، خیار، کلم پیچ، پیاز، تربچه، 

جعفری، اسفناج را به آسودگی مصرف کرد.
مدت رژیم غذایی: نیازی نیست که در همه ی طول درمان میوه نخورید، بلکه فقط تا 
زمانی که علائم بیماری کاهش پیدا نکرده اند میوه مصرف نکنید و پس از آن که پزشک 
به شما اجازه داد به رژیم قبلی تان می توانید بازگردید.  در زمان درمان اولین مرحله رژیم، 
مصرف سبزیجات تازه، سالاد و سبزیجات پخارپز شده است. در این مرحله مصرف میوه ها 
محدود به همان سه مورد است. مرحله بعدی که علائم کاهش یافت، محدودیت ها هم 
کمتر می شود، اما مصرف میوه های شیرین همچنان ممنوع است. این مرحله از چند هفته 

تا چند ماه طول می کشد.
بازگشت به مصرف میوه ها: این که چه زمانی می توان دوباره میوه خورد بستگی به 
چند عامل دارد، مثلاً چه قدر میزان عفونت زیاد بوده است؟ چه قدر پروبیوتیک ها و ضد 
قارچ ها در درمان بیماری مؤثر بوده اند؟ و چقدر به رژیم غذایی تان پایبند بوده اید و رعایت 
کرده اید؟  هر زمان احساس کردید رو به بهبود هستید و بیماری تحت کنترل شماست، از 
میوه هایی با میزان قند اندک مانند سیب سبز شروع کنید، و دقت کنید که پس از مصرف 
آن آیا علائم بیماری دوباره باز می گردد یا شدت می گیرد؟ اگر علائم باز گشت یا شدت 
گرفت به این معنی است که نیاز است باز هم رژیم بدون میوه را ادامه دهید و صبر کنید. به 
جز سیب سبز میوه هایی مانند گریپ فروت، طالبی، توت فرنگی هم می توان استفاده کرد.

  برای رعایت بیشتر بهداشت دهان و دندان از چه روش هایی باید کمک بگیریم و در 
زمینه خوراکی  چه توصیه هایی را باید در نظر بگیریم میکروب های دندان را چگونه از 

محیط آن می توانیم دور کنیم و پیشنهادات مختلف دندانپزشکان در این زمینه کدامند؟
همه مردم می دانند که مواد قندی و شیرین دندان ها را خراب می کند حالا وقتی این 
مواد قندی در طول روز یا در طول شبانه روز روی سطح دندان هایمان برای مدتی طولانی 
بماند تولید میکروب هایی می کنند که همانند چکش به جان دندان ها می افتد و درصدد 
تخریب آن ها هستند و آن زمان با یک احساس درد کشنده که انگار یک میخ آهنین در 
داخل دندان فرو می رود روبرو می شویم و این زمانی است که میکروب دندان را حل کرده 

است و پوسیدگی دندان آغاز می شود.
پوسیدگی دندان در یک لحظه و یک روز انجام نمی شود بلکه مدت زمانی لازم است تا 
مینا حل شده و بافت نرم مینا از بین برود،بعد از خوردن غذا و رسیدن مواد قندی به دندان 
تقریبا 2 الی 5 دقیقه طول می کشد تا اسید ایجاد شود در طی مدت 10 دقیقه میزان اسید 
به حداکثر خود می رسد پس از 20 تا 60 دقیقه در همان حال باقی می ماند و بعد از آن به 

تدریج به حالت عادی برمی گردد.
جلوی ضرر را از هر جا بگیریم منفعت است!

علی یزدانی معاون آموزشی نظام پزشکی گفت: برای جلوگیری از پوسیدگی دندان 
مهم ترین اقدام رعایت بهداشت دهان و اینکه رژیم غدایی مان مقدار کمی ترشی و شیرینی 

در آن باشد قبل از خواب حتما مسواک بزنیم.
علی اکبر فاضل استاد دانشکده دندان پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: عامل 
اصلی پوسیدگی دندان میکروب هایی هستند که تولید اسید می کنند و این اسید روی 
مینای دندان اثر می گذارد و مینای دندان را تخریب می کند و پوسیدگی به سمت عصب 
دندان پیشروی کرده حال این میکروب ها در محیطی رشد می کنند که محیط اسیدی 

است.
وی ادامه داد: محیط اسیدی زمانی به وجود می آید که افراد هیدروکربن ها و مواد 
نشاسته ای مواد قندی و شیرینی مصرف کنند و روی سطح دندان و یا بین دندان ها لایه ای 
ایجاد شود و به وسیله ی این میکروب ها تخمیر و محیط اسیدی ایجاد شود. بنابراین اگر 
می خواهیم این اتفاق نیفتد باید مواد قندی وشیرینی و شکلات و پفک را که عامل اصلی 

پوسیدگی است را یا مصرف نکنیم و اگر مصرف می کنیم بعد از آن سریعا مسواک کنیم.
فاضل تاکید کرد: مسواک افراد می تواند بستری مناسب برای رشد و تکثیر باکتری ها 
باشد میکروب ها و باکتری ها می توانند به راحتی از مسواک به دهان را ه پیدا کننند ،عدم 
نگهداری صحیح مسواک می تواند این وسیله ضروری را به عامل بسیاری از بیماری ها 
تبدیل کند برای مصون ماندن در برابر بیماری ها باید مسواک خود را تمیز و شسته قرار 
بدهید. وی تاکید کرد:مطلب دیگری که حائز اهمیت می باشد، این است که وقتی سطوح 
دندانی پاک و براق می شوند امکان چسبیدن میکروب ها به آنها کمتر خواهد شد بنابراین 
اگر شخص حتی یک بار در شبانه روز با دقت و حوصله تمام سطوح دندانهایش را مسواک 

کند کافی خواهد بود.
چرا نخ دندان؟

فاضل عنوان کرد: آغاز بیشتر پوسیدگی های دندان از داخل شیارها و مابین 2 دندان 
است، بین دندان ها را باید با نخ دندان تمیز کنیم برای این کار باید روزی حداقل چهار تا پنج 
بار مسواک بزنیم زیرا وقتی تعداد میکروب ها تکثیر پیدا می کند و به حداکثر خود می رسد 

تخریب دندان تشدید می یابد ،نخ دندان در تمیز کردن نواحی بین دو شیار دندان از مواد 
غذایی نقش بسیار مهمی دارد و بهترین زمان استفاده از نخ دندان بعد از مسواک زدن است.

ایمپلنت؛ جایگزین دندان های پوسیده
ایمپلنت دندان یک پیچی است از جنس تیتانیوم که در استخوان فک قرار می گیرد. 
از جنس های دیگری هم ساخته شده ولی بهترین عنصری که با استخوان سازگاری دارد 
تیتانیوم است که در این حالت فک با استخوان فک جوش می خورد به صورتی که وقتی آن 
را در استخوان فک کار می گذارند حالت ریشه ی دندان پیدا می کند. و بعد از اینکه آن را کار 

گذاشتند روی آن تاج دندان را سوار می کنند و قالب گیری می کنند.
وی در ادامه تصریح کرد: شخصی ممکن است تمام دندان هایش را کشیده باشد و بخواهد 
تمام آن را ایمپلنت بگذارد و یا ممکن است کسی دو تا از دندان هایش از بین رفته باشد و 

با ایمپلنت جایگزینش کند.
ایمپلنت محدودیت سنی ندارد

فاضل خاطر نشان کرد: ایمپلنت دندان اثرات مضر به ندرت دارد و زمانی که بیماری 
انتخاب می شود و تمام شرایط او بررسی می شود به عبارتی اگر مشکل سیستمیک، دیابت، 
کلیه، ناراحتی های کبد نداشته باشد بالای 96 درصد موفقیت آمیز می باشد یعنی در اصل 

100 درصد موفقیت آمیز بوده است.
وی در پایان خاطر نشان کرد: عمل ایمپلنت دندان برای همه افراد مناسب می باشد و 
معمولا از سنین 14 سالگی، 16 سالگی به بالا که فرد جهش رشدی دارد تا 90 سالگی، 
120 سالگی… انجام شده است و نکته مهم این است که ایمپلنت، دندان درد و ناراحتی 

ایجاد نمی کند و باید در یک محیط استریل و پاکیزه انجام شود.
هر دم از این باغ بری می رسد!

دکتر عبدالحمید ظفرمند دندان پزشک و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی در خصوص جرم گیری دندان گفت: در صورتی که بهداشت دهان و دندان رعایت 
نشود به مرور غذاها و یا پلاک های سرخی که روی دندان قابلیت تمیز شدن را دارند سخت 
می شوند و در این هنگام دیگر وسایل معمولی مثل نخ دندان و یا مسواک قابلیت بر طرف 
کردن آن ها را ندارد به همین خاطر لازم است با وسایل حرفه ای تر اجسامی را که به دندان ها 

چسبیده اند را برداشت که اگر به موقع انجام نشود سلامت لثه را تهدید خواهد کرد.
وی ادامه داد: بروز التهاب در لثه ها و همچنین تحلیل رفتن استخوان فک از جمله 

خطراتی است که سلامت دهان و دندان را تهدید خواهند کرد.
کار را به کاردان بسپارید

ظفرمند اظهار کرد: وقتی میزان جرم های دندان در حدی باشند که به استخوان نگهدارنده  
دندان در داخل فک و لثه صدمه وارد کند به احتمال قوی به درمان های پیشرفته نیاز 

خواهد داشت.
وی خاطر نشان کرد: حساسیتی که پس از جرم گیری بروز می یابد ارتباط و مشکلی با 
برداشتن جرم ندارد، اما در هر صورت بنابر تشخیص پزشک درمان صورت می گیرد چرا 
که برای رفع حساسیت می توان از خمیر دندان های ضد حساسیت استفاده کرد و در موارد 

شدیدتر استفاده از دهانشویه حاوی فلوراید منعی ندارد.
 گرچه نمی توان مواد قندی را به کلی از غذای روزانه حذف کرد اما می توان با استفاده 
از راه های گوناگون از جمله رعایت بهداشت  میکروب های دهان و در نتیجه اعمال 

ناخواسته ی آنها را به حداقل رساند و اثرات زیان آور آن را کاهش داد.

به افزایش کیفیت
 سلامت دهان و دندان خود 
کمک کنید
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اجتماعی 6

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات  اسلامی استان قم خبر داد :

دادستان کل کشور 
سخنران راهپیمایی 22 بهمن قم 

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات  اسلامی استان قم گفت: پس از برگزاری مراسم 
راهپیمایی، حجت الاسلام  رئیسی دادستان کل کشور در شبستان امام خمینی)ره( حرم 

حضرت معصومه )س( سخنرانی می کند. 
نصرت الله لطفی ظهر دیروز در ستاد برگزاری مراسم بزرگداشت ایام الله دهه فجر انقلاب 
اسلامی که در سالن جلسات شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی  برگزار شد، اظهار داشت: در 
مراسم  12 بهمن ماه استاندار قم حضور پیدا کرد و حضور مدیران در این برنامه بسیار ارزشمند 
بود و نسبت به سال گذشته گسترده تر بود. رئیس شورای هماهنگی تبلیغات  اسلامی استان 
قم با تاکید بر لزوم حضور پرشور مردم استان قم در راهپیمایی 22 بهمن افزود: امسال یک 
راهپیمایی در شهر مقدس قم برگزار می شود که باید سازمان اتوبوس رانی شرایطی برای حضور 
مردم پردیسان در راهپیمایی 22 بهمن فراهم کند. وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در 
راستای برگزاری باشکوه راهپیمایی 22 بهمن تصریح کرد: در راهپیمایی 22 بهمن شاهد خلق 
حماسه با حضور پرشکوه مردم همیشه در صحنه شهر قم خواهیم بود و همه این ها مقدمه ای 

برای آزمون مهم انتخابات هفتم اسفند ماه آینده خواهد بود.
تکبیر شب 22 بهمن نباید مورد غفلت قرار گیرد

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم اظهار داشت: تبیین کارآمدی نظام 
دینی و دستاوردهای نظام مقدس جمهوری اسلامی نقطه قوتی برای اقبال بیش از پیش 

مردم از برای حضور در انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی است.
نصرتی با بیان اینکه در شب 22بهمن برنامه نور افشانی در سطح شهر قم انجام می شود، 
بیان کرد: تکبیر شب 22 بهمن ماه نباید مورد غفلت قرار گیرد و باید از فرصت های پیش رو 
برای برگزاری این مراسم به بهترین نحو بهره برده شود.  به گزارش تسنیم ،وی با اشاره به 
مسیرهای راهپیمایی 22 بهمن شهر قم عنوان کرد: راهپیمایی  از مسیرهای 10 گانه شهری 
به سمت میدان مطهری آغاز می شود و ساعت  10 صبح خیل امت حزب الله از این میدان 
مطهری به سمت خیابان اراک، بلوار بهار و خیابان ارم تا حرم مطهرمراسم راهپیمایی را 
برگزار می کنند. رئیس شورای هماهنگی تبلیغات  اسلامی استان قم تصریح کرد: پس 
از برگزاری مراسم راهپیمایی، حجت الاسلام  رئیسی دادستان کل کشور در شبستان امام 

خمینی)ره( حرم حضرت معصومه )س( سخنرانی می کند.

همزمان با دهه فجر؛

آزمایشگاه مرکزی دامپزشکی قم افتتاح شد
آزمایشگاه مرکزی اداره کل دامپزشکی قم با اعتبار بالغ بر 28 میلیارد ریال با حضور 

استاندار قم افتتاح شد. 
 به گزارش مهر، آزمایشگاه مرکزی اداره کل دامپزشکی استان قم با حضور استاندار قم و 
جمعی از مسئولان کشوری و استانی سازمان جهاد کشاورزی برگزار شد. استاندار قم در 
این مراسم، ارتقاء شاخص های سلامت دام را بسیار مهم برشمرد و افزود: با بهره گیری از 
روش های صحیح پیشگیری از بیماری های مرتبط با دام می توانیم سلامت جامعه را تا حد 
قابل قبولی تضمین کنیم.سید مهدی صادقی، بهره گیری این مرکز از فناوری های روز دنیا 
در راستای نمونه گیری و آزمایشات مرتبط با دام را مورد توجه قرار داد و افزود: امیدواریم در 

آینده شاهد بهبود سلامت دام و کاهش بیماری های مرتبط باشیم.
سالیانه 150 هزار آزمایش در قم انجام می شود

مدیرکل دامپزشکی استان قم نیز در این مراسم، در سخنرانی ضمن تبریک دهه مبارک 
فجر و سالروز پیروزی انقلاب اسلامی ایران، اظهار داشت، احداث آزمایشگاه مرکزی اداره 
کل دامپزشکی قم از محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری به استان قم تأمین شده است.

محمد مهدی رفیعی همچنین اظهار با بیان اینکه برای ساخت این آزمایشگاه 2 میلیارد و 
850 میلیون تومان تأکنون هزینه شده است، گفت: این پروژه در زمینی به مساحت 1205 
مترمربع و زیربنای  1030 مترمربع احداث شده است.وی در خصوص آزمایش های انجام 
گرفته در استان افزود، سالیانه 150 هزار آزمایش در قم انجام می شود که حدود نیمی 
در بخش خصوصی ومابقی مربوط به بخش دولتی است.مدیرکل دامپزشکی استان قم در 
مورد برخی از آزمایشات که باید در بخش دولتی انجام شود، گفت، آزمایشاتی مانند نمونه 
برداری های اکیپ های سل و بروسلوز )تب مالت(، نمونه های محموله های صادراتی، آزمایشات 
محموله های توقیفی و نظارت های بهداشتی بر فرآورده های خام دامی از جمله مواردی است 
که حتماً باید در اداره کل دامپزشکی انجام شود.وی در رابطه با امکانات آزمایشگاه مذکور 
گفت: آزمایشات pcr، انگلی، میکربی مواد غذایی، شیمی مواد غذای و خوراک دام، سرولوژی 
دام وطیور، آزمایشات میکربی نمونه های مرضی دام طبق ضوابط استاندارد ایزو 17025، اطاق 

کالبدگشایی و سایر تجهیزات مرتبط با یک آزمایشگاه استاندارد در این مرکز انجام می شود.
تمامی نیازهای دامپزشکی قم تأمین می شود

رفیعی در خصوص مزایای آزمایشگاه مرکزی دامپزشکی قم گفت، این آزمایشگاه تمامی 
نیازهای دامپزشکی استان را تأمین و از ارسال نمونه ها به سایر استانها و تهران می کاهد.وی 
در پایان اظهار داشت، درصورت موافقت سازمان دامپزشکی کشور این آزمایشگاه می تواند 
دیده بان مراقبت بیماری های مخاطی در میادین دام کشور باشد.خداوردی زاده، معاون 
توسعه مدیریت و منابع سازمان دامپزشکی کشور نیز در این مراسم، ضمن تبریک دهه 
مبارک فجر، آزمایشگاه مرکزی دامپزشکی استان قم را هشتمین آزمایشگاه منطقه ای 
کشور عنوان و ابراز امیدواری کرد دامپزشکی استان بتواند از پتانسیل آزمایشگاه مذکور 
کمال بهره برداری را داشته باشد.در انتهای مراسم از کلیه دست اندرکارانی که در احداث 
ساختمان آزمایشگاه مرکزی دامپزشکی استان نقش داشتند با اهداء لوح و هدیه تقدیر به 
عمل آمد.شایان ذکر است، راه اندازی این آزمایشگاه به تشخیص بیماری ها در اقدامات 

پاراکلینیکی در استان کمک بسیار خواهد کرد.

معاون مرکز مدیریت فوریت های پزشکی قم:

پروژه بزرگ پایگاه اورژانس هوایی در قم 
احداث می شود

معاون مرکز مدیریت فوریت های پزشکی استان قم گفت: پروژه بزرگ پایگاه اورژانس 
هوایی با نگاه بحران محور در قم احداث می شود.

مهدی فراهانی در گفت و گو با ایسنا ، با گرامیداشت ایام دهه فجر و با اشاره به رشد کمی 
و کیفی فعالیت های اورژانس در چند سال گذشته تاکنون عنوان کرد:از نظر نرم افزاری و 
سخت افزاری شاهد اتفاقات خوبی در اورژانس کشور و استان بوده ایم و قم به عنوان 5 
استان اول در تجهیزات اورژانس در کشور به شمار می رود. معاون مرکز مدیریت فوریت 
های پزشکی استان قم افزود: اورژانس به لحاظ آموزش نیروی انسانی گام های مهمی را 
برداشته است به طوری که در استان قم از روش های تجربی به سمت آکادمیک حرکت 
شده و با تلفیق علم و تجربه به دستاوردهای خوبی رسیده ایم. وی اظهار کرد:در این راستا در 
حال حاضر حدود 300 نفر نیرو دارای تحصیلات آکادمیک و تحصیلات عالی از کارشناسی 
تا دکترا در حال فعالیت دارند که در هنگام اعزام آمبولانس این نیروها حضوری موثر دارد. 
مهدی فراهانی خاطرنشان کرد:استفاده از بالگرد تحولی بزرگ در انتقال بیماران در استان قم 
به وجود آورد که در این باره از 3 تن از بهترین و کارآزموده ترین پرسنل با سوابقی طولانی در 
بخش های ویژه بیمارستان و اتاق عمل همراه با تجهیزات روز و استاندارد در بالگرد اورژانس 
در جهت نجات عزیزان بهره می گیریم. وی در مورد احداث ساختمان پایگاه اورژانس هوایی 
در قم عنوان کرد: اولین ساختمان پایگاه اورژانس هوایی در کشور که در نوع خود بی نظیر 
است با همت خیر قمی آقای خرمی در حال احداث است که این پروژه عظیم در زمینی به 
مساحت 1700 متر مربع و در یکی از بهترین مکان های استان قم در حد فاصل عوارضی قم 
تهران و کاشان قم و گرمسار جنب ستاد فرماندهی ناجا واقع شده است. معاون مرکز مدیریت 
فوریت های پزشکی استان قم یادآور شد:از دیگر ویژگی های این پروژه طراحی نقشه توسط 
بخش خصوصی به جهت اختصاصی بودن طرح است که چندین بار توسط کارشناسان هوا 
ناجا و دیگر سازمان های هوایی مورد بازنگری قرار گرفته است. وی گفت: در این پروژه نگاه 
بحران محور مورد تاکید قرار گرفته است و این فضا امکان فرود بالگرد پهن پیکر و نیز استقرار 
آمبولانس زمینی و اتوبوس آمبولانس و ..را فراهم می سازد همچنین در این پروژه پیش بینی 
فضای آموزشی و ورزشی نیز برای کادر پروازی و پرسنل شده است. فراهانی خاطرنشان کرد: 
پیگیری تملک این زمین ماه ها به طول انجامید و مجموعه فرمانداری و استانداری به ویژه 
معاون عمرانی و برنامه ریزی و شهر سازی و همکاران دفتر فنی دانشگاه علوم پزشکی نقش 
مهمی در این طرح داشتند که امید است با حمایت مسئولان شاهد پیشرفت این پروژه عظیم 
و منحصر به فرد باشیم.  وی همچنین در پایان گفت:در حال حاضر نیز 150 آمبولانس در 
قم به روز رسانی شده و در آینده نزدیک نیز آمبولانس های دیگری در دست بروزرسانی در 

جهت خدمت قرار خواهد گرفت.

مدیرعامل آب منطقه ای قم  اعلام کرد :

وجود 3۹۰۰ چاه غیرمجاز در استان قم 
 مدیرعامل آب منطقه ای قم با اشاره به وجود 3 هزار و 900 حلقه چاه غیرمجاز در استان از 

پرکردن هزار و 568 حلقه چاه در قالب طرح احیا و تعادل بخشی خبر داد. 
احمد حاج حسینی مسگر د،  با اشاره به اینکه در استان قم 3900  چاه غیرمجاز وجود 
دارد اظهار داشت: در همین راستا طی اجرای طرح احیا و تعادل بخشی هزار و 568 حلقه چاه 
مسدود می شود. مدیرعامل آب منطقه ای قم با بیان اینکه این طرح در 2 دشت قم- کهک و 
شریف آباد به صورن پایلوت انجام می شود افزود:  تعداد کل چاه های غیرمجاز در دشت های 
پایلوت به تفکیک هزار و 497 حلقه در قم - کهک و 71 حلقه در شریف آباد است. وی ادامه 
داد: از این تعداد چاه در دو دشت پایلوت اجرای طرح احیا و تعادل بخشی تعداد هزار و 568 
حلقه چاه غیرمجاز، 613 حلقه متروکه، 193 حلقه چاه خانگی، 134 حلقه چاه برای دام و 
طیور، 466 حلقه متعلق به بخش صنعت و خدمات و 160 حلقه مربوط به بخش کشاورزی 
است. حاج حسینی مسگر با بیان اینکه 67 درصد چاه های استان غیرمجاز هستند عنوان 
کرد: سهم تخلیه چاه های غیرمجاز تنها 5 درصد و سهم تخلیه چاه های مجاز 95 درصد است.

  هنگامی که با جهان آشنا می شویم، بسیاری از ما برای جلب 
محبت و تایید دیگران، در تشخیص اینکه دیگران چه می خواهند و 
اولویت بخشیدن به خواسته های آنان متخصص می شویم. این عادتی 
نیست که بتواند شما را به شکوفایی شخصی رهنمون سازد. آموختن 
اینکه چگونه آنچه را حقیقتاً می خواهید را شناسایی کنید و همچنین 
جرات افتخار کردن به آن را داشته باشید، چیزی نیست که به ما یاد 

دهند، اما مسلماً برای رسیدن به موفقیت حیاتی است.
 وقتی که صحبت از ساختن یک زندگی موفق می شود، اغلب ما 
چند مهارت که به صورت متداول گفته می شود که شما را به این 
هدف می رساند در ذهن داریم. عاداتی چون مدیریت زمان، تفکر خلاق 
و انضباط فردی، بیش از همه به عنوان کلید موفقیت مطرح می شوند.

ما یاد گرفته ایم که قابل اتکا بودن و برقراری ارتباط به شکل موثر 
مهم هستند. و همه از اهمیت حیاتی مصمم بودن و مدیریت موثر 

پول مطلع هستند.
 مسلماً اینها و دیگر عادات خوبی که به صورت معمول توصیه 
می شوند، همه در یافتن رسیدن به زندگی خوب به ما کمک می کنند. 
اما مهارتهای دیگری هم هست که به همین میزان در رسیدن به 

زندگی خوب و شیرین موثر است.
 در زیر با 10 مهارت برای رسیدن به موفقیت آشنا می شوید که هر 
چند شاید خیلی به گوشتان نخورده باشند، اما بسیار در رسیدن به 

زندگی خوب موثر هستند.
 چگونه "نه" گفتن

اکثر ما طوری تعلیم دیده ایم که بیش از آنکه به تمایلات شخصی 
خود اهمیت دهیم به سعی در راضی نگاه داشتن دیگران داشته باشیم. 
حتی وقتی که موفق می شویم خود را از انجام کاری که به آن تمایل 
نداریم خلاص کنیم، باز هم پیش می آید که نسبت به رد درخواست 
طرفمان احساس گناه می کنیم. اما اشتباه نکنید؛ آموختن نه گفتن و 
اینکه نسبت به نه گفتن احساس بدی نداشته باشیم، مهارتی ضروری 

برای داشتن یک زندگی موفق است.
 چگونه پاسخ رد را بپذیریم

از همان آغاز کودکی که برای زندگی به دیگران وابسته بودیم، به 
ما یاد داده اند تا مقبولیت در بین دیگران و تایید آنها برایمان ارزشمند 

باشد. این امر باعث می شود که زمانی که تایید دیگران را دریافت 
نمی کنیم، دچار ترس شدید شویم. از طرفی ترس از پاسخ رد شنیدن 
و پس زده شدن بسیاری از ما را از رفتن به دنبال بزرگترین رویاهایمان 
بازمی دارد. آموختن اینکه حتی اگر دیگران با ما موافق نباشند نیز 

مشکلی نیست، کلید خوشبختی است. 
چگونگی فهمیدن اینکه چه می خواهید

هنگامی که با جهان آشنا می شویم، بسیاری از ما برای جلب محبت 
و تایید دیگران، در تشخیص اینکه دیگران چه می خواهند و اولویت 
بخشیدن به خواسته های آنان متخصص می شویم. این عادتی نیست 
که بتواند شما را به شکوفایی شخصی رهنمون سازد. آموختن اینکه 
چگونه آنچه را حقیقتاً می خواهید را شناسایی کنید و همچنین جرات 

افتخار کردن به آن را داشته باشید، چیزی نیست که به ما یاد دهند، 
اما مسلماً برای رسیدن به موفقیت حیاتی است.

 چگونه به راهنمایی های درونی گوش کنید
به عنوان یک تکنیک متداول به ما یاد داده اند که به حرف پدر و 
مادرها و سپس به حرف آموزگارانمان گوش کنیم و به خرد درونی 
خود واقعی نگذاریم. آموختن توجه کردن به راهنمایی های درونی 
می تواند نقش بزرگی در داشتن یک زندگی شاد ایفا کند. با آموختن 
اینکه خرد خود را به رسمیت بشناسید و از آن پیروی کند می تواند 

فواید بسیاری را برایتان به همراه بیاورد.
 چگونه لذت خود را در اولویت قرار دهید

در اکثر فرهنگها، داستان این است که اول کار، بعداً پاداش؛ تازه اگر 

خوش شانس باشیم! ما پیش پیش زحمتمان را می کشیم و به امید 
پاداش می نشینیم. اما در اغلب موارد نتیجۀ این رویکرد به زندگی، 
استرس و بدبختی است. داشتن ارادۀ این که شادی و لذت را مستقلًا 
به زندگیتان بیافزاید، راه خردمندانه ای برای رسیدن به موفقیت 

حقیقی است.
 چگونه خود را در اولویت قرار دهید

معمولاً در جامعۀ ما، خودخواهی مورد سرزنش قرار می گیرد و 
بی توجهی به خود مورد ستایش. با این وجود، اگر قبل از همه به فکر 
خودمان نباشیم به شخصی بی فایده در دنیا بدل خواهیم شد. آموختن 
اینکه به شکلی موثر به خود توجه کنیم، به ما امکان می دهد تا به 
بهترین شکل در خدمت اهدافی که مشتاقانه در قلبمان داریم باشیم و 

بدین ترتیب انسانهای بهتری برای دنیا باشیم.
 چه وقت تسلیم شویم: 

به اکثر ما یاد داده اند که فارغ از رنج و هزینه ها همواره مقاومت و 
پایداری کنیم، چرا که هر چه بخواهیم ارزش سخت کار کردن را دارد. 
اما بعضی وقتها ایثار و مشقتهایمان به چیزی جز نتایج بی خاصیت 
نمی انجامد و نهایتاً خسته و درمانده می شویم. کسانی که تجربۀ این 
موارد را داشته اند، درک می کنند که مسیرهای پررنج و غم، پایانهای 
شاد ندارند. این امر اهمیت اینکه بدانیم چه زمانی تسلیم شویم و 

چگونه، دو چندان می کند. 
چگونه آنچه را که هست بپذیریم و از آن لذت ببریم

بیشتر، بزرگتر، بهتر و سریعتر، دغدغۀ بسیار از آدمهای در جستجوی 
خوشبختی است. اما اگر یاد نگیریم که لحظۀ اکنون را در آغوش گیریم 
و از آنچه که زندگی به اکنون به ما داده لذت ببریم، نباید امیدی داشته 

باشیم که در آینده نیز هر چه که رقم خورد ما را خوشحال کند. 
چگونه تقاضای کمک کنیم:

 ترس از نه شنیدن و سربار دیگران شدن )یا شاید تمایل ما به 
مستقل بودن(، اغلب ما را از تقاضای کمکی که برای رسیدن به چیز 
دلخواهمان بدان نیازمندیم بازمی دارد. بهتر است این مسائل برای 
خودتان حل کنید، چرا که انجام بسیاری از کارهای بزرگ بدون 
همکاری دیگران ممکن نیست. تقاضای کمک و حمایت کردن، 

بی شک یکی از مهمترین مهارتهای رسیدن به موفقیت است.

مهارت های رسیدن به موفقیت را یاد بگیرید

رییس پلیس راهور ناجا خبر داد :

24 هزار گواهینامه درآستانه توقیف 
رییس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی از توقیف و ضبط 6000 جلد گواهینامه با 

بیش از 30 نمره منفی خبر داد.
  به گزارش ایسنا، سردار تقی مهری دیروز در یک نشست خبری که در شهرک آزمایش 
برگزار شد، درباره نمرات منفی رانندگان از ابتدای امسال تا پایان دی ماه، گفت: طی این مدت 
6000 جلد گواهینامه به دلیل اینکه نمرات منفی بیش از 30 داشتند، ضبط شدند. 24 هزار 
جلد گواهینامه نیز در آستانه توقیف و ضبط قرار دارد.  وی درباره چگونگی بخشش نمرات منفی 
نیز گفت: اگر رانندگان به مدت شش ماه تخلفی نداشته باشند، نمرات منفی آنان پاک خواهد 
شد.  رییس پلیس راهور ناجا اظهار کرد: از ابتدای تصویب قانون نمرات منفی تا کنون، کمتر 
از 1000 جلد گواهینامه نیز توقیف شده است که این افراد مجددا باید برای اخذ گواهینامه 

اقدام کنند. 
ادامه طرح زمستانه پلیس تا 23 اسفند

مهری در ادامه نشست خبری خود با بیان اینکه طرح زمستانه پلیس تا 23 اسفندماه ادامه 
خواهد داشت، گفت: خوشبختانه امسال در راه مانده به آن معنا نداشتیم و با وجود اینکه نزولات 
آسمانی افزایش داشت خوشبختانه همکاران ما پوشش خوبی در جاده ها داشتند و توصیه ما این 
است که تا پایان زمستان رانندگان خودروهای خود را با تجهیزات زمستانی مجهز کرده و قبل از 
حرکت حتما از وضعیت راه ها مطلع شوند.  رییس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی به 
سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی اشاره کرد و افزود: یکی از طرح های ویژه ترافیکی این ایام مربوط 
به راهپیمایی روز 22 بهمن  است که طرحی ویژه در سراسر کشور اجرا خواهد شد و پلیس از تمام 
توان خود برای هرچه باشکوه تر برگزار شدن این مراسم استفاده خواهد کرد.  مهری از شهروندان 
خواست که از وسایل نقلیه خود به مسیرهای راهپیمایی خودداری کرده و با ماموران پلیس نیز 

همکاری داشته باشند. 
13 فوت  هزار و 106 نفر در تصادفات 

وی در ادامه به تشریح آمار 9 ماهه حوادث رانندگی اشاره کرد و گفت: برابر آمار پزشکی 
قانونی در 9 ماهه سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل 365 نفر کمتر کشته شده اند و این 
نشان دهنده رعایت مقررات از سوی شهروندان و رانندگان و همکاری رسانه های گروهی با پلیس 
است.  رییس پلیس راهور ناجا افزود: طی این مدت 13 هزار و 106 نفر در تصادفات جان خود 
را از دست داده اند که 22 درصد آن مربوط به عابران پیاده و بیش از 23 درصد آن نیز مربوط 
به موتورسیکلت سواران بوده است.  مهری از ورود یک میلیون و 300 هزار وسیله نقلیه چرخه 
ترافیکی کشور خبر داد و گفت: طی این مدت بیش از یک میلیون نفر هم گواهینامه جدید 
گرفتند و آماری که از تعداد کشته شدگان به دست آمده نشان از کاهش دارد برغم این افزایش ها 
که صورت گرفته است.  وی ادامه داد: در حال حاضر 18 میلیون وسیله نقلیه و 10 میلیون 
موتورسیکلت دارای پلاک در کشور تردد می کند و بیش از 25 میلیون گواهینامه فعال نیز داریم. 

توضیح درباره مبلغ افزایش جرایم رانندگی
به گزارش ایسنا، رییس پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی در ادامه نشست خبری 
خود به موضوع افزایش جرایم رانندگی اشاره کرد و این بخش از سخنان او بیشترین زمان از 
نشست خبری را به خود اختصاص داد .  مهری با بیان اینکه قانون افزایش جرایم رانندگی 
براساس تصمیم هیات وزیران و متناسب با نرخ تورم انجام می شود، گفت: در ماه گذشته هیات 
وزیران در بین حدود 40 کد تخلفات رانندگی افزایش اعمال کرده که از این تعداد حدود 12 کد 
تخلف افزایش صددرصدی داشته و حدود 28 کد تخلف نیز تا 50 درصد افزایش داشته است 
که آگهی آن در روزنامه رسمی درج شده و از نیمه دوم اسفند به بعد اجرایی خواهد شد.  وی با 
بیان اینکه بیشترین افزایش را در تخلفات حادثه ساز داشتیم، خاطرنشان کرد: از میان 20 تخلف 
حادثه ساز که در قانون سال 89 به تصویب مجلس رسید، 10 تخلف به شکل صددرصدی و 10 
تخلف نیز 50 درصد افزایش جریمه را داشته است که بیشترین آن مربوط به رانندگی در شرایط 
مستی و استفاده از مواد الکلی و روانگردان بود که از 200 هزار تومان به 400 هزار تومان افزایش 
یافته که با توجه به جرم و خطرآفرینی که این افراد انجام می دهند، باز هم مبلغ بالا نیست.  
مهری کمترین مبلغ افزایش را نیز جریمه عدم پرداخت عوارض اعلام کرد و گفت: مبلغ این 
تخلف از 20 هزار تومان به 30 هزار تومان افزایش یافته است.  به گفته رییس پلیس راهنمایی 
و رانندگی نیروی انتظامی، جریمه عبور از چراغ قرمز نیز از 100 هزار تومان نیز به 200 هزار 

تومان افزایش یافته است. 
3000 راننده عامل حوادث مرگبار رانندگی

رییس پلیس راهور ناجا با بیان اینکه جریمه ها و افزایش آن برای متخلفان است و نه کلیه 
رانندگان، خاطرنشان کرد: در سال جاری 13 هزار نفر در حوادث رانندگی کشته شده اند در این 
تصادفات حدود 6000 راننده داشتیم که 50 درصد آنان غیرمقصر هستند. این یعنی 3000 نفر 
باعث مرگ 13 هزار نفر شده اند که تعداد 3000 نفر در برابر 25 میلیون نفری که گواهینامه دارند، 
عدد کمی است.  مهری در پاسخ به سوالی درباره اینکه دیوان عدالت اداری اعلام کرده که احتمال 
تاخیر در اجرای قانون جرایم جدید رانندگی وجود دارد، گفت: تاکنون هیچ نامه ای از سوی دیوان 
عدالت اداری و دیگر نهادها برای جلوگیری از اجرای قانون جدید جرایم رانندگی به پلیس ارسال 

نشده است البته ما به عنوان پلیس همانطور که بارها گفته ایم مجری قانون و مقررات هستیم. 

در بزرگراه تهران - قم :

برخورد پراید با گاردریل  قربانی گرفت

رئیس پلیس شهرستان سراب اعلام کرد:

کلاهبرداري برای خرید لوازم خانگي با چک هاي جعلي

فرمانده دریاباني بوشهر:

16 میلیارد ریال کالاي قاچاق به مقصد نرسید 

 سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
تهران از برخورد یک دستگاه پراید با گاردریل در بزرگراه 
تهران - قم خبر داد و گفت: این حادثه منجر به مرگ یکی 

از سرنشینان و مصدومیت چهار سرنشین دیگر خودرو شد. 
سید جلال ملکی در گفت وگو با ایرنا افزود: حوالی ساعت 
پنج صبح دیروز وقوع سانحه رانندگی در مسیر جنوب به 
شمال بزرگراه قم - تهران)نرسیده به عوارضی( به سامانه 125 
اعلام و ماموران دو ایستگاه آتش نشانی به محل حادثه اعزام 

شدند.
وی گفت: دراین سانحه، یک دستگاه سواری پراید با پنج 
سرنشین از مسیر اصلی منحرف و پس از برخورد با گاردریل 
و موانع سیمانی بزرگراه، متوقف شد.ملکی با بیان اینکه 
پیش از رسیدن آتش نشانان چهار سرنشین خودرو شامل 
سه زن و یک مرد توسط مردم از داخل خودرو خارج شده 
بودند، افزود: ماموران آتش نشانی با حضور در محل، جسد 
بی جان دیگر سرنشین خودرو)یک جوان 22 ساله( را از 

داخل خودرو خارج کردند.سخنگوی سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری تهران خاطرنشان کرد: علت وقوع 
این سانحه رانندگی توسط کارشناسان پلیس راهور در دست 

بررسی است.
حسن عباسی مدیر روابط عمومی مرکز اورژانس تهران 
نیز در خصوص این حادثه به خبرنگار ایرنا گفت: تکنسین 
های اورژانس هر چهار مصدوم سانحه را به بیمارستان شهدای 

هفتم تیر منتقل کردند.

 رئیس پلیس شهرستان سراب  گفت :فردي که در پوشش خرید لوازم خانگي و ارائه 
چک هاي جعلي، 325 میلیون ریال کلاهبرداري کرده بود توسط کارآگاهان پلیس شهرستان 

سراب دستگیر شد.
سرهنگ محمد جعفرزاده در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهار داشت: در پي 
گزارش کارکنان یکي از شعب بانک ملي شهرستان سراب مبني بر ارائه یک فقره چک جعلي 
از سوي یکي از مشتریان به بانک، بررسي موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهي این 

شهرستان قرار گرفت.
 وي افزود: ماموران با انجام تحقیقات فني و تخصصي توانستند یک نفر جاعل چک را که با 
خرید لوازم خانگي و ارائه چک جعلي از بازاریان شهرستان کلاهبرداري کرده بود، شناسایي و 

در یک عملیات پلیسي دستگیر کنند.سرهنگ جعفرزاده تصریح کرد: متهم در بازجویي هاي 
اولیه منکر فعالیت مجرمانه خود بود اما در مواجهه با مستندات و ادله موجود، به جعل 13 فقره 

چک در مجموع به مبلغ 325 میلیون ریال معترف شد.
 وي گفت: متهم با تشکیل پرونده مقدماتي جهت سیر مراحل قانوني به مرجع قضائي 

معرفي شد.
 رئیس پلیس شهرستان سراب در پایان از شهروندان خواست در انجام معاملات تجاري 
خود هرگز از افراد ناشناس که اعتبار کافي ندارند، چک قبول نکنند و در صورت نیاز از بانک 
عامل استعلام و به محض مشخص شدن فقدان یا سرقتي بودن چک و اوراق بهادار، موضوع 

در اسرع وقت به مراجع انتظامي اطلاع دهند.

 فرمانده دریاباني بوشهر از موفقیت ماموران پایگاه دریاباني کنگان در شناسایي و توقیف 
محموله قاچاق به ارزش بیش از 16 میلیارد ریال خبر داد. 

سردار قلندر لشکري در گفت و گوي اختصاصي با خبرنگار پایگاه خبري پلیس با اعلام این 
خبر گفت: مرزبانان با آگاهي از قصد قاچاقچیان براي ورود کالاي قاچاق از دوبي، بلافاصله 

اقدامات عملیاتي را آغاز کردند. 
وي افزود: مرزبانان با توقیف شناور قاچاق و بازرسي، مقادیر قابل توجهي کالاي قاچاق کشف 
کردند. فرمانده دریاباني بوشهر 47 هزار و 200کیلوگرم برنج، 149دستگاه تلویزیون ال اي 
دي، 8 دستگاه ماکرویو، بیش از 52 هزار قلم انواع لوازم آرایشي، 21 دستگاه موتورسیکلت، 
2 هزار و 578 دستگاه گوشي موبایل و 180دستگاه تبلت را از کالاهاي کشف شده معرفي 
کرد. گفتني است کارشناسان مبلغ کالاي مکشوفه را بالغ بر 16میلیارد و 969 میلیون و 750 

هزار ریال برآورد کردند. 

رئیس پلیس راه استان قم :
خواب آلودگي دو راننده جان7۰مسافر را به خطر انداخت

رئیس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان با اشاره به وقوع دو فقره تصادف در آزاد راه هاي 
قم-تهران وقم-کاشان ،  گفت:رانندگان دو دستگاه اتوبوس در این حوادث به علت خستگي 

و خواب آلودگي، جان70مسافر را به خطر انداختند.
سرهنگ اردشیر جمشیدي راد در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهارداشت:حادثه 

اول در کیلومتر63آزادراه قم-تهرانبه وقوع پیوست که در آن یک دستگاه اتوبوس با44مسافر 
در مسیر یزد به تهران به علت خستگي و خواب آلودگي راننده، با قسمت عقب یک دستگاه 
وانت نیسان برخورد کرد.به گفته وي خوشبختانه این حادثه به خیر گذشت و فقط منجر به 
خسارت مالي شد.رئیس پلیس راه استان قم در ادامه به حادثه دوم اشاره کرد که در ساعات 
اولیه بامداد در کیلومتر24محورکاشان به قم ،یک دستگاه اتوبوس به علت خستگي و خواب 
آلودگي راننده، با دهانه پل برخورد کرد.وي افزود:خودرو مذکور با26مسافر از مبداء گلپایگان 
به مقصد تهران در حرکت بود که به لطف خدا این حادثه نیز به خیر گذشت و مسافران 
با یک دستگاه اتوبوس دیگر منتقل شدند.سرهنگ جمشیدي راد با بیان اینکه رانندگان 
ناوگان عمومي در طول شبانه روز بر مبناي قانون9ساعت حق رانندگي دارند خواست،به 
خاطر حفظ سلامتي خود و مسافران هر زمان که احساس خستگي و خواب آلودگي کردند 

از ادامه مسیر خودداري کنند.
8مجروح در حوادث24ساعته محورهاي استان قم

رئیس پلیس راه استان قم در ادامه از وقوع6فقره تصادف در محورهاي استان قم که 
منجر به مجروح شدن 8نفر از هموطنان شد،  خبر داد.وي گفت:با توجه به مناسب بودن 
شرایط جوي در روز جمعه و پناه آوردن مردم به دامان طبیعت و مناطق خوش آب و 
هوا،6فقره تصادف در محورهاي فرعي قم رخ داد که8نفر در این حوادث مجروح شدند.

سرهنگ جمشیدي راد با بیان اینکه حوادث مذکور42درصد از نوع واژگوني بوده است، 
هشدار داد:محورهاي روستایي تحت کنترل گشت هاي نامحسوس و گشت هاي ویژه 
قرار دارد و چنانچه راننده اي به قوانین و مقررات بي تفاوت باشد، حتماً وسیله نقلیه به 

مدت72ساعت در پارکینگ متوقف خواهد شد.

تا به حال به  شدت جریان آب رودخانه دقت کرده 
اید ... گاهی پایت را درون آب رودخانه می گذاری فقط 
خیس می شود چون آب جریان ندارد اما گاهی آنقدر 
آب رودخانه با شدت جریان دارد که تو را با خود می برد... 
تاثیر محیط بر تربیت انسان دقیقا مثل همین شدت 
کم و زیاد آب رودخانه است؛ گاهی آنقدر قوی است که 
هر چه برسر راه خود دارد را با خود همراه می کند و 
به رنگ خود در می آورد... انسان تربیت پذیر است و 
استعداد درونی اش در جریان تربیت به فعلیت می رسد 
برخی امور همچون وراثت و محیط خانوادگی و اجتماعی 
بر روند تربیت تاثیر گزار است. اگر چه شرایط منحصر به 
فرد شخص از پذیرش تاثیرات تربیتی وراثت و محیط 
جلوگیری می نماید؛ استعدادهای نهفته و درونی انسان 
در جریان تربیت شکوفا می شود و به فعلیت و رشد 
می رسد لکن برخی عوامل مانند محیط خانواده و جامعه 
بر این روند تأثیرگذار هستند و جریان تربیت را تقویت 

یا تضعیف می کنند.
معنای تربیت: تربیت از )ربو( به معنی پرورش فکری 
و اخلاقی است و دراصطلاح به برنامه و زمینه سازی 
هدفمند در جهت به فعلیت رسیدن استعدادهای بالقوه و 

پرورش استعدادهای درونی گفته می شود.
نقش تربیتی محیط: انسان به زندگی جمعی گرایش 

دارد چون استعدادهای نهفته و بالقوه ای دارد که در 
پرتو زندگی جمعی به فعلیت می رسد و نیازهایی دارد 
که در جمع دست یافتنی است؛ حال هر پدیده ای که 
در عالم رخ می دهد دارای آثار خاصی است. رویدادهای 
اجتماعی نیز به عنوان جزئی از رویدادهای جهان از 
رویدادهای  باشد.  می  برخوردار  خصوصیتی  چنین 
اجتماعی عملکرد انسان را تحت الشعاع قرار می دهد 
... به بیان دیگر تأثیر جامعه بر افراد ازطریق تاثیر بر 
استعدادهای ذاتی آن هاست به همین دلیل جامعه 

می تواند زمینه ساز رشد و ترقی یا فساد و تباهی باشد.
درمسیر رودخانه : با پیروزی انقلاب اسلامی و پس 
از آن جنگ تحمیلی عراق علیه ایران همه بالخصوص 
جوانان در مسیر رودخانه ی خروشان و مواج انقلاب 
اسلامی قرار گرفتند و فرهنگ شهادت طلبی و ایثار تا 
عمق جانشان رسوخ کرد و آنان را به سد آهنین و بنیان 
مرصوص مبدل کرد. از کوچک تا بزرگ، زن و مرد، همه 
و همه در این حرکت عظیم فرهنگی و رویداد مهم قرار 
گرفتند و تغییر کردند و بسیاری از استعدادهای آنان به 
فعلیت رسید.  استعدادهایی مانند ایثار، شهادت طلبی ، 
غیرت، مردانگی .....اما امروزه با تهاجم فرهنگی غرب علیه 
فرهنگ اسلام و جنگ نرم که همان جنگ اعتقادات 
و دین است باعث شده که مردم در هجمه عظیم این 

شبیخون قرار گیرند و سرمایه چند ساله فرهنگ این 
مرز و بوم مورد تهاجم قرار گیرد و این یعنی در مسیر 
افراد و  رودخانه قرار گرفتن... عامل اصلی در روحیه 
اعمال آنها به ایمان و اراده و معرفت آنها بستگی دارد. 
عوامل دیگر مانند محیط و وراثت و... عامل درجه دو 
است.. انسان می تواند در محیط ناپاک، پاک زندگی کند، 
همانند آسیه در کنار فرعون، در حالی که در محیط 
ناپاک و فاسد بود ولی موحد بود و اعتقادش او را حفظ 
کرد و این بانو آنقدر پاک زیست که اگرچه معصوم نیست 
ولی نامش در قرآن بیان شده است . و برای کسانی که 
ایمان آورده اند خدا همسر فرعون را مثل آورده آنگاه 
که گفت پروردگارا پیش خود در بهشت خانه ای برایم 
بساز و مرا از فرعون و کردارش نجات ده و مرا از دست 
مردم ستمگر برهان)تحریم /11(  خدا برای کسانی که 
کفر ورزیده اند آن نوح و آن لوط را مثل آورده ]که[ هر 
دو در نکاح دو بنده از بندگان شایسته ما بودند و به آنها 
خیانت کردند و کاری از دست ]شوهران[ آنها در برابر 
خدا ساخته نبود و گفته شد با داخل شوندگان داخل 
آتش شوید. رویدادهای اجتماعی عملکرد انسان را تحت 
الشعاع قرار می دهد ... به بیان دیگر تأثیر جامعه بر افراد 
از طریق تاثیر بر استعدادهای ذاتی آن هاست به همین 
دلیل جامعه می تواند زمینه ساز رشد و ترقی یا فساد و 

تباهی باشد.
سرزمین پاک: آری، وضع محیط، علت اصلی و تمام 
علت در خوبی و بدی افراد نیست، ولی اثر فوق العاده ای 
در روحیات و اعمال دارد، چرا که انسان، بسیاری از 
صفات خود را از محیط اطراف کسب می کند. محیطهای 
)نه همیشه( افراد پاک پرورش می دهد و  پاک غالباً 

محیط های آلوده غالباً افراد منحرف.
قرآن کریم در آیاتی تأثیر محیط در شخصیت انسان 
را بیان داشته است، از جمله در آیه 58 سوره اعراف 
می فرماید: سرزمین پاکیزه، گیاهش به فرمان پروردگار 
می روید، اما سرزمین های بدطینت )و شوره زار( جز گیاه 

ناچیز و بی ارزش نمی رویاند".)1(
در این آیه انسان ها به گیاهان تشبیه شده اند و محیط 
زندگی آن ها به زمین های شور و شیرین. در محیط 
آلوده، پرورش انسان های پاک تر است، به همین دلیل، 
برای تهذیب نفوس و تحکیم اخلاق صالح باید به اصلاح 
محیط اهمیت فراوان داد، ولی هرگز محیط، جای اراده 
انسان را نمی گیرد و اختیار را از او سلب نمی کند. آدمی 
می تواند با اراده خود محیطش را تغییر دهد و تحت 

تأثیر آن قرار نگیرد. 
تکلیف ما چیست؟ وقتی درون آب قرار می گیری 
شدت آب هر چقدر هم که قوی تر باشد زمانی که وزن 

تو سنگین است نمی تواند تو را حرکت دهد حال در 
مسایل فرهنگی هر چقدر وزنه اعتقادات تو سنگین تر 
باشد در این طوفان ها از گزند بلا درامان می مانی. حال 
برای اینکه این وزنه را سنگین تر کنی نیاز به دو امر مهم 
داری علم و عمل. هر کس از مرد یا زن کار شایسته 
کند و مؤمن باشد قطعا او را با زندگی پاکیزه ای حیات 
]حقیقی[ بخشیم و مسلما به آنان بهتر از آنچه انجام 

می دادند پاداش خواهیم داد )97/نحل(
علم و عمل : علم نخل وجود انسان را بارور می کند 
که ثمره آن می شود توحید و خداشناسی و ظرفیت او را 
بالا می برد و او را در برابر حوادث و بلایا مقاوم می سازد 
.امیرالمومنین علی علیه السلام در بیانی می فرماید: 
اگر انسان ها میدانستند در علم آموزی چه منافعی 
است، برای به چنگ آوردنش می کوشیدند، گرچه به 
قیمت از دست دادن جان هایشان و فرو رفتن در دریا 
باشد. )بحار،ج1،ص177( در جایی دیگر می فرمایند: 
دانشمند  زیرا  کنید،  عمل  آن  به  قرآن!  حاملان  ای 
کسی است که بداند سپس به آنچه چه میداند، عمل 
کند و کردارش موافق با علمش باشد )جامع السعاده 
،ج3،ص102( باز در بیان عمل فرموده اند: کسی که در 
عمل کوتاهی کند دچار غصه و غم می گردد. )شرح نهج 

البلاغه ،ج18،ص317(

این عوامل در تربیت مؤثر است
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صورت  در  است:  معتقد  ایران  ملت  اراده  حزب  کل  دبیر 
موجود  نامزدهای  با  آینده  انتخابات  در  مردم  بالای  مشارکت 
هم می توان مجلسی همسو با دولت تشکیل داد تا در شرایط 

پساتحریم، وضع اقتصادی مردم را به سرعت بهبود یابد.
احمد حکیمی پور در گفت و گو با ایرنا، مهم ترین اولویت 
اشتغال  و  اقتصادی  رونق  ایجاد  را  پساتحریم  دوران  در  کشور 
دانست و افزود: با روی کارآمدن مجلسی همسو با دولت چنین 
امری ممکن می شود و کفه اقتصادی مجلس آینده باید سنگین 

تر از کفه سیاسی آن باشد.
وی با بیان این که مجلس آتی باید بیشتر از قانونگذاری به 
امر نظارت بپردازد، تصریح کرد: به اندازه کافی قانون وجود دارد و 
وقت اجرای آن رسیده است. نمایندگان مجلس آینده بهتر است 
مقررات زدایی را نیز در دستور کار خود قرار دهند چرا که در 
بخش صادرات و واردات، سرمایه گذاری، تولید و ... قوانین دست 
و پاگیر زیادی داریم که با ایجاد کلافی سردرگم مشکلات زیادی 

را برای مردم و مجریان قانون به وجود آورده است.
این فعال سیاسی یادآور شد: البته این کار از زمان ریاست 
علی لاریجانی شروع شده ولی لازم است شدت بیشتری بگیرد. 

دولت کمک  به  باید  آینده  داد: مجلس  ادامه  پور  حکیمی 
کند تا برنامه ششم توسعه کارآمدی تصویب شود، اگر اکثریت 
کرسی های مجلس آینده را اصلاح طلبان و اعتدال گرایان به 
دست آورند کمک بزرگی به اجرای وعده های انتخاباتی رییس 

جمهوری می شود.
وی ایجاد آرامش و امید را دیگر وظیفه مجلس آینده دانست 
و تاکید کرد: متاسفانه مجلس نهم چنین خصوصیتی نداشت و 
مدام تنش و استرس را به جامعه پمپاژ می کرد و به بهانه های 
مختلف چوب لای چرخ دولت می گذاشت. وزرا را به عناوین 
گوناگون احضار و با این کار بدنه اجرایی کشور را تضعیف می 

کرد.

 حزبی شدن انتخابات، انتخاب اصلح را آسان می کند
عضو شورای مرکزی مجمع نمایندگان ادوار مجلس شورای 
اسلامی افزود: مجلس دهم باید امید و آرامش را به جامعه تزریق 
کند چرا که فعالان اقتصادی، سرمایه گذاران داخلی و خارجی، 
کسبه خرد و کلان، تولید کنندگان و ... تنها در این شرایط می 
توانند فعالیت مناسب داشته باشند. اکنون فضای برجام شرایط 
بسیار مساعدی را برای رشد و رونق اقتصادی به وجود آورده است 

که باید آن را قدر دانست.
حکیمی پور ایجاد پیوند میان قانون انتخابات و احزاب را یکی 
دیگر از اقدامات مورد نیاز مجلس آینده دانست و خاطرنشان کرد: 
قانون اساسی احزاب را به رسمیت شناخته است اما چون نظام 
انتخاباتی ایران حزبی نیست نوعی هرج و مرج و آشفتگی را در 
انتخابات شاهد هستیم که مجریان، ناظران و مردم را سردرگم 

می کند.
مطالبات  باشد  محور  انتخابات حزب  اگر  کرد:  تصریح  وی 
معقول و نتیجه محور و مردم سالار خواهد شد، ضمن این که 
هزینه پالایش نامزدها صرفا روی دوش شورای نگهبان نمی افتد 
و خود حزب نامزدهایی را معرفی می کند که شرایط و توانایی 

لازم را برای نشستن بر روی کرسی های مجلس داشته باشند.
این فعال سیاسی با یادآوری این که انتخاب نامزدهای اصلح 
از سوی مردم در این صورت ممکن تر می شود، اظهار داشت: 
شاهدیم که در کشورهای پیشرفته وقتی یک مسئول در ایفای 
نقش خود کفایت لازم را به خرج نمی دهد از مقام خود استعفا 

می کند.
حکیمی پور ادامه داد: این به دلیل برتری اخلاقی و چشم 
پوشی وی از قدرت نیست بلکه ناشی از فشار حزب متبوع است 

که حاضر نیست آبروی خود را به خاطر یک نفر ببرد.
وی تاکید کرد حزبی شدن انتخابات با این تفاسیر به پاک 
و تمیز شدن فضای سیاسی کشور و روی کار آمدن شایستگان 

کمک می کند.

ایجاد فضای رقابتی صندوق های رای را پرتر می سازد
دبیر کل حزب اراده ملت ایران همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره چگونگی افزایش مشارکت در انتخابات 94 گفت: ایجاد 
فضای رقابتی و فرصت برابر برای نامزد شدن مجموعه های درون 
نظام، مهم ترین اقدام برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات 

نظام  داخل  های  که جریان  کند  احساس  اگر جامعه  و  است 
توانسته اند با نامزدهای اصلی خود حضور یابند شور انتخاباتی 
به نحو چشمگیری بالا می رود و در این زمینه دولت و دستگاه 
های نظارتی مسئولیت سنگینی دارند. حکیمی پور با بیان این 
که رد صلاحیت ها شوکی را به فضای انتخابات وارد کرد، افزود: 
امید داریم در احراز مجدد صلاحیت ها زمینه ای فراهم شود تا 
انتخاباتی پرشور برگزار شود چرا که منافع ملی در گرو آن است. 
پُرتر شود پشتوانه  وی خاطرنشان کرد: هر چه سبدهای رای 
بیشتری برای نظام و دولت ایجاد می شود تا بتواند در عرصه های 

بین المللی و داخلی اهداف ملی را بهتر دنبال کند.

 قهر با انتخابات همواره به ضرر کشور تمام شده است
همچنین  اسلامی  شورای  مجلس  دوره  چهارمین  نماینده 
سیاست قهر با صندوق های رای را اقدامی بسیار زیان بار دانست 
و  نداشته  قبول  وقت  هیچ  را  انتخابات  تحریم  کرد:  تصریح  و 
ندارم. قهر و انفعال در عالم سیاست معنا ندارد چرا که سیاست 
و بالطبع انتخابات، عرصه نبرد بین حق و باطل نیست بلکه یک 
امر مستمر و دائمی است و سعی، بردباری و تلاش مداوم لازمه 
سیاست ورزی خردمندانه و نتیجه گرا است. حکیمی پور یادآور 
شد: آنهایی که صحبت از تحریم صندوق های رای می کنند 
سیاست را با میدان جنگ اشتباه گرفته اند. تحریم مشی تقابل 
است ولی مشی اصلاحات تعامل و استفاده از ظرفیت های قانونی 
موجود است چرا که معتقد است ظرفیت قانونی لازم برای این 
کار وجود دارد، از سویی به این جریان نظام و انقلاب را دوست 
دارد و برای آن هزینه داده است. وی همچنین گفت: مردم هم 

نشان داده اند که این مسیر را می پسندند و آن را انتخاب می 
کنند، روح حاکم بر ملت ایران بر پیگیری مطالبات خود از طریق 
صندوق رای پافشاری می کند. دبیر کل حزب اراده ملت ایران 
در پیش بینی خود از ترکیب انتخابات آینده گفت: ما در مجلس 
آتی خود را برای چهار وضعیت احتمالی آماده کرده و برای آن 
برنامه داریم. کسب اقلیت غیرموثر، اقلیت موثر، اکثریت شکننده 

و اکثریت مطلق.
حکیمی پور افزود: حتی در بدترین وضعیت یعنی به دست 
نیز هدفهای خود  اقلیت غیرموثر که کف مساله است  آوردن 
را دنبال خواهیم کرد. وی تصریح کرد: استراتژی کسب هدف 
محدود و دست یافتنی از طریق تلاش نامحدود و تناسب شعار با 
واقعیت و زمان با زبان در دستور کار ما است و اصلاحات به عنوان 
یکی از جریان های موثر و ریشه دار کشور هیچ گاه خود را کنار 

نکشیده و گوشه نشین نخواهد شد.

مجلس نهم محصول تحریم انتخابات بود
دبیر کل حزب اراده ملت ایران، تجربه تحریم انتخابات مجالس 
را سیاستی  از سوی برخی دنبال می شد  را که  نهم  هفتم و 
آنهایی  از  بسیاری  و گفت:  ناموفق خواند  و  داده  امتحان پس 
که صندوق های رای را تحریم کردند بعدها این کار را اشتباه 
دانستند. تجربه نشان داد که هر چه مردم بیشتر در صحنه باشند 
جریان تحول خواه بهتر نتیجه می گیرد و حضور نیافتن مردم 
هیچ کمکی به بهبود وضع مملکت نمی کند. چنانچه در انتخابات 
دوم شورای شهر، مجالس هفتم و نهم و ریاست جمهوری دوره 
نهم هم این کاهش مشارکت ضربه بزرگی را به کشور وارد کرد و 

جریانی را روی کار آورد که هشت سال بار سنگینی را بر دوش 
ملت تحمیل کرد. 

عضو شورای اسلامی شهر تهران ادامه داد: البته در شکست 
سال 84 اصلاح طلبان وحدت نداشتن و ورود همزمان چهار 
نامزد بسیار موثر بود؛ اما در انتخابات سال 92 از این اتفاقات 
تجربه کسب کرده بودیم و حتی وقتی آقای هاشمی رفسنجانی 
رد صلاحیت شد ما عرصه را ترک نکردیم و مردم را به مشارکت 

دعوت کردیم.
کناره  عارف هم  رضا  کرد: محمد  پور خاطرنشان  حکیمی 
گیری فداکارانه ای کرد که به تحقق وحدت ما خیلی کمک کرد، 
باید توجه داشت مردم از ما یکدلی و وحدت می خواهند و اگر از 
سوی اصلاح طلبان و اعتدالخواهان چند صدای مختلف بلند شود 
انگیزه ملت برای شرکت کم می شود. در این صورت مردم تصور 
می کنند ما به فکر حفظ منافع جناحی خودمان هستیم نه منافع 

ملی و مطالبات و نیازهای آنها.

 تندروها هیچ واهمه ای از مشارکت پایین مردم ندارند
این فعال سیاسی ادامه داد: سیاست ماندن در صحنه، پایداری 
و پیگیری تدریجی از اهداف ما است اگر در سال 90 هم مشارکت 

بالا بود مجلسی به مراتب بهتر از این مجلس داشتیم.
حکیمی پور یادآور شد: برخی هم که می گویند با حضور 
نیافتن در پای صندوق های رای به افراطیون ضربه می زنیم 
به جناح  زدن  ما ضربه  ندارند چرا که قصد  استدلال درستی 
خاصی نیست بلکه انداختن مملکت در مسیر درست و صواب 

است. 
با  که  این  بر  مبنی  رییس جمهوری  اخیر  به سخنان  وی 
صندوق ها قهر نکنیم، گفت: اگر حضور مردم در پای صندوق 
های رای کم باشد بی شک مجلس را دو دستی تقدیم رقیب 

کرده ایم.
وی تصریح کرد: در نامزدهای موجود هم افراد واجد شرایطی 
هستند که هر چند سابقه فعالیت حزبی و تشکیلاتی ندارند اما 

صاحب صلاحیتند و مواضعشان هم به دولت نزدیک است.
دبیرکل حزب اراده ملت ایران یادآور شد: ما برای 290 کرسی 
مجلس برنامه دارند اگر نامزدهای ما اصلاح طلب باشند که چه 
بهتر اما اگر نبودند اصولگرایان معتدلی که منافع ملی را بر منافع 

جناحی خود ترجیح می دهند اولویت دارند.

 اصلاح طلبان و اصولگرایان معتدل
 دغدغه منافع ملی را دارند

حکیمی پور همچنین در پاسخ به این سوال که آیا امکان 
دارد،  وجود  طلبان  اصلاح  با  رو  میانه  اصولگرایان  ائتلاف 
معتدل  اصولگرایان  و  طلبان  اصلاح  نظر  اختلاف  اظهارداشت: 

آنقدر زیاد نیست که نتوانند با یکدیگر تفاهم کنند. 
وی با بیان این که مشکل ما با تندروها است و باید نگذاریم 
مجلس به دست آنها بیافتد، خاطرنشان کرد: شاهد هستید که 
حمله به سفارت عربستان چه عوارض بدی برای کشور داشت. 
این افراد فضای مثبتی که دولت با حل پرونده هسته ای ایجاد 
کرده است را برنمی تابند و می خواهند با برهم زدن آن، امید ها 

به یاس تبدیل شود. 
وی ادامه داد: مردم به اندازه کافی از اقدامات تندروها آسیب 
دیده اند، افتادن مجلس دهم در دست تندروها همچنین پیام 
بدی را به جهانیان مخابره خواهد کرد و آن این که سیاست 
های رفتار منطقی و عاقلانه در داخل و تنش زدایی و بهبود 
رابطه با جهان خارج در بین مردم طرفدار ندارد و این دست 
دولت را برای بهبود وضعیت اقتصادی می بندد. عضو شورای 
مرکزی مجمع نمایندگان ادوار مجلس همچنین اظهار داشت: 
از سویی تندروها می خواهند به هر قیمتی شده مجلس را در 
دست بگیرند تا دوباره آن را به وضعیت قبل از تحریم برگردانند و 
برخوردهای تندشان با دنیای پیرامون را از سر بگیرند. برای آنها 
مهم نیست که مملکت دیگر کشش این هزینه دادن ها را ندارد. 
برای همین مردم باید شرایط کشور را درک کرده و با حضور 
در پای صندوق ها، برجامی را که با حمایت رهبر معظم انقلاب 
اسلامی، مهارت دیپلماتیک رییس جمهوری و وزیر امور خارجه و 
رای مردم به مرحله اجرا رسیده است را تداوم بخشند و بدانند که 
بهبود شرایط اقتصادی ناشی از رفع تحریم ها در چند ماه آینده 

روی خوش خود را نشان خواهد داد.

بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار 
جمعی از خانواده های شهدای مدافع حرم

پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، گزیده ای از 
بیانات رهبر معظم انقلاب را در دیدار جمعی از خانواده های شهدای مدافع حرم منتشر کرد.

به گزارش روز شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله 
العظمی خامنه ای، جمعی از خانواده های شهدای مدافع حرم، روز دوشنبه - پنجم بهمن 
1394- با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند. گزیده ای از بیانات ایشان که در پایگاه 

اطلاع رسانی KHAMENEI.IR امروز باز نشر شد به این شرح است:
... حقیقتاً هم شهدای شما، هم خانواده ها، پدران، مادران و فرزندان آنان، حق بزرگی بر 
گردن همه ی ملت ایران دارند. این شهدا امتیازاتی دارند؛ یکی این است که اینها از حریم 

اهل بیت در عراق و سوریه دفاع کردند و در این راه به شهادت رسیدند...
امتیاز دوم این شهدای شما این است که اینها رفتند با دشمنی مبارزه کردند که اگر 
اینها مبارزه نمی کردند، این دشمن می آمد داخل کشور... اگر جلویش گرفته نمیشد، ما 
باید اینجا در کرمانشاه و همدان و بقیه ی استانه ا با اینها می جنگیدیم و جلوی اینها را 
می گرفتیم، در واقع این شهدای عزیز ما جان خودشان را در راه دفاع از کشور، ملت، دین، 

انقلاب اسلامی فدا کردند.
امتیاز سوم هم این است که اینها در غربت به شهادت رسیدند. این هم یک امتیاز بزرگی 

است. این هم پیش خدای متعال فراموش نمی شود.

پایداری ها و یکتایی ها 40 درصد سنتی ها 26 درصد

 جای خالی اصولگرایان 
در لیست اصولگرایان

لیست اصولگرایان در حالی بسته شد که سهم نیروهای حامی احمدی نژاد در آن 
به شدت چشمگیر است. 40 درصد از این لیست به جبهه پایداری و جبهه یکتا تعلق گرفت 
که هر دو گروه از حامیان سرسخت احمدی نژاد هستند. این درحالی است که اصولگرایان 
سنتی نه تنها کمترین سهم از این لیست نصیب شان شد، بلکه محمد نبی  حبیبی و اسدالله 

بادامچپان دو عضو بلندپایه اصولگرایان نیز از ورود به لیست نهایی آنان بازماندند.
به گزارش پایگاه خبری »تیک«، اواخر هفته گذشته لیست 30 نفره کاندیداهای 
اصولگرای تهران منتشر شد؛ لیستی که جبهه پایداری و نزدیکان محموداحمدی نژاد و 
یکتایی ها آن را قبضه کرده اند. گرچه غلامعلی حدادعادل، سخنگوی شورای ائتلاف 
اصولگرایان گفته است لیست انتخاباتی اصولگرایان تا سه روز آینده نهایی می شود؛ اما 
محمدرضا باهنر، دبیرکل جبهه پیروان و از اعضای شورای ائتلاف خبر داده است که نهایتا 

یک نفر تغییر می کند و جابه جایی در لیست اتفاق خواهد افتاد.
 به روایتی فهرست ارائه شده جبهه پایداری با نزدیک به 23 درصد و دولتمردان 
احمدی نژاد و جبهه یکتایی ها با قریب به 16 درصد بیشترین سهم از فهرست کاندیداهای 
تهران را در اختیار دارند. حزب موتلفه با وجود اینکه دبیرکل و قائم مقامش )نبی  حبیبی و 
اسدالله بادامچیان( در لیست قرار نگرفته اند، رتبه سوم را از نظر تعداد به خود اختصاص داده 
است و بعد از آن هم جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی و جمعیت ایثارگران انقلاب اسلامی 
قرار دارند. اصولگرایان سنتی هم به اندازه تنها دو نفر از اعضای جامعه روحانیت مبارز و 
البته حدادعادل از فراکسیون اصولگرایان مجلس سهم برده اند. در این میان تعدادی از افراد 
غیرسیاسی هم به چشم می خورد که عمدتا در دولت گذشته سمت و منصب داشتند و به 

اصولگرایان تندرو از لحاظ فکری نزدیک ترند.
  جای خالی معتدلان اصولگرا

در لیست 30 نفره تهران هیچ اسمی از نزدیکان علی لاریجانی و اصولگرایان معتدل 
دیده نمی شود. حتی اسامی اصولگرایان سنتی جامعه روحانیت و موتلفه هم که در فهرست 
منتشرشده حضور دارند، سهم اندکی نصیب شان شده است. این اتفاق احتمال ارائه لیست 
جداگانه ای را که کاظم جلالی سرلیست آن و سایر اعضای رهروان در آن حضور خواهند 

داشت، بیشتر می کند. 
از سویی شاید با توجه به شرایط پیش روی اصلاح طلبان و حتی اعتدال و توسعه انتشار 
فهرست انتخاباتی مشترک از سوی این سه گروه هم محتمل باشد. به هر روی اصولگرایان 
با وجود لیست ارائه شده قطعا باید منتظر لیست های دیگر و افرادی باشند که حاضر به 
انصراف نبوده یا مستقل شرکت می کنند یا حاضر به ائتلاف با گروه های دیگر خواهند شد. 
کمال الدین سجادی، سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری هم به »آنا« گفته است 
اصولگرایان تندرو، سنتی ها را دور زده اند و غلامعلی حدادعادل هم گفته است پیروزی شان 

آسان نیست، چون همه به انصراف اعتقادی ندارند. 
از همین رو است که احتمال دارد لیست جداگانه ای از سوی افراد نزدیک به 
قالیباف، افراد منتسب به جبهه ایستادگی و نزدیک به محسن رضایی یا برخی اعضای 
جبهه پیروان ارائه شود یا افرادی چون کاظم جلالی و علی مطهری سرلیست فهرستی 

متفاوت باشند.

نخستین سفر یک وزیر خارجه ایرانی به انگلستان بعد از 16 سال

پرونده ای برای یک سفر به یاد ماندنی
محمد  اکبری

سفری بعد از 16 سال. انگار این دولت آمده تا تمام اولین ها باشد بعد از بیش از یک 
دهه. سفر به فرانسه و ایتالیا، سفر رهبران سوئیس و اتریش به ایران، میزبانی وزرای خارجه 
تروییکای اروپایی )فرانسه، آلمان و انگلستان( بازگشایی سفارت ها در بریتانیا و تهران، 

برقراری روابط با کانادا و ...
وزیر خارجه کشورمان برای حضور در کنفرانس سوریه به بریتانیا دعوت شد  نشستی 
که قرار است آلام و دردهای مردم سوریه را مورد توجه قرار دهد تا شاید راهی پیدا شود 

برای خروج از این وضعیت.
ظریف پیشتر )سه شنبه شب( در کنفرانس مطبوعاتی مشترک با فرانک والتر اشتاین 
مایر وزیر امور خارجه آلمان درخصوص اهداف این سفر گفت: همان طور که می دانید در 
روز پنج شنبه در لندن کنفرانسی در ارتباط با سوریه برگزار خواهد شد؛ این اجلاس بین 

المللی است و برای کمک به مردم سوریه برگزار می شود.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به اهمیت حضور ایران در این اجلاس به عنوان 
کشوری که همواره در مسیر ارائه کمک های انسانی به مردم سوریه تلاش کرده است، 
گفت: در کنار شرکت در این اجلاس، گفت وگوهایی را نیز با برخی از مقامات شرکت 
کننده در اجلاس در مورد سوریه و همچنین اجرای برجام خواهیم داشت و در مورد مسائل 

دوجانبه نیز با برخی از شرکت کنندگان در این کنفرانس گفت وگو خواهیم کرد.
وزیر خارجه کشورمان در بدو ورود به فرودگاه لندن در جمع خبرنگاران دلیل حضورش 
در این کنفرانس را اینگونه برشمرد: از جمهوری اسلامی ایران برای این اجلاس در سطح 

سران دعوت شده بود اما تصمیم گرفته شد من در این اجلاس شرکت کنم.
ظریف افزود: این اجلاس فرصتی برای طرح مواضع جمهوری اسلامی ایران در مورد 
بحران سوریه و نیز کمک هایی که کشورمان به مردم سوریه در سال های گذشته وهم 
اکنون ارائه می دهد، خواهد بود. ظریف همچون باقی سفرهایش، این یکی هم فشرده بود و 
به محض آغاز سفر، دیدارهای فشرده اش آغاز شد. دیدار و گفتگو با دبیر کل سازمان ملل 
آغازگر مذاکرات وزیر خارجه کشورمان در بریتانیا بود. دیدارهای ظریف با سران و وزرای 
خارجه کشورهای جهان همچون  والستروم وزیر خارجه سوئد، ملک عبدالله پادشاه اردن، 
ابراهیم جعفری وزیر خارجه عراق، حیدر علی اف رئیس جمهوری آذربایجان، دیوید کامرون 
نخست وزیر انگلیس، داود اوغلو نخست وزیر ترکیه، جان کری وزیر خارجه ایالات متحده 
بخشی از این دیدارهای فشرده بود. دکتر ظریف در سخنرانی اصلی خود در اجلاس سوریه 
بر لزوم ادامه گفتگو به عنوان تنها راه حل حصول صلح و آرامش در سوریه تاکید کرد و از 
همه طرف ها خواست همین مسیر را دنبال کنند . دیدار با ایرانیان مقیم لندن هم بخش 
دیگری از برنامه سفر کاری آقای ظریف بود. جلسه ای که در آن آقای وزیر حضور گسترده 
مردم در انتخابات و انتخاب دکتر حسن روحانی انتخابی هوشمندانه دانست که زمینه ساز 

تحولات کنونی در عرصه سیاست خارجی معرفی شد.
همچون دیگر سفرهای ظریف، این بار هم ترافیک برای دیدار با وزیر خارجه کشورمان 
سنگین است و برنامه کاری او فشرده تر از همیشه. جهان منتظر است صدای ایران را 
بشنود، صدایی که نه با زبان تهدید یا بی درایتی که با بیان تدبیر و امید شنیده می شود. 

سفر وزیر خارجه کشورمان تا شنبه ادامه داشت و شنبه عصر به وقت تهران، ظریف 
لندن را به مقصد تهران ترک کرد. 

خبـــر

دریچه

دیدگــاه

پویش اقتصادی دولت یازدهم از زمان در دست گرفتن زمام 
امور اجرایی کشور و به طور ویژه در دوره پسابرجام به رغم چالش 
اقتصاد  اهداف  سازی  پیاده  از  را  موفقی  الگوی  پرشمار،  های 
مقاومتی شکل داده است. با این حال همین نقطه قوت نیز از تیغ 

تیز انتقاد مخالفان و مدعیان دور نمانده است.
چالش زایی و هماوردی تمام قد اقتصادی جبهه ضدایرانی که 
طی سال های گذشته در سطح بین المللی به بهانه مقابله با برنامه 
صلح آمیز هسته ای کشورمان شکل گرفت اقتصاد ملی را در 
معرض گردبادهایی سهمگین قرار داد و در عرصه روابط خارجی، 
فعالیت های اقتصادی و مناسبات تجاری، مالی و ... ایران با جهان 
تنگناهایی را به وجود آورد که رهایی از آن بدون همیاری و تلاش 
نهادهای نظام و به طور ویژه دولت امکان پذیر نبوده و نیست. 
کشورهای غربی در این سال ها با تمرکز بر نقاط ضعف نظام 
اقتصادی ایران مانند تک محصولی بودن و وابستگی به درآمدهای 
ارزی ناشی از فروش نفت و گاز، توانستند حلقه تحریم ها را روز به 

روز تنگ تر و فشار بر کشورمان را شدیدتر کنند.
در این پیوند، رهبر انقلاب پس از مشورت با مجمع تشخیص 
مصلحت نظام به منظور رفع نقطه های آسیب پذیر اقتصاد داخلی 
و بی اثر کردن فشارهای خارجی، در واپسین روز بهمن ماه 1392 
سیاست های کلی »اقتصاد مقاومتی« را به رییسان قوای سه گانه 
و رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ کرد؛ الگویی علمی و 
بومی که با توجه به واقعیت های اقتصادی- سیاسی ایران و جهان 
می تواند در بحران های رو به افزایش جهانی، زمینه و فرصت 
مناسب را برای توسعه و شتابندگی پیشرفت به سمت تحقق 

حماسه اقتصادی فراهم کند.
به گزارش ایرنا، در فضای پسابرجام که زنجیر تحریم های 
هسته ای پس از سال ها به لطف کاردانی مسوولان دستگاه 
دیپلماسی دولت اعتدال از پای اقتصاد گشوده شده است، چشم 
اندازهای روشنی از تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی به چشم می 
آید؛ چشم اندازی که خیلی زود با گسترش مناسبات با کشورهای 
دیگر و امضای قراردادهای اقتصادی گام های عملی در مسیر 
ازفعالان  بسیاری  ها هرچند  گام  این  برداشته شد.  آن  تحقق 
اقتصادی، صاحبان صنایع بزرگ و کوچک و مردم را امیدوار کرده 
اما به مذاق برخی افراد و گروه های خاص خوش نمی آید؛ کسانی 
که سال ها نظام تحریم ها را چارچوب و عرصه ای برای فعالیت 
های به ظاهر اقتصادی خود قرار داده بودند و در نبود فضای 

رقابتی و آزاد، یکه تازی می کردند.
در شرایط تازه، این گروه ها با نادیده گرفتن اصول اقتصاد 
مقاومتی بدون هیچ سند و استدلال عقل پسندی از تریبون های 
مختلف و در رسانه هایشان اینگونه القا می کنند که گسترش 
مناسبات و همکاری های اقتصادی با کشورهای دیگر به ویژه 
غربی ها با اصول اقتصاد مقاومتی در تضاد است. حتی در جریان 

سفر اخیر »حسن روحانی« رییس جمهوری به ایتالیا و فرانسه ادعاهایی مطرح شد 
مبنی بر اینکه امضای قراردادهای اقتصادی با این 2 کشور ضربه سنگینی بر پیکر اقتصاد 
ایران وارد خواهد کرد؛ ادعایی سنگین و پرسش برانگیز که بدون برقرار ساختن ارتباط 
با منطق یا بایسته هایی چون منافع و اهداف ملی فقط به منظور بدبین کردن افکار 

عمومی و اخلال در عملکرد دولت یازدهم مطرح می شود.
در این یادداشت تحلیلی با بازخوانی برخی اصول اقتصاد مقاومتی و واقعیت های 

پسابرجامی، بی اساس بودن این دست بهانه جویی ها را به تصویر می کشیم:
1- اقتصاد مقاومتی به رغم زیربناهای محکم نظری و ساختارهای عملیاتی اش در 
معرض آسیب گروه ها و افرادی خاص است که می خواهند به تدریج آن را به مفهومی 
کلی و مبهم مبدل سازند. هوده ی کلی گویی و شعارگونه سخن گفتن در مورد اقتصاد 

مقاومتی این است که ضمن توجیه برخی عملکردهای منافی با منافع ملی و اصول 
مورد نظر رهبری، دست گروه های خاص را برای اتهام زنی و انتقاد از عملکرد دولت 

باز می گذارد.
این گروه ها به صورت آگاهانه و هدفمند به دنبال تزریق انگاره ای در رسانه ها و 
فضای عمومی جامعه هستند که سیاست ها و عملکرد اقتصادی دولت را در تضاد با 
اقتصاد مقاومتی جلوه دهند حال آنکه برای اثبات نظر و ادعای خود هیچ استدلال 
خاصی ارایه نمی دهند و به کلی گویی بسنده می کنند. به همین خاطر لازم است که 
رسانه ها بر اساس وظیفه آگاهی بخشی خود اصول اقتصاد مقاومتی را برای مردم تبیین 

کنند و زمینه سوء استفاده گروه های منفعت طلب را ببندند.
2- گروه های یاد شده تلاش می کنند گسترش مناسبات اقتصادی با کشورهای 
دیگر را به معنای گسترش حضور آنها در بازارهای ایران و به عبارتی واگذاری بازار به 

کشورهای خارجی تعبیر کنند. این ادعا در حالی مطرح می شود 
که دولت در رایزنی های اقتصادی با کشورهای خارجی همواره 
تفاوت های اقتصاد کنونی ایران با دوره پیش از برجام را یادآور 
شده و بر همکاری های مشترک به منظور جذب سرمایه گذاری 
زیرساخت های  بتواند  تا  است  داشته  تمرکز  فناوری  انتقال  و 
اقتصادی کشور و بخش های تولیدی را تقویت کند. همچنین 
در دور تازه مناسبات اقتصادی ایران با جهان همکاری برای تولید 
مشترک با کشورهای پیشرفته و صنعتی در دستورکار قرار گرفته 
تا بار دیگر بازار ایران به عرصه هجوم کالاهای وارداتی تبدیل 

نشود.
مبنای  بر  اقتصادی  های  همکاری  و  تعامل  گسترش  اگر 
دریافت سرمایه و فناوری های مورد نیاز و در جهت افزایش تولید 
و صادرات صورت بگیرد، راه دستیابی به اهداف اقتصاد مقاومتی 
هموار خواهد شد. ضمن اینکه بر اساس بند ششم اقتصاد مقاومتی 
»ایجاد تنوع در مبادی تامین کالاهای وارداتی با هدف کاهش 
کار  دستور  در  باید  خاص«  و  محدود  کشورهای  به  وابستگی 
سیاستگذاران اقتصادی قرار گیرد. این در حالی است که به خاطر 
تنگ تر شدن حلقه تحریم ها، محدودیت های روابط اقتصادی و 
ارتباط های مالی و ارزی بین المللی و افزایش تورم، درهای کشور 
به روی کالاهای بی کیفیت چند کشور محدود باز شد و بسیاری 

از صنایع و کارخانه های داخلی در معرض نابودی قرار گرفتند.
3- دولت در مناسبات اقتصادی پسابرجامی خود با جهان، 
قرار داده است.  را مبنای عمل خود  تولید و صادرات  افزایش 
پس از کسب برجام هیات های اقتصادی پرشماری از کشورهای 
مختلف چون آلمان، ایتالیا، روسیه و ... به منظور بررسی زمینه 
های همکاری و سرمایه گذاری به تهران آمدند و با مقام های 
کشورمان دیدار و گفت وگو کردند. این در حالی بود که بسیاری 
از رسانه های وابسته به افراد خاص با این ادعا که سرمایه گذاری 
خارجی زمینه نفوذ سیاسی و فرهنگی کشورهای غربی را در 
زیر سوال  را  مناسبات  فراهم خواهد کرد، گسترش  کشورمان 
بردند در حالی که بر اساس بند دهم اقتصاد مقاومتی دولت و 
همه نهادها باید به صورت همه جانبه و هدفمند از صادرات کالا 
حمایت کنند و در این مسیر از تشویق سرمایه گذاری خارجی 

هم بهره ببرند. 
4- دولت در ماه های اخیر به منظور ارتقای کمی و کیفی 
قراردادهای نفتی و جذب سرمایه گذاری خارجی در این حوزه 
تغییرهایی را در قانون قراردادهای نفتی اعمال کرده است. این 
تغییرها که به منظور ورود بازیگران تازه داخلی و خارجی به حوزه 
نفت و گاز انجام گرفته است، اگرچه به مذاق گروه هایی خاص 
به ویژه کاسبان تحریم خوش نیامده اما در راستای تحقق اصول 
اقتصاد مقاومتی به تصویب رسیده است. از جمله بر اساس بند 14 
ابلاغیه اقتصاد مقاومتی دولت باید با انتخاب مشتریان راهبردی، 
ایجاد تنوع در روش های فروش، مشارکت دادن بخش خصوصی و ... با آسیب های 

وابستگی به درآمد حاصل از صادرات نفت و گاز مقابله کند.
در پایان باید گفت در غیاب عنصر رقابت و نمود عینی آن یعنی پویش بنگاه های 
واقعی خصوصی، طی سال های گذشته انحصارهایی در اقتصاد ایران شکل گرفته است. 
اکنون در فضای تازه گسترش مناسبات اقتصادی، حضور بازیگران قدرتمند خارجی به 
عنوان رقیب برای حیات و منافع اقتصادی بسیاری از گروه های انحصارجو تهدید تلقی 
می شود؛ تهدیدی که از هر ابزاری برای مقابله و رفع آن استفاده می کنند. افزون بر 
انحصارجویان، برخی نیز با انگیزه هایی سیاسی بر رویکردها و کارنامه عمل دولت تدبیر 
به بهانه تعارض با اقتصاد مقاومتی می تازند و در عمل، خود اصول و اهداف اقتصاد 

مقاومتی را نادیده می انگارند.

دبیر کل حزب اراده ملت ایران:

با نامزدهای موجود هم می توان مجلسی همسو با دولت تشکیل داد

اقتصاد مقاومتی؛ الگویی برای اجرا یا بهانه توجیه ادعا؟

از سویی تندروها می خواهند به هر قیمتی شده مجلس را در 
دست بگیرند تا دوباره آن را به وضعیت قبل از تحریم برگردانند 
و برخوردهای تندشان با دنیای پیرامون را از سر بگیرند. برای 
آنها مهم نیست که مملکت دیگر کشش این هزینه دادن ها را 

ندارد. برای همین مردم باید شرایط کشور را درک کرده و با حضور 
در پای صندوق ها، برجامی را که با حمایت رهبر معظم انقلاب 

اسلامی، مهارت دیپلماتیک رییس جمهوری و وزیر امور خارجه و 
رای مردم به مرحله اجرا رسیده است را تداوم بخشند و بدانند که 
بهبود شرایط اقتصادی ناشی از رفع تحریم ها در چند ماه آینده 

روی خوش خود را نشان خواهد داد

دولت در مناسبات اقتصادی پسابرجامی خود با جهان، افزایش تولید 
و صادرات را مبنای عمل خود قرار داده است. پس از کسب برجام 

هیات های اقتصادی پرشماری از کشورهای مختلف چون آلمان، ایتالیا، 
روسیه و ... به منظور بررسی زمینه های همکاری و سرمایه گذاری به 
تهران آمدند و با مقام های کشورمان دیدار و گفت وگو کردند. این در 
حالی بود که بسیاری از رسانه های وابسته به افراد خاص با این ادعا 
که سرمایه گذاری خارجی زمینه نفوذ سیاسی و فرهنگی کشورهای 
غربی را در کشورمان فراهم خواهد کرد، گسترش مناسبات را زیر 

سوال بردند در حالی که بر اساس بند دهم اقتصاد مقاومتی دولت و همه 
نهادها باید به صورت همه جانبه و هدفمند از صادرات کالا حمایت کنند 

و در این مسیر از تشویق سرمایه گذاری خارجی هم بهره ببرند
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در دين خدا، ژرف كاوى كنيد
 زيرا دين شناسى
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دستگیری متهم پرونده سوم اخلال اقتصادی 
گفته می شود: دادستان بوشهر از دستگیری متهم اصلی پرونده سوم اخلال در نظام اقتصادی کشور 
موسوم به مضاربه صوری خبر داد و گفت: این متهم با کسب تکلیف از رئیس کل دادگستری و دادستان 
بوشهر و همچنین دادستان شیراز و با همکاری عوامل نیروی انتظامی ساعت 6 و سی دقیقه جمعه شب 
گذشته در جاده مروشت به شیراز دستگیر شد. به گزارش میزان، محسن مقدس ادامه داد: این فرد با 
نوشتن قراردادهای مضاربه صوری، مبلغ 40 میلیارد ریال از مردم کلاهبرداری کرده و 83 نفر شاکی دارد. 
معاون دادستان بوشهر به تشریح جزئیات پرونده مضاربه صوری پرداخت و گفت: در ذیل این پرونده، سه 
پرونده تشکیل شد که در پرونده اول پنج هزار و 600 نفر شاکی، در پرونده دوم 1300 شاکی و در پرونده 
سوم 83 نفر شاکی وجود دارد. مقدس تصریح کرد: این پرونده حجم زیادی دارد و پنج استان قم، فارس، 
بوشهر، کهگیلویه و بویراحمد و خوزستان درگیر آن هستند. وی با بیان اینکه تاکنون 10 نفر در رابطه با 
این پرونده بازداشت شده اند، گفت: هشت نفر متهم از پرونده اول، یک نفر متهم از پرونده دوم و یک نفر 

نیز پرونده سوم تاکنون دستگیر شده اند.

حال پادشاه عربستان وخیم است
گفته می شود: روزنامه فلسطینی المنار گزارش داد: دولت آمریکا و پایتخت های اروپایی گزارش 
های داغی از ریاض دریافت کرده اند که نشان می دهد سلمان بن عبدالعزیز شاه عربستان در وضعیت 
وخیمی از نظر جسمانی قرار گرفته است. این روزنامه با اشاره به اینکه وضعیت جسمی نامناسب شاه 
عربستان غربی ها را به این سمت سوق داده است که کادرهای امنیتی و پزشکی به ریاض اعزام کنند، 
می نویسد: این اقدام به دلیل نزدیک شدن به تحولات اوضاع در عربستان و نگرانی از بی ثباتی در این 
کشور همزمان با بالا گرفتن درگیری در خاندان سعودی انجام گرفته است. به گزارش میزان، منابع 
سیاسی به المنار گفتند که شاه عربستان به طور محرمانه و تحت سانسور شدید به یکی از بیمارستان 
های ریاض منتقل شده است و اکنون پزشکان خارجی وضعیت جسمانی او را که از بیماری های قلبی 
و آلزایمر رنج می برد پیگیری می کنند. به گفته این منابع تنها فرزندان شاه عربستان مجاز به دیدن 

او در بیمارستان هستند.

واگذاری غیرکارشناسی زمین های مرغوب قم
گفته می شود: سید محمد پژمان معاون وزیر و مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن با انتقاد از 
واگذاری بیش از 1500 هکتار زمین جهت دانشگاههای استان قم اظهار داشت: بخش مهمی از مرغوبترین 
زمین های استان به کاربری هایی اختصاص یافته که تاکنون بدون انجام هیچ نوع کار عمرانی دست 
نخورده باقی مانده است. وی افزود: 1500 هکتار زمین جهت استفاده کاربری هایی در قم واگذار شده 
که تاکنون اقدامی جهت عمران آن انجام نگرفته است. وی ضمن تاکید بر انجام امور براساس واقع بینی و 
کارشناسی دقیق خاطر نشان ساخت: ضابطه مندی به معنای سخت گیری نیست، ما برای درخواستی که 

بر اصول و ضوابط استوار باشد آمده اقدام می باشیم.

واکنش ایران به درخواست ۳ مقام آمریکایی
گفته می شود: علاءالدین بروجردی رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به 
درخواست سه نماینده جمهوری خواه کنگره امریکا برای سفر به ایران و نظارت بر انتخابات کشورمان 
واکنش نشان داد و گفت: امریکایی ها حق ندارند چنین درخواست نابجایی مطرح کنند. انتخابات ایران هیچ 
نیازی به نظارت بین المللی ندارد چرا که قوی ترین دموکراسی منطقه را داریم و انتخابات ما در چارچوب 
قوانین بین المللی و کاملا شفاف و سالم است. بروجردی گفت: علاوه بر نظارت هیات های اجرایی و نظارت 
بر روند انتخابات در ایران، نمایندگان مجلس شورای اسلامی هم بر این روند نظارت دارند. فرایند نظارت بر 

انتخابات جمهوری اسلامی ایران خانه خالی برای حضور هیچ کس دیگری ندارد.

حداد عادل تکذیب کرد
گفته می شود: سخنگوی ائتلاف اصولگرایان خبر »گرفتن تعهد از اعضا برای رای دادن به وی به 
عنوان رئیس مجلس آینده« را کذب دانست. غلامعلی حدادعادل درگفت وگو با ایسنا در واکنش به خبری 
مبنی برگرفتن تعهد از اعضای ائتلاف برای رای ریاست مجلس گفت: خبر منتشر شده در بعضی رسانه ها 
در این باره کذب است. وی افزود: به نظر می رسد وحدت اصولگرایان بعضی را چنان نگران کرده که به 

دروغ پراکنی روی آورده اند و این نشان از درستی مسیر وحدت است.

لاوروف برای مذاکرات هسته ای ایران مدال گرفت
گفته می شود: سرگئی لاوروف وزیر امور خارجه روسیه برای نقش این کشور در حل و فصل وضعیت 
پیرامون برنامه هسته ای ایران مدال بین المللی »اتم در خدمت صلح« را دریافت کرد. لاوروف هنگام 
دریافت مدال، پذیرفته شدن حق ایران برای توسعه برنامه هسته ای با نظارت آژانس بین المللی انرژی 

اتمی را دستاورد مهم بین المللی خواند که با مذاکره به دست آمد.

سرافراز سکوتش را درباره میرقلی خان شکست
گفته می شود: محمد سرافراز، رئیس سازمان صدا و سیما گفت که شهرزاد میرقلی خان بازرس 
ویژه صداو سیما به توصیه یک نهاد امنیتی از کشور خارج شده است. او از این اقدام انتقاد کرده و گفته 
است: »چنین برخوردی با ایشان غیرمنطقی بود.« شهرزاد میرقلی خان، بارزس ویژه محمد سرافراز، رئیس 
سازمان صدا و سیما سه هفته پیش از کشور خارج شده و برنگشته است. رسانه ها چهارشنبه هفتم بهمن 
از خروج شهرزاد میرقلی خان از ایران به قصد مسقط، پایتخت عمان، خبر داند. شایعات فراوانی پیرامون 
این موضوع منتشر شد؛ اما در روزهای گذشته سازمان صدا و سیما نسبت به این شایعات سکوت کرد. روز 
گذشته محمد سرافراز رییس سازمان صداو سیما در گفت و گویی با روزنامه جام جم توضیحاتی درباره 

خروج میرقلی خان از کشور بیان کرد. 

نامحــرمانه

گرامیداشت  ضمن  قم،  شهردار 
ایام دهه فجر گفت: برای شکرگزاری 
باید زمینه خدمت  نعمت های انقلاب 

رسانی بهتر به مردم فراهم شود.
سید مرتضی سقائیان نژاد در جلسه با 
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل 
سازمان ملی زمین و مسکن، با اشاره به 
وضعیت پیشرفت پروژه های شهری در 
قم، گفت: زمینه همکاری و توسعه خوبی 
در شهر شکل گرفته که در پروژه های 
قدیمی  مناطق  و  فرسوده  بافت های 
قم نیازمند همکاری گسترده و حضور 

سرمایه گذار هستیم.
وی به اجرای پروژه امام زاده چهل 
احیای  پروژه های  دیگر  و  اختران 

بافت های فرسوده در شهر قم اشاره کرد و افزود: شهرداری 
در صدد ایجاد ظرفیت هایی در بین مناطق فرسوده است تا 

مردم مشتاق به سرمایه گذاری در این فضاها شوند.
شهردار قم با بیان اینکه زمینه های اجرای طرح های 
فرهنگی و سرمایه گذاری در پروژه هایی همچون پیامبر اعظم 
)ص( فراهم شده است، گفت: شهرداری با رویکردی آینده 
نگرانه در صدد ایجاد فضاهای مناسب فرهنگی، خدماتی و 

گردشگری در بلوار معنوی و فرهنگی پیامبر اعظم است.
سقائیان نژاد با تأکید بر اینکه بسیاری از ساز و کارهای 
شهری در قم تغییر کرده است، تصریح کرد: برنامه ما در 
راستای توسعه خدمات گردشگری و سرمایه گذاری در شهر 

است تا بتوان بسیاری از کمبودها را برطرف کرد.
پروژه های  مشکلات  رفع  راهکارهای  جلسه  این  در 
مشترک دولت و شهرداری و همچنین زمینه سازی توسعه 

پروژه های بافت فرسوده مورد بررسی قرار گرفت.
عزم دولت برای توسعه زیرساخت های شهر قم

معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل سازمان ملی 
زمین و مسکن نیز در این جلسه بر ضرورت رفع کمبودهای 
شهری با تسهیل زمینه های سرمایه گذاری در قم تأکید کرد.

سید محمد پژمان، با اشاره به جایگاه قم و ضرورت 
توسعه روند خدمات رسانی در این شهر گفت: قم ظرفیت ها 
و نیازهای فراوانی در بخش های مختلف دارد که این اهمیت 

توسعه خدمات رسانی به مردم را بیشتر نمایان می سازد.

توان  از  استفاده  اینکه  بیان  با  وی 
رفع  در  مهمی  تأثیر  سرمایه گذاران 
افزود:  دارد،  قم  در  شهری  کمبودهای 
خیل  میزبان  سالیانه  قم  مقدس  شهر 
عظیم مسافران و زوار نه تنها از مناطق 
از مناطق مختلف  بلکه  مختلف کشور 
جهان است که استفاده از این مهم نیازمند 
حضور سرمایه گذار و توسعه برنامه های 
سازمان  مدیرعامل  است.  گردشگری 
اینکه  با تأکید بر  ملی زمین و مسکن 
زیرساخت های خدمات رسانی در قم باید 
شایسته زوار و مسافران باشد، تصریح کرد: 
قم شرایطی همچون مشهد دارد و اگر 
زمینه ها فراهم باشد مشتاقان زیادی برای 

سرمایه گذاری حضور دارند.
وی ادامه داد: در گذشته در مشهد هم شرایط خوبی برای 
سرمایه گذاری فراهم نبود اما امروز با همکاری مجموعه های 
مختلف شهر، شاهد توسعه روزافزون خدمات و زیرساخت ها 

هستیم.
پژمان بیان کرد: در کشور شخصیت هایی هستند که با 
کمی حمایت، حاضرند ظرفیت فراوانی برای شهر ایجاد کنند، 

اما باید زمینه حضور آن ها فراهم شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی با تأکید بر عزم دولت برای 
راهکارهایی  باید  گفت:  قم،  شهر  زیرساخت های  توسعه 
مناسب برای حضور سرمایه گذار فراهم شود و به نوعی 

سرمایه گذار را مشتاق به حضور در قم کرد.

سقائیان نژاد تاکید کرد:

لزوم سرمایه گذاری در بافت فرسوده شهر قم
اخبــار

مدیر عامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري قم خبرداد:

احداث باغ پرندگان در قم
مدیر عامل سازمان پارك ها و فضاي سبز شهرداري قم از راه اندازي باغ 

پرندگان در قم خبر داد.
پیام جوادیان با اشاره به اهمیت سرمایه گذاري گردشگري در مجموعه 
شهر قم گفت: احداث باغ پرندگان در قم یکي از اقداماتي است که در دستور 

کار مي باشد که طرح آن نیز تهیه شده است.
وي گفت: این باغ در بلوار شهید آویني احداث مي شود که در فضاي دره 
اي کنار این بلوار طراحي خواهد شد و تیمي که باغ پرندگان تهران را طراحي 
کرده اند این باغ را نیز طراحي مي کنند. مدیر عامل سازمان پارك ها و فضاي 
سبز شهرداري قم افزود: این باغ در 15 هکتار طراحي خواهد شد که یك 
باغ پرندگان کامل است و شامل پرندگان گرمسیري، سردسیري، شکاري، 
انواع کبوتران، شترمرغ و... در آن وجود خواهد داشت. جوادیان افزود: این باغ 
داراي متد جدیدي است که براي احداث آن نیاز به توري کشیدن نیست و 
در حقیقت یك مجموعه کامل براي پرندگان است. وي گفت: همچنین یك 
برکه اي زیبا در این مجموعه طراحي شده که بتوانیم از پرندگان مهاجر نیز 
استقبال کنیم و در جذابیت این باغ بکوشیم. مدیر عامل سازمان پارك ها و 
فضاي سبز شهرداري قم گفت: قرار است این باغ در آذرماه سال آینده به بهره 
برداري برسد که براي آن 100 میلیارد ریال اعتبار نیاز است که توسط بخش 

خصوصي تامین مي شود. 

شهردار منطقه دو قم تاکید کرد:

برخورد جدي با زمین خواري 
و تفکیك هاي غیرمجاز

شهردار منطقه دو قم گفت: یکي از مشکلات منطقه دو تفکیك غیرمجاز 
منازل مسکوني است که متاسفانه در این راستا افراد ناآگاه به قانون ضرر مي زنند.

محمد صادقي با اشاره به وضعیت بوستان جوان گفت: یکي از مشکلات اصلي 
این بوستان عدم حضور مامورین انتظامي است که موجب شده مردم احساس 
امنیت نکنند. وي گفت: طرح جامع و بهسازي بوستان در دستور کار بوده و در 
صورت واگذاري مالکیت کامل از سوي جهاد کشاورزي به شهرداري، سرمایه 
گذار نیز وارد خواهد شد. شهردار منطقه دو قم با اشاره به مشکل تفکیك غیرمجاز 
در سطح منطقه گفت: یکي از مشکلات شهرداري، تفکیك غیرمجاز اراضي است 
که متاسفانه یك سري دلال و زمین خوار زمین هاي 110 و یا 120 متري را 
خریداري کرده و به دو قسمت تفکیك کرده و به افراد قشر ضعیف و ناآگاه به 
قانون فروخته اند. صادقي گفت: با دادستان محترم نیز در این خصوص جلساتي را 
برگزار شده که بتوانیم زمین خواري و این مشکل تفکیك غیر مجاز در منطقه را 
کنترل کنیم که در حال حاضر این معضل تا حدود زیادي مرتفع گردیده است. 
وي گفت: از شهروندان تقاضا داریم که به منظور خرید هر ملکي قبل از آنکه پولي 

را رد و بدل کنند از شهرداري استعلام گرفته تا دچار مشکل نشوند.

برای اولین بار در کشور صورت می گیرد:

اجراي خط عابر پیاده سه بعدي در قم
شهردار منطقه یك از اجراي اولین پیاده روي سه بعدي در قم خبر داد.

مهدي اصفهانیان مقدم با اعلام این خبر افزود: در راستاي افزایش ضریب 
ایمني سطح منطقه، کاهش تصادفات، تسهیل در عبور و مرور عابرین پیاده و 
همچنین زیبایي منظر شهري براي اولین بار در قم اقدام به طراحي و اجراي 
خط عابر پیاده سه بعدي شده است. شهردار منطقه یك تصریح کرد: این طرح 
در قسمت روگذر تونل غدیر، مقابل مجتمع زمزم و پارکینگ شرقي حرم 
مطهر اجرا گردیده و از آن استقبال خوبي صورت گرفته است. اصفهانیان 
مقدم از اجراي دو گذرگاه عرضي خبر داد و گفت: براي تردد هرچه امن تر 
زائرین از پارکینگ شرقي و بالعکس دو گذرگاه عرضي نیز اجرا گردیده است. 

وي تصریح کرد: این دو طرح ظرف مدت یك هفته در قم اجرا گردیده است.

مراسم تشییع و خاکسپاری چهار شهید 
مدافع حرم اهل بیت )ع( با حضور گسترده 

مردم ولایتمدار، در قم برگزار شد.
به گزارش خبرگزاری »حوزه«، مراسم 
تشییع پیکر مطهر چهار پاسدار شهید مدافع 
حرم حضرت زینب )س( پیش از ظهر دیروز 
خانواده های  و  مسئولان  مردم،  حضور  با 
معظم شهدا از مسجد امام حسن عسکری 

به سمت حرم مطهر حضرت معصومه )س( 
برگزار شد.

شهیدان  پیکر  مراسم  این  در 
حجت الاسلام محمد علی قلی زاده مسئول 
نمایندگی ولی فقیه در یگان امنیتی سپاه 
استان قم، علی اکبر عربی جانشین فرمانده 
گردان سه امام حسین )ع( لشکر عملیاتی 
17 امام علی بن ابی طالب )ع(، سید سجاد 

روشنایی فرمانده گردان سه امام حسین )ع( 
لشکر عملیاتی و محمدحسین سراجی به 
سمت حرم مطهر حضرت معصومه )س( 

تشییع شد.
العظمی  آیت الله  گزارش:  این  برپایه 
نوری همدانی بر پیکر مطهر این شهدا نماز 
خواندند. خاطر نشان می شود: پیکر شهیدان 
قلی زاده و عربی طبق وصیت خودشان برای 

شهرهای  شهدای  گلزار  به  خاکسپاری 
بروجن و خمین منتقل شد.

پیکر مطهر شهیدان سید  همچنین 
سجاد روشنایی و محمدحسین سراجی 
در گلزار شهدای علی بن جعفر )ع( در 
جوار شهید مهدی علیدوست نخستین 
پاسدار شهید مدافع حرم از قم به خاک 

سپرده شد.

با حضور گسترده مردم ولایتمدار:

پیکر 4 شهید مدافع حرم در قم تشییع شد


